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Ο δικός μας 
χουλιγκανισμός 

είναι καλύτερος από
τον δικό σας

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

ΕΕ: Τα αριθμητικά 
δεδομένα στην τελική
ευθεία για τη μάχη 
της 9ης Ιουνίου
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ΛΥΔIΑ ΙΩΑΝΝIΔΟΥ-ΜΟΥΖAΚΑ
Ποιο είναι το πολιτικό 
διακύβευμα των ευρωεκλογών;

π. ΗΛΙΑΣ ΜΑΚΟΣ
Τα Ζαγοροχώρια παράδειγμα 
για όλες τις ορεινές περιοχές! ΣΕΛ.  24-25

Επιστρέφει η πυρηνική απειλή πάνω από την Ευρώπη ΣΕΛ. 2EDITORIAL

Γράφουν

Πρόεδρος των Δημοκρατών

«Αυτό το μοντέλο διακυβέρνησης οδηγεί 
σε κοινωνική αδικία και ανισότητα»ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ
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Γενική Γραμματέας
Αντεγκληματικής Πολιτικής

Υποψήφιος ευρωβουλευτής με τη ΝΔ

ΔΗΜΗΤΡΑ ΛΥΓΟΥΡΑ

«Στόχος μας
η ψηφιοποίηση 
των φυλακών»

Τι γυρεύει 
ο «Mr. Γεύματα»

στο υπουργείο 
Εργασίας...

Όχι λόγια 
του αέρα...

μόνο πράξεις

Συναγερμός για 
την πυροπροστασία
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΠΛΙΟΥΜΗΣ

ΣΕΛ.  24

ΣΕΛ.  29

ΣΗΜΕΡΑ ΜΠΑΙΝΕΙ TO

Ανάσα για 
145.000 νέους

ΣΕΛ. 36

RED ALERT

ΕΥΡΩΕΚΛΟΓΕΣ 2024 - ΑΝΑΛΥΣΗ ΤΗΣ «Ρ»

Το μεγάλο αίνιγμα και οι καραμπόλες με τις έδρες
ΣΕΛ.  12

Τι ΔΕΝ θα κάνει 
μετά τις ευρωεκλογές

ο πρωθυπουργός
ΣΕΛ.  4

ΣΕΙΣΜΟΣ Σενάρια τρόμου 
για 8,5 Ρίχτερ 
στην Ελλάδα

Ποιες ενδείξεις ανησυχούν 
τον καθηγητή Συνολάκη ΣΕΛ. 28

του Μητσοτάκη
ΤΑ 3+1«ΔΕΝ»

Τι θα συμβεί αν 
δεν καθαριστούν
τα οικόπεδά μας
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Επιστρέφει η πυρηνική απειλή
πάνω από την Ευρώπη

Μ
πορεί εδώ στην Ελλάδα να ζούμε κλεισμένοι
στον μικρόκοσμό μας, όμως τα πράγματα σε
διεθνές επίπεδο δεν πάνε καθόλου καλά…

Μόλις χθες ο Ρώσος υπουργός Εξωτερικών προειδο-
ποίησε για μέτρα πυρηνικής αποτροπής, τη στιγμή που
κορυφώνονται οι διαβουλεύσεις στο ΝΑΤΟ γύρω από
το κρίσιμο δίλημμα αν θα πρέπει να επιτραπεί στους
Ουκρανούς να χρησιμοποιούν δυτικούς πυραύλους για
πλήγματα εντός της ρωσικής επικράτειας. Ο ξένος Τύ-
πος αναφέρει ότι οι ΗΠΑ «ζυγίζουν» μια ενδεχόμενη
κλιμάκωση με τη Ρωσία και η Μόσχα απαντά με πυρη-
νικές απειλές. Ο Άντονι Μπλίνκεν για πρώτη φορά δη-
μοσίως άφησε ανοιχτό το ενδεχόμενο χρήσης αμερι-
κανικών όπλων για πλήγματα εντός της Ρωσίας. Η αντί-
δραση της Μόσχας ήταν άμεση: «Η Ρωσία θα λάβει μέ-
τρα στον τομέα της πυρηνικής αποτροπής αν οι Ηνωμέ-
νες Πολιτείες αναπτύξουν πυραύλους μεσαίου και μι-
κρού βεληνεκούς στην Ευρώπη και την Ασία», μετέδω-

σε χθες το πρακτορείο ειδήσεων RIA, επικαλούμενο
τον Ρώσο υπουργό Εξωτερικών Σεργκέι Λαβρόφ. Η
δήλωση του Λαβρόφ ήρθε τη στιγμή που κορυφώνον-
ται οι διαβουλεύσεις στο εσωτερικό του ΝΑΤΟ γύρω
από το κρίσιμο δίλημμα κατά πόσον πρέπει να επιτρα-
πεί στους Ουκρανούς να χρησιμοποιούν τα οπλικά συ-
στήματα που τους παρέχει η Δύση για πλήγματα εντός
της ρωσικής επικράτειας.

Εν τω μεταξύ, σύμφωνα με τους «ΝΥΤ», «η πίεση στον
Μπάιντεν από συμμάχους και συμβούλους εξακολου-
θεί να αυξάνεται προκειμένου να επιτρέψει επιθέσεις
στο ρωσικό έδαφος». «Ο πρόεδρος Μπάιντεν ζυγίζει
τους φόβους για κλιμάκωση με έναν πυρηνικά εξοπλι-
σμένο αντίπαλο, καθώς εξετάζει αν θα επιτρέψει στην
Ουκρανία να ρίξει αμερικανικά όπλα στη Ρωσία», προ-
στίθεται. Μιλώντας στο πρακτορείο Reuters, ο κορυ-
φαίος διπλωμάτης του Στέιτ Ντιπάρτμεντ για θέματα
Ευρώπης Τζιμ Ο’ Μπράιεν δήλωσε ότι θα ληφθούν στην

Πράγα αποφάσεις για την ενίσχυση της αμυντικής ικα-
νότητας της Ουκρανίας, αν και δεν αναμένεται να υπάρ-
ξει απόφαση με την οποία θα προσκαλείται η χώρα να
ενταχθεί στο ΝΑΤΟ. Πρακτικά εκτυλίσσεται ένα παιχνίδι
«πυρηνικών διαπραγματεύσεων» που κανείς δεν ξέρει
πού θα οδηγήσει. Βρίσκεται δηλαδή σε εξέλιξη ένας
ακήρυχτος Γ’ Παγκόσμιος Πόλεμος. Είκοσι επτά μήνες
από την εισβολή της Ρωσίας η ανάγκη επιλογής μεταξύ
της πιθανότητας ήττας της Ουκρανίας και της άμεσης
εμπλοκής σε επιθέσεις στο έδαφος μιας πυρηνικής
υπερδύναμης γίνεται πιεστική και συνάμα επικίνδυνη
για την παγκόσμια κοινότητα. Πάντως, Αμερικανοί
αξιωματούχοι χαρακτηρίζουν, σύμφωνα με τους
«ΝΥΤ», τις ρωσικές προειδοποιήσεις «κενές». Είναι
όμως έτσι τα πράγματα; Ζούμε ένα ακίνδυνο power
game μεταξύ ΗΠΑ και Ρωσίας ή υπάρχει ενδεχόμενο η
κατάσταση να ξεφύγει από ένα «ατύχημα»; 

Ο ψυχρός 
πόλεμος 

ΗΠΑ - Ρωσίας 
διεξάγεται πάνω

από το έδαφος 
της Ευρώπης 

και αυτό
είναι το πιο 

ανησυχητικό 
από όλα

«P»
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Ο
ρισμένα πολύ σημαντικά στοιχεία
έδωσε ο πρωθυπουργός από τις
χθεσινές συνεντεύξεις του και τις

δημόσιες τοποθετήσεις του για τον τρόπο
με τον οποίο θα κινηθεί μετά τις ευρωεκλο-

γές. Τα 3+1 βασικά σημεία
των όσων είπε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης συμπυκνώ-
νονται ακολούθως:

1ον. Δεν πρόκειται να
φύγει από την Ελλάδα πα-
ρά το γεγονός ότι κάποιοι
θέλουν να τον καταστή-

σουν «Μητσοτάκη εξωτερικού» και να τον
ξεφορτωθούν από την εσωτερική πολιτι-
κή σκηνή. «Δεν πάω πουθενά, είμαι
εκλεγμένος πρωθυπουργός». Με αυτή τη
φράση ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεκαθά-
ρισε για άλλη μια φορά μιλώντας στο ρα-
διόφωνο των Παραπολιτικών ότι δεν πρό-
κειται να διεκδικήσει κάποια θέση στο
ευρωπαϊκό στερέωμα. Αναφορικά με τα
σενάρια μετακίνησής του σε ευρωπαϊκή
θέση ή στην Προεδρία της Δημοκρατίας
απάντησε ειρωνικά: «Συμπάσχω με το εν-
διαφέρον κάποιων… καλών φίλων να
απαλλαγούν από εμένα». Και συνέχισε:
«Είναι τιμητικό να ακούγεται το όνομά
σου για ευρωπαϊκή θέση. Πάντως εγώ εί-
μαι εδώ και θα παραμείνω εδώ και θα τι-
μήσω την εμπιστοσύνη με την οποία με
περιέβαλαν οι Έλληνες πολίτες». Μάλι-
στα χρησιμοποίησε και το τραγούδι του

αείμνηστου Βασίλη Καρρά, «δεν πάω
πουθενά εδώ, θα μείνω».

2ον. Δεν πρόκειται να προτείνει κάποι-

ον άλλον για Πρόεδρο της Δημοκρατίας το
2025 πλην της Σακελλαροπούλου. Το δεύ-
τερο λοιπόν σημαντικό θέμα στο οποίο

στάθηκε ο κ. Μητσοτάκης είναι η επιλογή
του προσώπου για την Προεδρία της Δημο-
κρατίας. «Έχω εκφραστεί πολύ θετικά για
το έργο της σημερινής Προέδρου της Δη-
μοκρατίας», επανέλαβε χαρακτηριστικά,
αφήνοντας να εννοηθεί ότι θα την επανα-
προτείνει για τη συγκεκριμένη θέση παρά
τις όποιες διαφωνίες υπάρχουν στην πολι-
τική σκακιέρα.

3ον. Δεν πρόκειται να αλλάξει το μπόνους
των εκλογών, όπως έχει γραφτεί και ακουστεί
ενόψει των επόμενων εθνικών εκλογών.
Ερωτηθείς σχετικά είπε: «Δεν έχω καμία σκέ-
ψη να αλλάξω το μπόνους των εδρών».

4ον. Δεν πρόκειται να κάνει -εν θερμώ-
αμέσως μετά τις ευρωεκλογές «ακαριαίο»
ανασχηματισμό, για να μη συνδεθεί κάτι τέ-
τοιο με το εκλογικό αποτέλεσμα της 9ης Ιου-
νίου. Ο πρωθυπουργός μάλιστα δήλωσε ικα-
νοποιημένος από τη συστράτευση όλων των
στελεχών στον προεκλογικό αγώνα και για
το ενδεχόμενο ανασχηματισμού σε σχέση
και με το εκλογικό αποτέλεσμα σημείωσε:
«Η απόδοση του κυβερνητικού σχήματος
αξιολογείται συνέχεια. Δεν μου αρέσουν οι
συχνοί ανασχηματισμοί, όπως ξέρετε».
Πρόσθεσε μάλιστα πως όταν διαπιστώσει ότι
υπάρχουν αρρυθμίες παρεμβαίνει άμεσα
και κάνει αυτό που χρειάζεται… Ο ανασχη-
ματισμός παραμένει ένα αβαντάζ αιφνιδια-
σμού για τον Κυριάκο Μητσοτάκη και προ-
φανώς αναζητείται ένα ισχυρό timing λίγο
πριν τη ΔΕΘ τον Σεπτέμβριο που να σηματο-
δοτήσει ένα νέο ξεκίνημα. 

Τα 3+1 «δεν» του Μητσοτάκη

Τι ΔΕΝ θα κάνει ο πρωθυπουργός μετά τις ευρωεκλογές

Προβάδισμα 16,9 μονάδων καταγράφει η ΝΔ έναντι του
ΣΥΡΙΖΑ στη μεγάλη δημοσκόπηση της GPO που παρουσιά-
στηκε χθες για λογαριασμό του Star. Στην εκτίμηση ψήφου,
η ΝΔ συγκεντρώνει τα ποσοστά των ευρωεκλογών του 2019
και φτάνει στο 33,1%, ο ΣΥΡΙΖΑ είναι στο 16,2% και το ΠΑΣΟΚ
στο 13,2%. Ακολουθούν: Ελληνική Λύση 8,4%, ΚΚΕ 8,2%, Νί-
κη 3,6%, Πλεύση Ελευθερίας 3,5%, Νέα Αριστερά 3%, Δημο-
κράτες 2,6%, Φωνή Λογικής 2,2% και ΜέΡΑ25 2%.

Στην πρόθεση ψήφου, σε σχέση με την αντίστοιχη έρευνα
του Μαρτίου, η ΝΔ παρουσιάζει άνοδο 0,7% και από το 28,8%
βρίσκεται στο 29,5%. Ο ΣΥΡΙΖΑ άνοδο 2,7% από το 11,7% στο
14,4% και το ΠΑΣΟΚ άνοδο 0,3% από το 11,4% στο 11,7%. Από
το 6,5% φτάνει στο 7,5% η Ελληνική Λύση. Πτωτική η τάση για
το ΚΚΕ σε αντίθεση με τα υπόλοιπα κόμματα, τα οποία στην
πλειοψηφία τους κινήθηκαν ανοδικά.

Ποιοι υποψήφιοι προηγούνται
Μεταξύ των υποψήφιων ευρωβουλευτών της ΝΔ, πρώ-

τη στις προτιμήσεις των ερωτηθέντων έρχεται η Ελίζα Βό-
ζεμπεργκ με 32,1% και ακολουθούν οι Γιώργος Αυτιάς

27,1%, Βαγγέλης Μεϊμαράκης 20,2%,
Φρέντι Μπελέρης 16,3%, Μανώλης
Κεφαλογιάννης 13,2%, Πύρρος Δή-
μας 13,1%, Στέλιος Κυμπουρόπουλος
12,9% Ελεονώρα Μελέτη 9,3%, ενώ
την πρώτη δεκάδα συμπληρώνουν ο
Αθανάσιος Εξαδάκτυλος και ο Δημή-
τρης Τσιόδρας.

Στην πρώτη πεντάδα των υποψηφίων του ΣΥΡΙΖΑ προ-
ηγείται ο Κώστας Αρβανίτης με 33,7% και ακολουθούν οι Νί-
κος Παππάς 24,1%, Νικόλας Φαραντούρης 23,2%, Έλενα
Κουντουρά 22,7% και Σοφία Μπεκατώρου 18,3%.

Αντίστοιχα στην πρώτη πεντάδα των υποψηφίων του ΠΑ-
ΣΟΚ πρώτος είναι ο Νίκος Παπανδρέου με 26,5%, δεύτερος
ο Γιάννης Μανιάτης με 24,7% και ακολουθούν Σάκης Αρνα-
ούτογλου, Φίλιππος Σαχινίδης και Λευτέρης Καρχιμάκης.

Στη δημοφιλία των πολιτικών αρχηγών, πρώτος είναι ο
Κυριάκος Μητσοτάκης που συγκεντρώνει 43,5% σε θετικές
απόψεις. Δεύτερος ο Δημήτρης Κουτσούμπας με 34,9% και
ακολουθούν κατά σειρά: Νίκος Ανδρουλάκης, Ζωή Κων-

σταντοπούλου, Στέφανος Κασσελάκης,
Κυριάκος Βελόπουλος, Αλέξης Χαρίτσης
και Δημήτρης Νατσιός.

Το 45,9% στηρίζει την ΕΕ
Το 34,3% θέλει να στηρίξει την κυβέρ-

νηση ενώ το 60,4% θέλει να την καταψη-
φίσει. Η πλειοψηφία των πολιτών, σε πο-

σοστό 45,9%, θέλει να στηρίξει τις πολιτικές της ΕΕ με την
ψήφο του στις ευρωεκλογές, ενώ το 41,3% θέλει να τις απο-
δοκιμάσει.

Η ακρίβεια και η κατάσταση της οικονομίας θα επηρεά-
σουν την ψήφο του 53,4%. Το 8,2% θα επηρεαστεί από ευρω-
παϊκά θέματα και ακολουθούν με μικρότερα ποσοστά η
ασφάλεια, η υγεία, η εξωτερική πολιτική, τα Τέμπη, η παι-
δεία και ο γάμος των ομόφυλων ζευγαριών.

Στο ερώτημα ποιος ασκεί την πιο ουσιαστική αντιπολίτευ-
ση, το 18,5% απαντά ο ΣΥΡΙΖΑ. ΠΑΣΟΚ 12,9%, Ελληνική Λύση
10,9%, ΚΚΕ 9,1%, Πλεύση Ελευθερίας 2,7%, Νίκη 2,3% και
ακολουθούν ΜέΡΑ25, Νέα Αριστερά και άλλο κόμμα.

Νέα δημοσκόπηση: Προβάδισμα 16,9 μονάδων για τη ΝΔ - 33,1% στην εκτίμηση ψήφου 

του Mάνου 
Πιτσιδιανάκη
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Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης θέλει να κλείσει τους λογα-
ριασμούς στη Δυτική Ελλάδα που παραμένουν
ανοιχτοί για τη Νέα Δημοκρατία. Από τα πάλαι ποτέ

κάστρα της Κεντροαριστεράς και του παπανδρεϊσμού, το
Αίγιο και την Πάτρα, τα οποία η Νέα Δημοκρατία εκπόρθη-
σε το 2023, ο πρωθυπουργός με σημαία το κοινωνικό απο-
τύπωμα της κυβερνητικής πολιτικής για αγρότες, νέους
και οικογένειες ζήτησε για ακόμη μια φορά το εκλογικό...
τρίποντο μετά την επικράτηση στις δίδυμες αναμετρήσεις
της προηγούμενης χρονιάς και στην κάλπη της 9ης Ιουνίου

ώστε «η κυβέρνηση να έχει ισχυρή εντολή
να μπορέσει να διαμορφώσει ευρωπαϊκές
εξελίξεις προς όφελος όλων των Ελληνί-
δων και όλων των Ελλήνων».

Ειδικό κάλεσμα στους νέους
Ο κ. Μητσοτάκης και από τις δύο πόλεις

απευθύνθηκε προς τους πολίτες που στήρι-
ξαν τη Νέα Δημοκρατία λέγοντάς τους να το

κάνουν ξανά και να τονώσουν πάση δυνάμει τη μαζικότητα
στην εκλογική διαδικασία, καθώς, όπως τόνισε, «υπάρχει
ένας κίνδυνος, η αδιαφορία. Οι ευρωεκλογές αυτές γίνον-
ται μόνες τους. Που σημαίνει ότι δεν υπάρχει αυτή η πρό-
σθετη κινητοποίηση των πολιτών. Άρα πρέπει να δουλέ-
ψουμε πιο πολύ να πείσουμε τους πολίτες ότι αυτές οι ευ-
ρωεκλογές έχουν σημασία». Ξεκαθάρισε δε ότι η ισχυρή
εντολή που διεκδικεί η κυβέρνηση από τους πολίτες δεν
γίνεται «για να τονώσουμε τον εγωισμό μας» και απηύθυνε
ειδικό κάλεσμα προς τη νεολαία να κινητοποιηθεί καθώς
οι εκλογές πρωτίστως έχουν σημασία για αυτή: «Ειδικά την
άλλη Κυριακή θα έχουμε καλό καιρό. Να πάτε στην παρα-
λία, αλλά φροντίστε να ψηφίσετε πριν ή μετά».

Στο ίδιο σήμα προς τους 17άρηδες που ρίχτηκαν από την
Πέμπτη στη μάχη των Πανελλήνιων Εξετάσεων ο κ. Μη-
τσοτάκης υπογράμμισε: «Για αυτά τα παιδιά αγωνιζόμαστε
και θα τιμήσουμε την εμπιστοσύνη τους. Και θα ζητήσουμε
ειδικά στα παιδιά που θα ψηφίσουν, στους 17ρηδες, να
συμμετέχουν σε αυτή την εκλογική διαδικασία. Γιατί αυτά
που θα συμβούν στην Ευρώπη τα επόμενα πέντε χρόνια
αφορούν πρωτίστως αυτούς».

Δεν πέφτουν χρήματα από τον ουρανό
Ο πρωθυπουργός και από τις δύο πόλεις επέμεινε ότι η

στήριξη του αγροτικού κόσμου και των νέων οικογενειών
βρίσκονται στην αιχμή των κυβερνητικών προτεραιοτήτων
και τις συνέδεσε με τις μεγάλες μάχες σε Βρυξέλλες και
Στρασβούργο. Έναντι δε της ανεύθυνης πλειοδοσίας παρο-
χών από την αξιωματική αντιπολίτευση, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης ξεκαθάρισε ότι πρώτιστο καθήκον της κυβέρνη-
σής του είναι να μην επιτρέψουν στη χώρα να επιστρέψει
σε μια εποχή «άκρατων ελλειμμάτων πλειοδοσίας και λε-
φτόδεντρων», όπως ανέφερε δηκτικά. «Προτιμούμε να σας
πούμε την αλήθεια παρά να σας κοροϊδέψουμε ξεδιάντρο-
πα, όπως κάνουν σήμερα τα κόμματα της αντιπολίτευσης.
Γιατί ξέρουμε ότι την επόμενη μέρα μπορούμε να διεκδική-
σουμε περισσότερα», συμπλήρωσε στον χαιρετισμό του
από το Αίγιο. Από την πρωτεύουσα της Αχαΐας πρόσθεσε
εξίσου καυστικά: «Δεν υπάρχουν, φίλες και φίλοι, ούτε λε-
φτά τα οποία πέφτουν από τον ουρανό, ούτε εύκολες λύσεις
υπάρχουν. Η χώρα έχει μπει σε μια τροχιά δημοσιονομικής
σταθερότητας. Θα την προστατεύσουμε. Αυτό μας υποχρε-
ώνει ενίοτε να λέμε και όχι σε αιτήματα. Αλλά εγώ, ξέρετε,
δεν εκλέχτηκα για να σας λέω πάντα ναι. Εκλέχτηκα για να

σας λέω την αλήθεια και όποτε δεν μπορώ να κάνω κάτι, να
σας κοιτάω στα μάτια και να σας λέω “αυτό δεν μπορώ να το
κάνω γιατί πολύ απλά δεν το αντέχει η οικονομία”».

Κάθε εκλογή ξεκινάει από το μηδέν
Ο πρωθυπουργός έστειλε μήνυμα και κατά του εφησυ-

χασμού: «Βλέπουν οι πολίτες ένα πολύ μεγάλο δημοσκο-
πικό προβάδισμα, σου λένε “ε, έχει τελειώσει αυτή η εκλο-
γή”. Δεν είναι έτσι. Το έλεγα και τον Μάιο και τον Ιούνιο.
Στις 9 Ιουνίου η κάλπη είναι άδεια. Ξεκινάμε από το μηδέν.
Κάθε εκλογή ξεκινάει από το μηδέν, το προηγούμενο απο-

τέλεσμα δεν προσμετράται σε αυτή την εκλογή». Προανέ-
φερε δε από το Αίγιο: «Πόσο σημαντικό είναι αυτές τις
οκτώ μέρες που έμειναν ουσιαστικά προεκλογικής εκ-
στρατείας να κάνουμε τη μεγαλύτερη δυνατή κινητοποί-
ηση συσπείρωσης της εκλογικής μας βάσης. Να μιλήσου-
με για τη σημασία των ευρωεκλογών, να μην τις αντιμετω-
πίσουμε με αδιαφορία, να μη θεωρήσουμε ότι το αποτέλε-
σμα είναι προεξοφλημένο».

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης διεμήνυσε ότι η Ελλάδα «έχει
το θάρρος να υψώσει το ανάστημά της απέναντι στις πο-
λυεθνικές» και ανεβάζοντας τον βαθμό της αρνητικής έκ-
θεσης της αντιπολίτευσης για τη στρατηγική της να αντι-
ταχθεί με τη στείρα τακτική της στην ελληνική διεκδίκηση
για μια ευρωπαϊκή παρέμβαση στην αντιμετώπιση της
ακρίβειας και δη στην τιμολογιακή πολιτική των πολυεθνι-
κών: «Και εγώ τους ρωτώ: Γιατί εσείς από πότε ως αριστε-
ροί είστε με τα μονοπώλια και τα ολιγοπώλια και όχι με
τους πολίτες; Εμείς θέλουμε να βάλουμε πίεση στις πο-
λυεθνικές ώστε να μην πουλάνε τα ίδια προϊόντα σε διαφο-
ρετικές τιμές στη Γερμανία, χαμηλότερες συνήθως απ’ ό,τι
στην Ελλάδα, επειδή η Ελλάδα είναι μικρότερη αγορά».

«Η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά
δημοσιονομικής σταθερότητας,
θα την προστατεύσουμε»

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης από το Αίγιο 
και την Πάτρα απευθύνθηκε προς τους πολίτες

που στήριξαν τη ΝΔ καλώντας τους  
να το κάνουν ξανά και να τονώσουν 

τη μαζικότητα στην εκλογική διαδικασία

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com
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τυχές της προσωπικής του ζωής φώτι-
σε ο Κυριάκος Μητσοτάκης μέσα από
τη συνέντευξη του στο madamefi-

garo.gr. «Τα παιδιά ήταν πάντα προτεραιότητά
μου. Προσπαθούσα να είμαι εκεί όχι μόνο στις
σημαντικές στιγμές αλλά σε όλη τους τη δια-
δρομή. Και χαίρομαι πολύ γιατί έχουμε μια στε-
νή σχέση και τώρα που έχουν μεγαλώσει. Έρ-
χονται στις περιοδείες και τις ομιλίες μου»,
ήταν η περιγραφή της χρυσής τομής που εφαρ-
μόζει προκειμένου να συνδυάσει τα απαιτητικά
καθήκοντα του πρωθυπουργού με τις εξίσου

απαιτητικές υποχρεώσεις
ενός τρίτεκνου πατέρα και συ-
ζύγου. «Με τον Κωνσταντίνο
παίζουμε και μπάλα στην ίδια
ομάδα. Αύριο μάλιστα διεκδι-
κούμε το Κύπελλο στο τουρ-
νουά αποφοίτων του σχολείου
μας. Πιστεύω με αξιώσεις.
Προσπαθώ έτσι να βρίσκω

χρόνο ώστε να είμαι μαζί τους. Γιατί, εκτός των
άλλων, δεν θέλω μια μέρα να έχω τύψεις για
αυτά που έχασα. Δεν είναι φυσικά εύκολο. Δεν
λέω αυτό. Ξέρω ότι υπάρχουν γονείς που αγω-
νίζονται καθημερινά για τα απαραίτητα και ίσως
δεν αφιερώνουν όσο χρόνο θα ήθελαν στις οι-
κογένειές τους. Άλλοι επίσης που είναι μητέρες
και πατέρες μαζί. Ο καθένας προσπαθεί όπως
μπορεί. Σε κάθε περίπτωση πάντως θεωρώ ότι
η ανταμοιβή του γονέα για την επαφή με τα παι-
διά του είναι ανεκτίμητη», πρόσθεσε ο πρό-
εδρος της ΝΔ για τη σχέση με τα παιδιά του.

Συμβουλές γάμου
Ο κ. Μητσοτάκης έδωσε και τη συμβουλή του

για να διατηρηθεί αλώβητη μια μακροχρόνια
σχέση και ειδικά ένας γάμος: «Να μπαίνεις στη
θέση του άλλου και να τον κατανοείς. Να υπο-
χωρείς όταν πρέπει αφήνοντας στην άκρη τον
εγωισμό. Αλλά και να πείθεις με αγάπη. Βάζον-
τας στην πρώτη θέση τη σχέση και τα παιδιά,
όταν υπάρχουν. Αρκεί να το θες και να πιστεύεις
ότι αξίζει να δώσεις μια δεύτερη και τρίτη ευ-
καιρία για να κρατήσεις τη σχέση ζωντανή».

Ο πρωθυπουργός μίλησε και για το πώς
ονειρεύεται τη ζωή του όταν αποσυρθεί από
την πολιτική: «Σίγουρα υπάρχει ζωή και μετά
την πολιτική. Και είναι πολύ σημαντικό να ξέρει
κανείς πότε να αποχωρεί από τις υποχρεώσεις
του. Πάντως, προς το παρόν νιώθω αρκετά νέ-
ος, δυνατός και ακμαίος ώστε να συνεχίσω να
υπηρετώ την πατρίδα μου».

Όσα δεν καταγράφουν οι κάμερες
Όπως είπε, «είναι καιρός η πολιτική να πάψει

να θεωρείται ανδρικό σπορ. Και είναι σημαντι-
κό το ότι βλέπουμε πλέον περισσότερες πρω-
θυπουργούς και υπουργούς στις χώρες, όπως
και πιο πολλές γυναίκες επικεφαλής ευρωπαϊ-
κών θεσμών. Εμπεδώνεται έτσι η αντίληψη ότι
το φύλο δεν έχει σε τίποτα να κάνει με την ικα-
νότητα ή την επιθυμία προσφοράς μέσα και από
την πολιτική. Στην Ελλάδα βέβαια δυστυχώς εί-

μαστε ακόμη πίσω στην ανάδειξη γυναικών σε
θέσεις ευθύνης. Και είναι ένα από τα πεδία στα
οποία καλούμαστε τώρα να συγκλίνουμε με την
υπόλοιπη Ευρώπη» και συνέχισε: «Προσωπικά
το επιδιώκω δίνοντας την ευκαιρία σε ικανές
Ελληνίδες να δοκιμαστούν. Είτε ως υπουργοί,
υφυπουργοί ή γενικοί γραμματείς, είτε στα ψη-
φοδέλτια της παράταξης. Αλλά και δίπλα μου,
στο πρωθυπουργικό γραφείο. Όχι γιατί απλώς
είναι γυναίκες. Αλλά γιατί εκτιμώ τις ικανότητές
τους σε έναν απαιτητικό χώρο».

Βία κατά γυναικών
Για τη βία κατά των γυναικών ο Κυριάκος

Μητσοτάκης τόνισε πως δυστυχώς είναι ένα
παγκόσμιο φαινόμενο που δεν έχει πουθενά
εξαλειφθεί, καθώς αντανακλά βαθιά ριζωμέ-
νες σχέσεις ανισότητας των φύλων: «Αυτό

ασφαλώς δεν σημαίνει ότι τα πράγματα δεν
βελτιώνονται. Ούτε και ότι δεν θα συνεχίσουμε
να κάνουμε ό,τι περνά από το χέρι μας για την
πρόληψη και την αντιμετώπιση της βίας. Γιατί
μπορεί κάθε τόσο ένα τραγικό περιστατικό να
απασχολεί την επικαιρότητα. 

Όμως, καθημερινά δεκάδες γυναίκες σώ-
ζονται από τις παρεμβάσεις της Πολιτείας που
γίνονται αθόρυβα αλλά μεθοδικά. Θυμίζω ότι
μόνο τον τελευταίο χρόνο φτιάξαμε 40 νέες δο-
μές αντιμετώπισης περιστατικών στην ΕΛΑΣ
και όλοι σχεδόν οι αστυνομικοί μας έχουν εκ-
παιδευτεί σε αυτό τον τομέα. Δίνουμε δωρεάν
νομική και ψυχολογική στήριξη σε όποια το ζη-
τήσει. Το panic button καλύπτει τώρα όλη τη
χώρα. Ενώ υπάρχει τουλάχιστον ένα safe
house σε κάθε νομό για την προσωρινή φιλο-
ξενία των γυναικών και των παιδιών τους».

Stop bullying
Σε ό,τι αφορά την ενδοσχολική βία και τη

βία μεταξύ ανηλίκων, ενάμιση μήνα μετά τη
δημιουργία της πλατφόρμας stop-
bullying.gov.gr ο πρωθυπουργός εξήγησε:
«Ξέρουμε ότι υπήρχαν σχολεία που μόνα τους
έφτιαξαν μηχανισμούς διαχείρισης. Και άλλα
τα οποία δεν έδιναν την αναγκαία στήριξη
στους μαθητές τους. Απαντάμε λοιπόν σε αυτή
την ασυμμετρία λέγοντας σε κάθε μαθήτρια
και μαθητή, σε κάθε μητέρα και πατέρα, όπως
και σε κάθε εκπαιδευτικό ότι η Πολιτεία είναι
εδώ. Μπορούν να σπάσουν τη σιωπή και να
ζητήσουν την παρέμβασή της. Δεν είναι τυ-
χαίο συνεπώς που μέσα σε 50 μέρες έχουν γί-
νει 122.000 επισκέψεις στην ιστοσελίδα και
έχουν υποβληθεί 263 αναφορές».

TikTok
Για τον ρόλο των social media προεκλογικά

ο πρωθυπουργός είπε: «Είναι ένα χρήσιμο
εργαλείο για να προσεγγίσουμε ανθρώπους
που δεν παρακολουθούν τις ειδήσεις στην τη-
λεόραση, το ραδιόφωνο ή τις εφημερίδες.
Τους νεότερους, αλλά όχι μόνο. Αρκεί να συ-
νοδεύεται και από το κατάλληλο περιεχόμε-
νο. Προσωπικά δεν με ενδιαφέρει να γίνω vi-
ral. Με ενδιαφέρει η ουσία. Και η ευκαιρία να
επικοινωνήσω με ευρύτερα κοινά. Όχι μόνο
προς μια κατεύθυνση αλλά αμφίδρομα.
Όπως είπα, διαβάζω τα σχόλια. Έτσι καταλα-
βαίνω καλύτερα τι θέλουν να ακούσουν και τι
ζητούν από εμάς. Και από τη διάδραση αυτή
προκύπτει συχνά η ανάγκη να μιλήσουμε πε-
ρισσότερο για πολιτικές που απαντούν στα
μεγάλα προβλήματα που αντιμετωπίζουν.
Όπως το στεγαστικό, όταν είδαμε ότι 9 στα 10
σχόλια ήταν για αυτό».

«Δεν με ενδιαφέρει
να γίνω viral 

αλλά η ουσία»

Ο πρωθυπουργός μίλησε για τις γυναίκες στην πολιτική, 
τη σύζυγό του, την ανισότητα των φύλων, την έμφυλη βία 

και τη βία των ανηλίκων αλλά και για το TikTok

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

ΜΗΤΣΟΤAΚΗΣ
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Έμπλεξε με τον Λαζόπουλο
η Καρυστιανού… 

Παρακολουθώ τον τρόπο που κινείται η Μα-
ρία Καρυστιανού στα ΜΜΕ και πλέον δεν μπο-
ρώ να δικαιολογήσω το μένος της για τον πρω-
θυπουργό. Εκεί που πείστηκα δε ότι προσπα-
θεί να εκμεταλλευτεί πολιτικά την κατάστασή
της ως μητέρας θύματος του δυστυχήματος
των Τεμπών είναι όταν την είδα προχθές στην
παράσταση «Αλ Τσαντίρι Νιουζ», που ανέβασε
ο Λάκης Λαζόπουλος στη σκηνή του Christ-
mas Theater, να εκτοξεύει μύδρους κατά του
πρωθυπουργού, να μιλάει για ανυπαρξία της
δικαιοσύνης και της ελεύθερης ενημέρωσης
και την επιβολή πολιτικών με το «έτσι θέλω».
Δηλαδή, αφομοιώνει όλη τη γραμμή του ΣΥΡΙ-
ΖΑ και των άλλων κομμάτων της αντιπολίτευ-
σης και κινείται πλέον με πολιτικά κίνητρα.
Εύχομαι μόνο να μην τη δούμε υποψήφια σε
κάποιο από αυτά τα κόμματα…

Τι Κασσελάκης, 
τι Λιζ Τρας…

Τα έχωσε άσχημα ο υπουργός Οικονομι-
κών Κωστής Χατζηδάκης στην Κουμουνδού-
ρου και τον Στέφανο Κασσελάκη για τις προ-
τάσεις τους για μείωση των φόρων και του
ΦΠΑ καθώς, όπως τόνισε από το βήμα του
12ου Regional Growth Conference, θα οδη-

γούσαν σε κατάρρευση, αφού
υπολογίζονται σε 15 δισ. ευ-

ρώ ετησίως και σε κατα-
στάσεις χειρότερες από
τα μνημόνια που ζήσαμε.
Ουσιαστικά οδηγούν σε

θηριώδη ελλείμματα και
όχι σε πρωτογενή πλεονά-

σματα που ορίζουν οι ευ-
ρωπαϊκοί κανόνες. Μά-
λιστα, χαρακτήρισε όσα
εξαγγέλλει ο Κασσελά-

κης ως αστειότητες που
θυμίζουν Λιζ Τρας στη Βρετα-

νία. Θυμίζουμε ότι η Βρετανίδα πρώην πρω-
θυπουργός εξήγγειλε ένα πρόγραμμα με πα-
ροχές και μειώσεις φόρων που κλόνισε τις
αγορές και έφερε αναπόφευκτα το άδειασμά
της από τα στελέχη του κόμματός της.

Ανασχηματισμός θα γίνει
ανεξαρτήτως αποτελέσματος 

Έδωσε πραγματικές ειδήσεις ο πρωθυπουρ-
γός σε συνέντευξη που έδωσε σε ραδιοφωνικό
σταθμό. Μεταξύ άλλων, τόνισε ότι
η απόδοση του κυβερνητι-
κού σχήματος αξιολογεί-
ται συνέχεια και το ενδε-
χόμενο του ανασχηματι-
σμού δεν εξαρτάται από το
εκλογικό αποτέλεσμα. Τι
ήθελε να πει ο ποιητής; Ότι ένα
καλό αποτέλεσμα της Νέας Δημοκρατίας δεν
σημαίνει ότι θα γλιτώσει αυτούς που δεν παρά-
γουν έργο μέσα στην κυβέρνηση. Για το θέμα
σάς έχουμε ξαναπληροφορήσει ότι οι σκέψεις
του πρωθυπουργού είναι να δει το θέμα του
ανασχηματισμού εν τω συνόλω μετά το καλο-
καίρι. Όμως, αυτό δεν σημαίνει ότι δεν έχει
τσεκάρει πού υπάρχουν δυσλειτουργίες… 

O
πως γνωρίζε-
τε, πριν από
επτά χρόνια

έφυγε από τον κόσμο
αυτό ο Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης, πατέ-
ρας του σημερινού
πρωθυπουργού. 

Ο Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης ήταν ο
τελευταίος μεγάλος
πολιτικός άνδρας, με
τη στενή έννοια του
όρου «βαρυσήμαντη
προσωπικότητα»,
που έζησε πολέ-
μους, εμφυλίους,
χούντες, μεταπολί-
τευση, ΔΝΤ, μνημό-
νια. Ήταν πολύ
μπροστά από την
εποχή του. «Έπεσε»
μέσα όχι μόνο σε γε-
γονότα, τα οποία εί-
δαμε σιγά σιγά να
πραγματοποιούνται,
αλλά και σε πρόσω-
πα και καταστάσεις.
Ήταν από τους λίγους
που είχαν μιλήσει για
τον φόβο του πολιτικού κόστους και πορεύτηκε χωρίς ποτέ να το βάλει στη
ζυγαριά των αποφάσεών του. Τα έβαλε και με τη διαπλοκή της εποχής, διό-
τι ο «ψηλός» δεν δεχόταν επιτροπείες, κάτι που, όπως φαίνεται, δεν δέχε-
ται και τώρα ο υιός του Κυριάκος. «Μεγάλοι» δημοσιογράφοι έστησαν κα-
ριέρες βρίζοντας τους Μητσοτάκηδες, το οποίο συμβαίνει και τώρα. Συγ-
κροτήματα που τώρα δεν υπάρχουν ήκμασαν στις «πλάτες» του αείμνη-
στου. Θα μπορούσα να αναφέρω πολλά, αλλά κλείνω εδώ. Η προσωπικό-
τητα Μητσοτάκη χρήζει ανάλυσης που χωράει μόνο σε τόμους βιβλίων. 

Το κλάμα της Ρένας και η δίκη Ματθαιόπουλου
Moυ στείλανε ένα βίντεο με τη Ρένα Δούρου, η οποία είχε πάει σε ένα μαγαζί να δει τον τελικό του Conference

League, να κλαίει από συγκίνηση για την επιτυχία του Ολυμπιακού. Ειλικρινά δεν την είδαμε ποτέ να κλαίει έτσι
με τις μεγάλες τραγωδίες στο Μάτι και τη Μάνδρα. Και μιας και είπα για Μάτι, να σας πω ότι σήμερα ο κ. Ματθαι-
όπουλος αναμένεται να καθίσει στο εδώλιο του Πλημμελειοδικείου Αθηνών κατηγορούμενος για τα αδικήματα
της παράβασης καθήκοντος και της απόπειρας παράνομης βίας που φέρεται να διέπραξε σε βάρος του αξιωμα-
τικού του Πυροσβεστικού Σώματος και βασικού μάρτυρα στη δίκη που ολοκληρώθηκε (ορίστηκε πραγματο-
γνώμονας) Δημήτρη Λιότσιου. Αν θυμάστε καλά, ο Ματθαιόπουλος προσπάθησε τότε να τον εκφοβίσει προκει-
μένου να μη βγει το πόρισμα για το Μάτι με ευθύνες για πρόσωπα. Μάλιστα, του επιτίθεται που ζητούσε έγγρα-
φα από τη Δούρου, το Δασαρχείο ή το Πυροσβεστικό Σώμα και τον κατηγορεί ότι δεν έχει κατάλληλες γνώσεις
για να τα αξιολογήσει, κλείνοντας με το αμίμητο: «Θα τα βάλεις με τη Δούρου; Θα σου ανοίξει τα καπούλια»...

ΑΞΙΖΕΙ…
Σχετικά με την Ελληνική Ποδοσφαιρική
Ομοσπονδία, έχει ακουστεί σε δημο-
σιογραφικά πηγαδάκια ότι ενδιαφέρε-
ται πρόσωπο που έχει υπάρξει και ανώ-
τερος δικαστικός στον Άρειο Πάγο και,
όπως φαίνεται, το όνομά του ενώνει αρ-
κετές ομάδες, ειδικά δύο μεγάλες με-
γάλες... Πληροφορίες σε λίγο καιρό... 

Αντί επικήδειου

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Καλές μου πηγές που δεν χωρούν αμφισβήτηση μου λένε ότι στο παρασκήνιο
μαίνεται ένας απίστευτος πόλεμος μεταξύ δύο μεγάλων εκδοτών, ο οποίος έχει
φτάσει μέχρι το σημείο να υπάρχουν και θερμόαιμα περιστατικά εκτός γρα-
φείων… Μη με πιέσετε, δεν πρόκειται να σας πω τι και πώς, απλώς η κόντρα
αυτή δύσκολα θα κλείσει…

Τι γυρεύει 
ο «Mr. Γεύματα» 
στο υπουργείο

Εργασίας…
Σας έχω πει ότι έχω έναν πολύ δυνατό πλη-

ροφοριοδότη που γυρίζει μέρα νύχτα και κρυ-
φακούει στα παράθυρα της
εξουσίας… Προχθές μου
είπε για τον κρατικοδίαιτο
μεγαλοδημοσιογράφο
που έφαγε κόκκινη κάρ-
τα από το Μέγαρο Μαξί-
μου… Όταν τον ταΐζω καν-
ναβούρι, δουλεύει ασταμάτητα
νυχθημερόν. Ήρθε λοιπόν χθες το βράδυ ο
αθεόφοβος εκεί που με έπαιρνε ο ύπνος και
μου είπε: «Αφεντικό, κανναβούρι έχουμε;».
Του λέω: «Κάτι έχουμε, τι έγινε πάλι;». Και άρ-
χισε να μου κελαηδάει την καινούργια πληρο-
φορία: «Εκεί στο υπουργείο Εργασίας της Δό-
μνας, ο “Mr. Γεύματα” με έναν επιχειρηματία
μεγάλου εκτοπίσματος από τη Μακεδονία και
έναν μεγάλο δημοσιογράφο συζητάνε για μια
τεράστια δουλειά. Μη σε ανησυχεί, το παρακο-
λουθώ και σύντομα θα επανέλθω».
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Απέναντι στον Ερντογάν
θα σταθεί ο Στέφανος 
με το τίσερτ;

Τρομερή ατάκα του
Κωνσταντίνου Κυρανάκη
για τον πρόεδρο Στέφανο.
«Να σκεφτούν οι Έλλη-
νες ποιος μπορεί να εκ-
προσωπήσει καλύτερα τα
εθνικά μας συμφέροντα»,
είπε ο υφυπουργός Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης απαντώντας στην κριτική του
ΣΥΡΙΖΑ για την επιστολή στην Κομισιόν αναφορικά με
την ακρίβεια και αναρωτήθηκε: «Μα όλα όσα έχουμε
πετύχει μέχρι σήμερα, τη Συμφωνία για το Μετανα-
στευτικό, το Ταμείο Ανάκαμψης και την εξασφάλιση
τόσων πόρων, πώς τα καταφέραμε; Δεν στείλαμε επι-
στολές; Εγώ θέλω να σκεφτούν οι Έλληνες ποιος μπο-
ρεί να εκπροσωπήσει καλύτερα τα εθνικά μας συμφέ-
ροντα απέναντι στον Ερντογάν. Ο πρωθυπουργός που
πέτυχε την αναβάθμιση των εξοπλιστικών ή ο Κασσε-
λάκης με το τίσερτ;». Το κάνω όλο αυτό εικόνα με τον
νου μου και έχω σκάσει στα γέλια… 

«Τα βρήκε
μπαστούνια» 
από το ΚΚΕ 
ο Κασσελάκης

Το ποδόσφαιρο έλκει
τα… αντίθετα 

Η θρυλική αναμέτρηση του Ολυμπιακού με τη Φιο-
ρεντίνα στον τελικό του Conference League ένωσε τους
Αλέξη Τσίπρα, Γιώργο Παπανδρέου και Θεόδωρο Ρου-
σόπουλο, που είδαν μαζί το ματς στο Όσλο. Ομολογου-
μένως ασυνήθιστη εικόνα. Οι τρεις πολιτικοί βρέθηκαν
στη νορβηγική πρωτεύουσα λόγω υποχρεώσεων στο
Συμβούλιο της Ευρώπης και, όπως αποκάλυψε σε
ανάρτησή του ο κ. Ρουσόπουλος, που είναι και πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβου-
λίου της Ευρώπης, παρακολούθησε το πρώτο ημίχρονο
του τελικού από το κινητό τηλέφωνο του Αλέξη Τσίπρα.
Στη συνέχεια, μαζί με τον Γιώργο Παπανδρέου πήγαν σε
μπιραρία για να παρακολουθήσουν το δεύτερο ημίχρο-
νο του ματς. «Ως Ολυμπιακός, πανηγυρίζω ανάμεσα σε
δύο Παναθηναϊκούς, που όμως το χάρηκαν ως Έλλη-
νες», έγραψε στο Instagram ο κ. Ρουσόπουλος.

Πιερρακάκης και
Σκέρτσος σαρώνουν
στην Κρήτη 

Ο υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακά-
κης και ο υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρ-
τσος απολαμβάνουν την κρητική φιλοξενία κα-
τά την περιοδεία τους στο νησί και πλέον έχουν
σχηματίσει ένα αχτύπητο δίδυμο. Αφήστε που
ο Άκης Σκέρτσος κοντεύει να γίνει Κρητικός
και άρχισε να γράφει και μαντινάδες: 

«Από την Κρήτη ξεκινά / και λάμπει η Ελλά-
δα / πάει μπροστά με λεβεντιά / μα και με
φρονιμάδα», έγραψε ο Σκέρτσος στα social
media περιγράφοντας παράλληλα τα έργα
που έχει κάνει η κυβέρνηση στη μεγαλόνησο.

Τα σουπλά 
του Ευάγγελου
Ο Ευάγγελος Αντώνα-
ρος είναι πολύ μπρο-
στά. Σας το έξω ξαναπεί
ότι έπρεπε να διδάσκε-
ται η περίπτωσή του σε
όλα τα πανεπιστήμια. Σε
αυτές τις ευρωεκλογές
υιοθετεί μια καταπλη-
κτική και πρωτοπορια-
κή επικοινωνιακή πολι-
τική. Έκανε τα προ-
εκλογικά φυλλάδια με
τη φάτσα του Στέφανου
Κασσελάκη… σουπλά!
Πόσο μπροστά είναι ο
άνθρωπος; Όπως βλέ-
πετε στις φωτογραφίες,
έβαλε πάνω και το πορ-
τοφόλι του και το πιατάκι με τα φιστικάκια για
να πιει την παγωμένη του μπίρα… Άμα ο άν-
θρωπος είναι μετρ της επικοινωνίας…

Μ
ε το ΚΚΕ δεν παίζεις, καθώς είναι γνω-
στό ότι εκεί στον Περισσό δεν σηκώνουν
πολλές μαγκιές σε ό,τι αφορά τα ιερά και

όσια. Εκεί λοιπόν την πάτησε ο Στέφανος Κασσε-
λάκης, ο οποίος νόμιζε ότι θα συνεχίσει το γλέντι
που κάνει στο ΠΑΣΟΚ με την «καπηλεία» του Αν-
δρέα και έπιασε στο στόμα του τον Μπελογιάννη. 

Επισκέφθηκε λοιπόν το Μουσείο Μπελογιάννη
ο κ. Κασσελάκης και με το ανάλογο ύφος που
απαιτούσε η στιγμή έκανε δηλώσεις αυτογνω-
σίας. « Έχω βαθιά
και τη συγκίνηση και
τη συνειδητοποίηση
ότι είμαστε και είμαι
ελάχιστος μπροστά
στο ανάστημα αυτού
του ανθρώπου που
είναι πίσω μου, του
Νίκου Μπελογιάν-
νη»… Όταν τα νέα
έφτασαν στον Πε-
ρισσό, «βρόντηξε ο
Όλυμπος κι άστραψε
η Γκιώνα»… Σε ανακοίνωση που έβγαλε το κόμμα
ενημέρωναν τον κύριο Κασσελάκη «ότι ο Νίκος
Μπελογιάννης, ως στέλεχος του ΚΚΕ, εκτελέστη-
κε από το αστικό κράτος και τους συμμάχους του,
τους Αμερικάνους, επειδή ακριβώς πήγε κόντρα
στις “αξίες” που εκπροσωπεί σήμερα ο ίδιος και το
κόμμα του… Θυσίασε τη ζωή του για να έρθει ο
λαός στην εξουσία κι όχι για να κάτσει ο ίδιος στις
κυβερνητικές καρέκλες του αστικού κράτους» και
καταλήγει με ένα σχόλιο που όταν το διαβάζεις εί-
ναι σαν να ακούς τη φωνή του Κουτσούμπα: «Έλε-
ος πια με την καπηλεία, τον αμοραλισμό και την
ιστορική παραχάραξη!».
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Έξαλλος ο Κικίλιας με Κασσελάκη
- Πολάκη

Βγήκε από τα ρούχα
του ο υπουργός Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας με ένα κομ-
μένο και ραμμένο βίντεο
που διακινούν ο Στέφα-
νος Κασσελάκης και ο
Παύλος Πολάκης και στο οποίο φαίνεται δήθεν ο Κικίλιας να μιλά
με επιτακτικό ύφος σε αξιωματικούς της Πυροσβεστικής. Ο Βασί-
λης Κικίλιας ανάρτησε στα social media ολόκληρο το βίντεο στο
οποίο φαίνεται το ακριβώς αντίθετο, να εκθειάζει τους αξιωματι-
κούς. Μάλιστα, ο υπουργός έγραψε: «Η μονταζιέρα των απελπι-
σμένων “Λουδοβίκων” Κασσελάκη - Πολάκη και η πραγματικότη-
τα». Μιλάμε ότι οι Συριζαίοι έχουν κάνει το ψέμα επιστήμη!

Οι τρεις που προηγούνται στο ΠΑΣΟΚ 
Οι πληροφορίες από τις σταυροδοσίες είναι ότι την κούρσα του ΠΑΣΟΚ

φαίνεται να οδηγούν ο Νίκος Παπανδρέου, ο Γιάννης Μανιάτης και ο Φί-
λιππος Σαχινίδης. Ο καθένας για διαφορετικούς λόγους και στηριζόμενος
σε διαφορετικά κοινά φαίνεται να περνά πιο εύκολα ως ένας από τους
τρεις ή τέσσερις σταυρούς που βάζουν οι λεγόμενοι κομματικοί ψηφοφό-
ροι. Στο «πράσινο» στρατόπεδο λένε ότι καλή δυναμική φαίνεται να έχει
και ο Λευτέρης Καρχιμάκης, ο οποίος επίσης έχει σημαντικές δεξαμενές,
τόσο από την Κρήτη όσο και από την Αττική.

Ένα μονάκι με το Νικολιό 
Για τις αθλοπαιδιές και δη για τον πολιτικό αντίπαλο

με τον οποίο θα έπαιζε μπάσκετ ο κ. Μητσοτάκης έδειξε
τον Νίκο Ανδρουλάκη χωρίς να δώσει και λεπτομέρειες.
Ίσως για να διαπιστώσει ιδίοις όμμασι ο πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ πώς ο πρωθυπουργός βάζει τρίποντα αλλά το
κυριότερο, εάν τα σουτ που κάνει δεν είναι έρμπολ. 
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Η νίκη του Ολυμπιακού δεν ήταν η μόνη που έκλε-
ψε τα βλέμματα. Υπήρξε μια άλλη εξίσου σημαντική
παρουσία στο γήπεδο! Η Ιταλίδα ρεπόρτερ των «βιό-
λα», η οποία έκλεψε τις καρδιές όλων των φιλάθλων
που υπήρχαν στο γήπεδο. Συγκεκριμένα μιλάμε για
τη δημοσιογράφο Ροσέλα Πετρίλο, η οποία είχε τα-
ξιδέψει με την αποστολή της Φιορεντίνα και ασχο-
λούνταν με το ρεπορτάζ της ιταλικής ομάδας, με τη
ρεπόρτερ να γνωρίζει την αποθέωση από Έλληνες
και Ιταλούς φιλάθλους. Γίνεται να περάσει απαρα-
τήρητη η κοπέλα; Με τίποτα… Το

..
. 
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Ποια δημοσιογράφος έκλεψε όλα τα βλέμματα

Ο Νίκος ο εραστής…
Μην πάει ο νους σας στο πονηρό. Εραστής της πολιτικής είναι ο Νίκος ο Ανδρουλάκης.

Το αποκάλυψε ο ίδιος σε μια συνέντευξη σε ψυχαγωγική εκπομπή… «Για εμάς τους

εραστές της πολιτικής, οι εκλογές έχουν ένα μεγαλείο που είναι η επαφή με τον κό-

σμο», είπε ο Ανδρουλάκης και γκρεμίστηκαν όλοι οι φούρνοι. «Ακούς το βράδυ τους

αναλυτές και πας την άλλη μέρα σε ένα καφενείο και ακούς έναν άνθρωπο που λέει μία

ατάκα η οποία ξεπερνάει ό,τι άκουγες το προηγούμενο βράδυ. Γιατί οι άνθρωποι έχουν

μία δωρική προσέγγιση των πραγμάτων. Η κοινωνία βλέπει από ένα άλλο μετερίζι τις

εξελίξεις. Μία συμβουλή σε ένα καφενείο ή σε έναν εργασιακό χώρο μπορεί να έχει

πολλαπλάσια αξία από έναν επικοινωνιολόγο». Νίκο, αν είναι κάτι που σε διακρίνει, εί-

ναι η τεράστια κοινωνικότητά σου και η αμεσότητα με τον κόσμο. Έχεις δίκιο… 

Σενάριο πυρκαγιάς στους
Δελφούς

Ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-
κής Προστασίας Βασίλης Κικίλιας και η
υπουργός Πολιτισμού Λίνα Μενδώνη έκαναν
στον αρχαιολογικό χώρο των Δελφών μια προ-
σομοίωση μεγάλης πυρκαγιάς. Ήταν εκεί όλα
τα πυροσβεστικά οχήματα και με υποδειγματι-
κό τρόπο έγινε η εκκένωση του χώρου από
3.500 πολίτες (που είναι κατά μέσο όρο οι επι-
σκέπτες των Δελφών). Υπήρξε πρόνοια για με-
ταφορά ηλικιωμένων και ατόμων που χρήζουν
βοήθειας και όλα λειτούργησαν άψογα. 

Δεν πάω πουθενά… 
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης με ένα ρεφρέν του

αείμνηστου Βασίλη Καρρά θέλησε να κλείσει
για ακόμη μια φορά κατηγορηματικά τη συζή-
τηση που τον θέλει να διεκδικεί ευρωπαϊκό
αξίωμα. «Δεν πάω πουθενά», είπε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, υπενθυμίζοντας ότι ήδη από τον
περασμένο Σεπτέμβριο είχε διαψεύσει με κα-
θαρό τρόπο τα σχετικά σενάρια. 

Ξήλωσαν αφίσες για
δράση ΑμεΑ 

Τελικά δεν έχουν τον
θεό τους οι Συριζαίοι.
Όπως καταγγέλλει στο Χ
(πρώην Twitter) ένας πολί-
της των Σερρών, οι αφισο-
κολλητές του ΣΥΡΙΖΑ ξήλωσαν τις αφίσες για
μια κοινωνική δράση-θεατρική παράσταση για
ΑμεΑ για να βάλουν τη φάτσα του Κασσελάκη,
μήπως στραβωθεί κανένας και πάει και τον
ψηφίσει. Οι άνθρωποι είναι θρασύτατοι τελικά. 

Κ
ατά τη διάρκεια της περιοδείας του πρωθυπουργού στο Παλαιό Φάληρο έβγα-
λε αρκετά παραπολιτικά από τις κουβέντες που είχε με πολίτες. «Είστε γουρ-
λής», του είπε μια κυρία, «τώρα ανοίξαμε το κατάστημα (με κοσμήματα)»,

«εύχομαι να έχετε καλές δουλειές», απάντησε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Αυτό το τε-
λευταίο βλέπω να το ανεβάζει στο TikTok ο πρόεδρος, να το θυμάστε… Ένας 15χρο-
νος του είπε: «Η γιαγιά μου φτιάχνει τα καλύτερα ντολμαδάκια». «Να ανταλλάξουμε
συνταγές», του απάντησε ο πρωθυπουργός. «Με κιμά τα φτιάχνει;», συνέχισε, «ναι,
ναι», απάντησε ο μικρός.

Λίγο πιο κάτω, σε ένα καφέ καθόταν ένα ζευγάρι εφήβων και στο τραπέζι υπήρχε ένα
τετράδιο χημείας. «Της κάνω μαθήματα», είπε απευθυνόμενος στον πρωθυπουργό και
εκείνος έσκυψε και τους εκμυστηρεύτηκε τα εξής: «Κάπως έτσι, πριν τα φτιάξω με τη
σύζυγό μου, της έκανα μαθήματα στατιστικής, είναι μια καλή προσέγγιση».

Τι απάντησε 
ο Παύλος Μαρινάκης
στην «Political»

Ευθείες βολές κατά του ΣΥΡΙΖΑ εξα-
πέλυσε χθες ο κυβερνητικός εκπρόσω-
πος Παύλος Μαρινάκης, απαντώντας σε

ερώτηση του πολι-
τικού συντάκτη της
«Political» Μίλτου
Σακελλάρη σχετικά
με το οικονομικό
πρόγραμμα της
Κουμουνδούρου.
«Αυτά τα οποία τά-
ζει με τον μανδύα,

με το περίβλημα μιας lifestyle αλλά ταυ-
τόχρονα και λαϊκίστικης ρητορικής, κο-
στίζουν πολλά δισεκατομμύρια ευρώ.
Αν απομονώσει κανείς μόνο τα προ-
γράμματα του ΣΥΡΙΖΑ φτάνει κοντά στα
45 δισ. σε βάθος της τετραετίας, αν
αθροίσει τον 13ο και 14ο μισθό είναι
ακόμη 2,2 δισ. ετησίως, δηλαδή 8,8 δισ.
στην τετραετία. Αν πάρει κανείς στα σο-
βαρά αυτό που είπε ο κ. Κασσελάκης ότι
θα δώσει παραπάνω 5% στο ΑΕΠ για την
υγεία, αυτά είναι 11 δισεκατομμύρια τον
χρόνο, που από κάπου πρέπει να τα πά-
ρει. Όλα αυτά δεν μπορεί να τα δώσει
κάποιος από χρήματα, όπως αυτά που
υπάρχουν στη Monopoly. Δεν υπάρχουν
κάπου “λεφτόδεντρα”, θα τα είχαμε εν-
τοπίσει είτε εμείς είτε σε κάποια άλλη
χώρα και θα δημιουργούσαμε έτσι κα-
λύτερες συνθήκες για τους πολίτες, ως
δια μαγείας», ήταν η δηκτική απάντηση
του κυβερνητικού εκπροσώπου. 

Σαν ναυαγοί, 
σαν Ροβινσώνες 

Τον «αυτοί είστε», κατά κόσμον Δημή-
τρη Κουτσούμπα, για να αποκλειστεί σε
ένα ερημικό νησί θα επέλεγε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης. Εξήγησε ότι θα ήθελε
να συζητήσει με τον γενικό γραμματέα
του ΚΚΕ τι κάνει σήμερα έναν άνθρωπο
να είναι κομμουνιστής. 

Ο Μητσοτάκης και τα ντολμαδάκια 
στο Παλαιό Φάληρο

Ποιον πολιτικό στηρίζει η Άννα Βίσση 
στον προεκλογικό αγώνα
Είπα να σας μπερδέψω ολίγον… Με βίντεό της η Άννα Βίσση ανακοί-
νωσε ποιον στηρίζει, αλλά όχι εδώ στην Ελλάδα… στην Κύπρο. Είπε
ότι στηρίζει τον ανεξάρτητο υποψήφιο για την αντιδημαρχία της Λάρνα-
κας Κωστάκη Κωνσταντίνου. Όπως αναφέρει η ίδια, «τον Κωστάκη Κων-
σταντίνου τον γνωρίζω από τότε που ήμασταν παιδιά. Κάναμε παρέα, μόνο ωραία πράγμα-
τα έχω να θυμάμαι για αυτόν τον άνθρωπο, για αυτόν τον φίλο και βρίσκομαι στην ευχάρι-
στη θέση να σας προτείνω να τον ψηφίσετε στις επόμενες εκλογές για τη θέση του αντι-
δημάρχου Λάρνακας. Ξέρω πολύ καλά ότι έχει αγάπη για αυτόν τον τόπο, όρεξη, όραμα
και θα φέρει τη Λάρνακα εκεί που της αξίζει και επειδή εγώ δεν μπορώ δυστυχώς να ψη-
φίσω, θα σας καλούσα με πίστη και εμπιστοσύνη να ψηφίσετε τον δικό μας Κωστάκη».
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Η
Ευρωπαϊκή Ένωση βρίσκεται
μπροστά σε ιστορική εκλογική
διαδικασία που θα κρίνει τη

νέα σύνθεση του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου για την επόμενη πενταετία,
αλλά και τα πρόσωπα που θα επιλε-
γούν για την ηγεσία των ευρωπαϊκών
θεσμών σε μία ομολογουμένως κομ-
βική περίοδο, όπου η ανθεκτικότητα
της Ευρώπης δοκιμάζεται σε καθημε-
ρινή βάση. 

Παρά τη σπουδαιότητα των ευρωε-
κλογών για το μέλλον της κοινής πο-
ρείας, το ενδιαφέρον των πολιτών δεν
είναι το αναμενόμενο (στους λόγους
έχουμε επανειλημμένα αναφερθεί
παλαιότερα στη στήλη Europa). Παρ’
όλα αυτά, οι πολιτικές δυνάμεις μπαί-
νουν πλέον στην τελική ευθεία της
προεκλογικής καμπάνιας, επενδύον-
τας στην αύξηση του ποσοστού συμ-
μετοχής των πολιτών σε ολόκληρη την
ευρωπαϊκή επικράτεια.

Το τελευταίο διάστημα καταγράφον-
ται γεγονότα που μπορεί να επηρεάσουν
αριθμητικά τη δύναμη των ευρωπαϊκών
πολιτικών οργανισμών σε επίπεδο
εδρών, όπως συνέβη πρόσφατα με την
απόφαση της ηγεσίας της ακροδεξιάς
ομάδας του ID να απομακρύνει από τις
τάξεις της την Εναλλακτική για τη Γερ-
μανία (AfD), στελέχη της οποίας βρί-
σκονται στο επίκεντρο μιας διαρκούς
αρνητικής δημοσιότητας, με αποτέλε-
σμα να έχει ήδη υποστεί καθίζηση στα
ποσοστά της. Πώς διαμορφώνεται
ωστόσο η εικόνα σε επίπεδο πολιτικών

συσχετισμών στην ΕΕ; Ποιες διεργασίες
συντελούνται σε επίπεδο συνεργασιών
για την επόμενη μέρα; 

Ποια πολιτική οικογένεια θα πρωτα-
γωνιστήσει στην προσπάθεια αναχαίτι-
σης του λαϊκισμού και της ακραίας αυ-
τοσυντήρησης; Σε ποιο βαθμό
επηρεάζουν τα λεγόμενα identity
politics την πολιτική κατάσταση
στη σημερινή Ευρωπαϊκή Ένω-
ση; Τα τελευταία αριθμητικά
στοιχεία των μετρήσεων δεί-
χνουν ότι το Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόμμα θα κόψει πρώτο το νήμα το
βράδυ των ευρωεκλογών. Αν
ωστόσο επιβεβαιωθούν οι προ-
βλέψεις των δημοσκοπήσεων, τό-
τε δεν θα έχει λόγο για μεγάλους
πανηγυρισμούς, καθώς η επόμενη μέρα
θα είναι πολύ δύσκολη και σύνθετη στη
διαχείρισή της. 

Στη δεύτερη θέση εμφανίζονται οι
Ευρωπαίοι Σοσιαλιστές, οι οποίοι φαί-
νεται να πληρώνουν αφενός το τίμημα
της καθίζησης των ποσοστών κομμάτων
που ανήκουν στη δική τους ευρωομάδα,
όπως το SPD στη Γερμανία, αλλά και την
απουσία ενός συγκροτημένου σχεδίου

για τη διαχείριση της κοινωνικής ατζέν-
τας, ένα πεδίο που εύλογα πολιτικοί
αναλυτές αξιολογούν ως προνομιακό
για την ευρωπαϊκή Σοσιαλδημοκρατία. 

Στις παρακάτω θέσεις της λίστας των
δυνάμεων που συμμετέχουν παραδο-

σιακά στις ευρωπαϊκές εκλογές
καταγράφεται ένα σκληρό μπρα
ντε φερ μεταξύ του ακραίου ID
στις τάξεις του οποίου ανήκουν
κόμματα με τεράστια απήχηση
σε εθνικό επίπεδο, όπως το RN
στη Γαλλία, και του ECR (Συντη-
ρητικοί και Μεταρρυθμιστές) με
την προσωπική σφραγίδα της
Τζόρτζια Μελόνι, η οποία ευελ-
πιστεί να παίξει τον δικό της ρό-
λο στη διαμόρφωση των πολιτι-

κών συμμαχιών της περιόδου 2024-
2029. Στα ίδια περίπου δημοσκοπικά
επίπεδα κυμαίνεται και το κεντρώο Re-
new Europe, το οποίο αποτελεί μία από
τις βασικές ατμομηχανές που στηρί-
ζουν το πολιτικό αφήγημα και τον στό-
χο μιας πραγματικά φεντεραλιστικής
Ευρώπης. 

Εξάλλου, σημαίνουσες πολιτικές
προσωπικότητες που ανήκουν στις τά-

ξεις του, όπως ο Γάλλος πρόεδρος Εμα-
νουέλ Μακρόν, έχουν σηκώσει στους
ώμους ένα βαρυσήμαντο έργο, αυτό της
σχηματοποίησης μιας ανθεκτικής ευ-
ρωπαϊκής απάντησης απέναντι στις τρέ-
χουσες κορυφαίες προκλήσεις που αγ-
γίζουν ανάμεσα σε άλλα την ασφάλεια
και τη σταθερότητα στην ενωμένη Ευ-
ρώπη. Από εκεί και πέρα, άλλες ευρω-
παϊκές δυνάμεις, όπως οι Πράσινοι,
αγωνίζονται για να διατηρήσουν τα πο-
σοστά τους σε μια περίοδο τεράστιου
ανταγωνισμού και με ένα σημαντικό
κομμάτι των πολιτών να ρέπει προς τα
άκρα και τον λαϊκισμό. Εκτός των άλλων,
αξίζει κανείς να σταθεί και σε μια άλλη
διάσταση της σημερινής πολιτικής
πραγματικότητας στην ΕΕ. 

Η Αριστερά εμφανίζεται αδύναμη να
ορθώσει ένα σοβαρό και πειστικό πολι-
τικό αφήγημα προσαρμοσμένο στις
πραγματικές ανάγκες του σύγχρονου
Ευρωπαίου, με αποτέλεσμα λίγες μέρες
πριν ανοίξουν οι κάλπες, να βρίσκεται
σε δημοσκοπικό ναδίρ. 

Κι όλα αυτά συμβαίνουν τη στιγμή
που η ανάγκη για πιο κοινωνική Ευρώ-
πη καθίσταται πλέον κάτι παραπάνω
από επιτακτική. Σε κάθε περίπτωση και
όποια και να είναι η σύνθεση του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου την επόμενη πε-
ρίοδο, είναι βέβαιο πως η διαχείριση
των ανοιχτών θεμάτων προϋποθέτει συ-
νεννόηση, σύνθεση και ενίοτε και συ-
ναίνεση, τουλάχιστον από τις δυνάμεις
εκείνες που έχουν έναν ξεκάθαρο ευ-
ρωπαϊκό προσανατολισμό.  

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

ΕΕ: Τα αριθμητικά δεδομένα 
στην τελική ευθεία για 

τη μάχη της 9ης Ιουνίου
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Μ ια μέρα μετά τη νίκη του

Ολυμπιακού επί της Φιο-

ρεντίνα και την κατάκτη-

ση του Conference League, ανάμεσα

σε πανηγυρισμούς και διάφορα άλλα

κυκλοφόρησε στο Fb η φωτογραφία

ενός οπαδού της ομάδας ο οποίος φεύ-

γοντας από το γήπεδο θεώρησε καλό να

πάρει μαζί του και ένα κάθισμα. Δίπλα

του η πολύ νεαρή σε ηλικία κόρη του, η

οποία κρατούσε κι εκείνη ένα. Τη φω-

τογραφία ανέβασε ο ίδιος στο Fb χωρίς

να κρύψει το πρόσωπό του ή, έστω,

εκείνο του παιδιού με μια αρκετά χυ-

δαία λεζάντα. Κάφρος, θα πείτε. Ορ-

θώς θα πείτε, αλλά δεν τελειώνει εκεί

το θέμα. 

Ο κάφρος, του κάφρου
Η φωτογραφία αναπαρήχθη από εκα-

τοντάδες λογαριασμούς, ελάχιστοι από

τους οποίους μπήκαν στη διαδικασία

να κρύψουν το πρόσωπο του παιδιού,

το οποίο παιδί κάποιοι αποκαλούσαν

στις αναρτήσεις τους ή τα σχόλιά τους

«μπάστ@@@», «πουτα@@@» και άλλα

τέτοια ωραία. Αυτοί που έβριζαν τον

τύπο επειδή είναι κάφρος έβγαλαν

βόλτα το δικό τους καφριλίκι ως ηθικά

ανώτεροι βέβαια. Δεν έκλεψαν δα και

κανένα κάθισμα από το γήπεδο, ένα

παιδί έβριζαν απλώς.

Τις τελευταίες μέρες, με αφορμή τις

συμμετοχές -και επιτυχίες- του Παναθηναϊκού και του Ολυμπιακού

σε δύο μεγάλες ευρωπαϊκές διοργανώσεις, ο μέσος Έλληνας έχει

βγάλει βόλτα χωρίς λουρί τον χουλιγκανισμό του και τον περιφέρει -

πάντα με ηθική ανωτερότητα έναντι του αντιπάλου- στα social media.

Παίζονται απίστευτες στιχομυθίες ανάμεσα σε ανθρώπους σοβα-

ρούς, υποτίθεται, και πολιτικά ενεργούς και δεν ξέρω τι άλλο, οι οποί-

οι από τη μια συμπεριφέρονται σαν 15χρονα χουλιγκάνια και από την

άλλη εγκαλούν τους «απέναντι» όταν κάνουν ακριβώς το ίδιο.

Άνθρωποι μορφωμένοι και σκεπτόμενοι, οι οποίοι μπροστά στη

συμβολολατρία της ομάδας τους ξεχνάνε όλα όσα ξέρουν, όλα όσα υποτίθε-

ται ότι είναι, πετάνε στα σκουπίδια την κοινή λογική και αρχίζουν να συν-

διαλέγονται με όρους βασικού έμβιου όντος.

Από κανενός το μυαλό δεν περνάει ότι στην πραγματικότητα ενισχύουν

τον χουλιγκανισμό τον οποίο λίγο αργότερα θα κατακεραυνώσουν οι ίδιοι,

αρκεί να μην προέρχεται από οπαδό της δικής τους ομάδας. Από κανενός το

μυαλό δεν περνάει ότι ο οπαδισμός δεν συνάδει με την κοσμοθεωρία την

οποία ευαγγελίζονται οι ίδιοι σε άλλες περιπτώσεις. Από κανενός το μυαλό

δεν περνάει ότι τα σπορ είναι για να τα

παρακολουθούμε και να περνάμε κα-

λά, όχι για να φανατιζόμαστε και να

διακτινιζόμαστε ξαφνικά στο σύμπαν

του υπαρκτού χουλιγκανισμού, εκεί

όπου βασιλεύει η κάθε είδους προ-

σβολή, διάκριση, στρέβλωση και πα-

ραλογισμός.

Και τελικά η βία. 

Ο παραλογισμός
του οπαδισμού

Ο οπαδισμός είναι έτσι κι αλλιώς πα-

ράλογη συνθήκη. Γιατί έγινα Παναθη-

ναϊκός; Επειδή έτυχε να μεγαλώσω

κοντά στη Λεωφόρο και έτυχε να είναι

ο μπαμπάς μου Παναθηναϊκός. Γιατί

αποκαλώ τον άλλον άνθρωπο «γαύρο»

προσβλητικά και κρυφοελπίζοντας (ή

και φανεροελπίζοντας) να τον πονέσω;

Επειδή μπορώ. Επειδή θεωρώ ότι στον

οπαδισμό επιτρέπεται να βγάζω περί-

πατο τα πιο ποταπά μου ένστικτα, είναι

ένας περίκλειστος χώρος στον οποίο

δεν χρειάζεται να προσποιούμαι ότι εί-

μαι σκεπτόμενος άνθρωπος, ορθολογι-

στής άνθρωπος, δίκαιος άνθρωπος.

Όταν βρίσκομαι σε αυτό τον χώρο,

μπορώ ανερυθρίαστα να ανταλλάσσω

ύβρεις και προσβολές με οπαδούς της

άλλης ομάδας και να υποστηρίζω εντε-

λώς ανυπόστατες θεωρίες περί της

ανωτερότητας της ομάδας μου, άρα να

γίνομαι ρατσιστής, διότι αυτό ακριβώς σε κάνει η ανυπόστατη θεω-

ρία περί της όποιας ανωτερότητας.

Την επόμενη μέρα μπορώ να επανέλθω στο φυσικό σύμπαν και να

είμαι ένας κανονικότατος, ήπιος, λογικός άνθρωπος που κατακρίνει

οποιαδήποτε προσβολή, ύβρη και κυρίως ανυπόστατη θεωρία περί

ανωτερότητας. Και να φρίττω που μερικοί δεν κατάφεραν να επανέλ-

θουν στο φυσικό σύμπαν και παρέμειναν σε εκείνο του χουλιγκανι-

σμού, σκοτώνοντας και κάποιον παρεμπιπτόντως.

Δεν σκέφτομαι ποτέ τι έκανα εγώ για να ενισχύσω αυτό τον παρα-

λογισμό. Ποτέ. Διότι ο δικός μου χουλιγκανισμός είναι καλύτερος από των

αλλωνών. Γιατί; Γιατί έτσι.

Ο Βρετανός φιλόσοφος Μπέρτραντ Ράσελ είχε γράψει «δεν θα πεθάνω

ποτέ για τα πιστεύω μου διότι μπορεί να είναι λάθος». Υποθέτω ότι εννοού-

σε πράγματα πολύ βαθύτερα και ουσιαστικότερα από την τυφλή «πίστη» σε

μια ομάδα.

Άντε τώρα να κάτσεις να το εξηγήσεις αυτό σε ανθρώπους που πωρώνον-

ται έως το μεδούλι για το χρώμα μιας φανέλας.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ο δικός μας 
χουλιγκανισμός 
είναι καλύτερος 
από τον δικό σας
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Τ
ην πολιτική κυριαρχία διατηρεί η
Νέα Δημοκρατία, η οποία οδεύει
προς τις ευρωκάλπες της μεθεπόμε-

νης Κυριακής με βασικό ζητούμενο την όσο
το δυνατόν μεγαλύτερη εκλογική συσπεί-
ρωση, καθώς από το τελικό ποσοστό που θα

λάβει θα εξαρτηθεί σε ση-
μαντικό βαθμό και το εύρος
των εδρών που θα κερδίσει.

Εννέα μέρες πριν από τις
ευρωκάλπες, μια ακόμη
δημοσκόπηση, αυτή της
MRB (Open) επιβεβαιώνει
ότι η εικόνα σε σχέση με τα
τρία πρώτα κόμματα παρα-
μένει σχεδόν αμετάβλητη,

με την κυβερνητική παράταξη να προηγεί-
ται με μεγάλη διαφορά του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποί-
ος φαίνεται να κατοχυρώνει τη δεύτερη θέ-
ση, αφήνοντας στην τρίτη θέση το ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ. Εξίσου εμφανές είναι ότι καθ’ οδόν
προς την τελική αναμέτρηση, ο αγώνας με-
ταξύ των επτά μικρών κομμάτων που διεκ-
δικούν την εκπροσώπησή τους στο Ευρω-
κοινοβούλιο θα γίνει ακόμη πιο σκληρός.

Τα ποσοστά των κομμάτων
Στην πρόθεση ψήφου για τις ευρωεκλο-

γές τα ποσοστά των κομμάτων έχουν ως
εξής: ΝΔ: 26,5%, ΣΥΡΙΖΑ: 13,1%, ΠΑΣΟΚ:
11,5%, ΚΚΕ: 6,6%, Ελληνική Λύση: 8,1%, Νί-
κη: 2,4%, Πλεύση Ελευθερίας: 2,8%, Νέα
Αριστερά: 3,1%, Φωνή Λογικής: 2,3%, Δημο-
κράτες: 2% και ΜέΡΑ25: 1,8%, ενώ η αδιευ-
κρίνιστη ψήφος κινείται στο 18%.

Σύμφωνα πάντα με την ίδια δημοσκόπη-
ση, το εύρος των ποσοστών των κομμάτων
κινείται ως εξής: ΝΔ: Από 30 έως 35%, ΣΥ-
ΡΙΖΑ: Από 14 έως 18%, ΠΑΣΟΚ: Από 12 έως
16%, Ελληνική Λύση: Από 8,4 έως 11,4%,
Νέα Αριστερά: Από 2,8% έως 4,8%, Πλεύση
Ελευθερίας: Από 2,4% έως 4,4%, Νίκη: Από
1,9 έως 3,9%, Φωνή Λογικής: Από 1,8 έως
3,8%, Δημοκράτες: Από 1,4 έως 3,4%, Μέ-
ΡΑ25: από 1,2 έως 3,2% και άλλο κόμμα:
Από 1,3 έως 3,3%.

Πώς κατανέμονται οι έδρες
Με βάση το εύρος των ποσοστών των

κομμάτων, οι έδρες που θα πάρουν τα κόμ-
ματα μοιράζονται ως εξής: ΝΔ: 8, ΣΥΡΙΖΑ:
4, ΠΑΣΟΚ: 3, ΚΚΕ: 2, Ελληνική Λύση: 2,
Πλεύση Ελευθερίας: 1, Νέα Αριστερά: 1.

Καταλληλότερος για πρωθυπουργός
Καταλληλότερος για πρωθυπουργός εμ-

φανίζεται ο Κυριάκος Μητσοτάκης με
27,8% και ακολουθεί ο Στέφανος Κασσελά-
κης με 8,8%, ο Νίκος Ανδρουλάκης με 7%, ο
Κυριάκος Βελόπουλος με 6,7%, η Ζωή
Κωνσταντοπούλου με 3,3% και ο Δημήτρης
Κουτσούμπας με 3,2%.

Η αδιευκρίνιστη ψήφος 
και το αίνιγμα των εδρών

Το ποσοστό της λεγόμενης γκρίζας ζώ-

νης καταγράφεται κοντά στο 18%, το οποίο
θεωρείται υψηλό και δημιουργεί μια θολή
εικόνα ως προς το τελικό αποτέλεσμα και
κυρίως ως προς την τελική κατανομή των
εδρών, η οποία συναρτάται με τον αριθμό
των κομμάτων που θα κατορθώσουν να πε-
ράσουν τον πήχη του 3%. 

Σύμφωνα με τη δυναμική που καταγρά-
φουν τα πρώτα πέντε κόμματα στις δημο-
σκοπήσεις, το ενδιαφέρον στρέφεται στις
δύο ή τρεις έδρες προς κατανομή, τις οποί-
ες θα διεκδικήσουν ισάριθμα μικρά κόμ-
ματα που σήμερα δείχνουν να κινούνται
μεταξύ 2,5% και 3,5%. Πρόκειται για την
Πλεύση Ελευθερίας, τη Νίκη, τη Νέα Αρι-
στερά, τη Φωνή Λογικής (Αφροδίτη Λατι-
νοπούλου), το ΜέΡΑ25, τους Δημοκράτες
(Ανδρέας Λοβέρδος) και το Κόσμος (Πέ-
τρος Κόκκαλης).

Τα παραπάνω κόμματα αναφέρθηκαν με

τη σειρά του κυλιόμενου μέσου όρου τους,
ωστόσο οι διαφορές τους είναι πολύ μι-
κρές. Εννέα μέρες πριν από τις ευρωεκλο-
γές, τα πρώτα τρία από τα παραπάνω κόμ-
ματα φαίνεται να ξεπερνούν το 3% και να
διεκδικούν από μία έδρα, όμως το σκηνικό
είναι ιδιαίτερα ρευστό. Σε κάθε περίπτωση,
απαιτείται υπέρβαση του 3% για προσκύ-
ρωση έδρας. Αλλά και αυτό το όριο δεν
προεξοφλεί τη δυνατότητα έδρας στην ευ-
ρωβουλή μετά την τελευταία αλλαγή στον
εκλογικό νόμο.

Το εκλογικό μέτρο
Το εκλογικό μέτρο υπολογίζεται πλέον

βάσει της διαίρεσης του αθροίσματος των
ποσοστών των κομμάτων που θα ξεπερά-
σουν το 3% με τον αριθμό 21 (σύνολο
εδρών) - και όχι του συνόλου των έγκυρων,
ήτοι 100%.

Τα 5 πρώτα κόμματα αθροίζουν περί το
80%. Για καθένα από τα υπόλοιπα που κα-
ταφέρνει να ξεπεράσει τον πήχη του 3%, το
ποσοστό «άνω του 3%» διαμορφώνεται σε
83%, 86%, 89% κοκ.

Αυτό το ποσοστό, διαιρούμενο με το 21
δίνει 4%-4,5%. Που σημαίνει ότι αν η ΝΔ
πλησιάσει ή ξεπεράσει το 34%, μπορεί να
λάβει όγδοη έδρα και να τη στερήσει από
τυχόν τρίτο «μικρό» κόμμα που ξεπεράσει
για λίγο το 3%. Αυτή η 21η έδρα ίσως αποτε-
λέσει το θρίλερ της βραδιάς των εκλογών,
κινούμενη μεταξύ ΝΔ και όγδοου κόμμα-
τος.

Ο ρόλος της αποχής
Ο τελικός συσχετισμός θα εξαρτηθεί με-

ταξύ άλλων από το εύρος της αποχής αλλά
και από την κατανομή της, η οποία είναι δύ-
σκολο να προβλεφθεί προκαταβολικά. Για
τα πέντε μεγάλα κόμματα οποιαδήποτε
απόκλιση άνω του 2% από τα προαναφερ-
θέντα ποσοστά θα αποτελέσει έκπληξη.
Από τα επτά μικρότερα ωστόσο οποιοδή-
ποτε καταφέρει εκλογή έδρας θα σημάνει
την είσοδό του για πρώτη φορά στο Ευρω-
κοινοβούλιο.

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το μεγάλο αίνιγμα των εδρών

Καθ’ οδόν προς την τελική αναμέτρηση, 
ο αγώνας μεταξύ των επτά μικρών κομμάτων

που διεκδικούν την εκπροσώπησή τους 
στο Ευρωκοινοβούλιο θα γίνει ακόμη πιο σκληρός
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Π
υρ ομαδόν εξαπολύουν από χθες κυ-
βερνητικά στελέχη κατά του οικονομι-
κού προγράμματος του ΣΥΡΙΖΑ, που

ανακοίνωσε πρόσφατα ο Στέφανος Κασσελά-
κης και κοστολογείται στα 45 δισ. ευρώ, χωρίς
να γίνεται σαφές από πού θα βρεθούν τα χρήμα-
τα για να χρηματοδοτηθούν οι νέες παροχές που
τάζει η Κουμουνδούρου, ενώ, όπως υποστηρί-
ζουν οι «γαλάζιοι» επιτελείς, αν εφαρμόζονταν
αυτά τα μέτρα, θα επέστρεφε η χώρα μας στις
μαύρες μέρες της χρεοκοπίας.

Ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-
μικών Κωστής Χατζηδάκης, μιλώντας χθες στην
Πάτρα στο 12ο Συνέδριο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης, τόνισε ότι «οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ για
τη μείωση των φόρων θα οδηγούσαν, αν εφαρ-
μόζονταν, σε κατάρρευση εντός ολίγων ημερών

και σε καταστάσεις χειρότερες
από τα μνημόνια. Αντί να έχου-
με τα πρωτογενή πλεονάσματα
που ορίζουν οι ευρωπαϊκοί κα-
νόνες, θα έχουμε θηριώδη ελ-
λείμματα».

Επιλέγοντας να ασκήσει αυ-
στηρή κριτική στο οικονομικό
πρόγραμμα, τόνισε πως «πρό-

κειται για πολιτικές αστειότητες που δεν αντέ-
χουν σε κριτική, αντίστοιχες με τα μέτρα που
εφήρμοσε η Λιζ Τρας στη Βρετανία και κατέρ-
ρευσε σε λίγες εβδομάδες». Επικαλέστηκε μά-
λιστα την κοστολόγηση του Γενικού Λογιστηρί-
ου του Κράτους για τις προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ,
σύμφωνα με την οποία το κόστος των μέτρων εί-
ναι 15 δισ. ευρώ ετησίως.

«Θα γινόμασταν προσωρινά ευχάριστοι»
Σχετικά με τη μείωση του ΦΠΑ που προτεί-

νουν τα κόμματα της αντιπολίτευσης, υπενθύμι-
σε ότι και ο ίδιος ο κ. Τσίπρας είχε δηλώσει στη
Βουλή ότι η συγκεκριμένη μείωση δεν περνά
στον καταναλωτή. «Αν το κάναμε, θα γινόμασταν
προσωρινά ευχάριστοι, αλλά δεν θα υπήρχε
αποτέλεσμα. Επιπλέον, δεν πρέπει να ενθαρρύ-
νουμε τις εισαγωγές, αλλά την παραγωγή και
την εξωστρέφεια».

Στο ίδιο μήκος κύματος κινήθηκε και ο
υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρτσος. Ξεκι-
νώντας την ομιλία του στην εκδήλωση με θέμα
«Οικονομία, Παιδεία και Αγροτική Πολιτική
στην Ευρωπαϊκή Ένωση», που πραγματοποι-
ήθηκε στο Ηράκλειο, υπογράμμισε πως «η λαϊ-
κή εντολή και η λαϊκή ετυμηγορία πριν από έναν
χρόνο ήταν η Ελλάδα να πάει αταλάντευτα
μπροστά, πιο ευρωπαϊκά, να κλείσει όλους τους
ανοιχτούς λογαριασμούς και τις πληγές της
υπερδεκαετούς κρίσης».

Στη συνέχεια επισήμανε ότι, εκτός από το να
καλυφθεί η απόσταση που δημιουργήθηκε
από την υπόλοιπη Ευρώπη, επίσης μεγάλος
στόχος είναι «να διαχειριστούμε και ένα θερα-
πεύσουμε τις αιτίες που οδήγησαν στη μεγάλη
κρίση της περασμένης δεκαετίας, να μην επι-
τρέψουμε και να μην επιστρέψουμε ποτέ ξανά

σε μια τέτοια δεκαετία βαθιάς κρίσης, μια δε-
καετία τοξικότητας, κοινωνικού και πολιτικού
διχασμού».

Από την πλευρά του, ο επικεφαλής του οικο-
νομικού γραφείου του πρωθυπουργού Αλέξης
Πατέλης, αναφερόμενος στον Στέφανο Κασσε-
λάκη, επεσήμανε «πόσο κρίμα είναι ένας νέος
άνθρωπος, αντί να έχει φρέσκιες ιδέες, να σε
κάνει να νομίζεις πως βρίσκεσαι στο 2010 με το
“λεφτά υπάρχουν” ή στο 2015 με το “με έναν νό-
μο και ένα άρθρο”», για να προσθέσει: «Είναι
σχεδόν προσβολή για όσους πόνεσαν επί ΣΥΡΙ-
ΖΑ να μιλάμε ξανά για “λεφτόδεντρα” σχεδόν 10
χρόνια μετά. Το θέμα είναι πώς πηγαίνεις μπρο-
στά. Το 2019 η ανεργία ήταν στο 17%, σήμερα εί-
ναι στο 10%. Η ακρίβεια είναι “ο ελέφαντας στο
δωμάτιο”. Ο πληθωρισμός μπορεί να είναι σω-
ρευτικά στη χώρα μας χαμηλότερος από τον ευ-
ρωπαϊκό μέσο όρο, ωστόσο το ερώτημα είναι
άλλο: αν μπροστά σε ένα πρόβλημα δίνεις στα-
διακές λύσεις ή λες ότι τα λύνεις όλα με ένα μα-
γικό ραβδάκι».

Ο Κασσελάκης είναι «Τσίπρας 2.0»
«Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει χτίσει την

αξιοπιστία του με το ψηφιακό πιστοποιητικό εμ-
βολιασμού, με το πλαφόν στις τιμές φυσικού

αερίου και βέβαια με το Ταμείο Ανάκαμψης. Αν-
τίθετα, πολύς κόσμος στην πραγματικότητα δεν
δίνει σημασία στο πρόγραμμα του κ. Κασσελά-
κη, γιατί δεν πιστεύει ότι θα εφαρμοστεί ποτέ»,
ανέφερε ο κ. Πατέλης, χαρακτηρίζοντας τον
πρόεδρο της αξιωματικής αντιπολίτευσης «Τσί-
πρα 2.0».

Επίσης, και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
Παύλος Μαρινάκης ξεκαθάρισε χθες πως αν
εφαρμοστεί το οικονομικό πρόγραμμα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, θα οδηγηθούμε σε μια νέα χρεοκοπία, το-
νίζοντας πως «αυτά τα οποία τάζει με τον μαν-
δύα, με το περίβλημα μιας lifestyle αλλά ταυτό-
χρονα και λαϊκίστικης ρητορικής, κοστίζουν
πολλά δισεκατομμύρια ευρώ».

«Φτάσαμε σε ένα πολύ οριακό σημείο τα
προηγούμενα χρόνια στην Ελλάδα, στο σημείο
της χρεοκοπίας. Ειδικά οι νεότερες γενιές, η
δικιά μας η γενιά, η νεότερη από εμάς, έφυγε
μαζικά, πολύ μεγάλο μέρος των νέων ανθρώ-
πων, για το εξωτερικό. Περάσαμε στιγμές
όπου σκεφτήκαμε και όλοι οι υπόλοιποι να
φύγουμε. Είχαμε αγωνία αν θα ξεκινήσει η νέα
σεζόν, ο Σεπτέμβριος, έχοντας δουλειά. Εμείς
που ήμασταν ελεύθεροι επαγγελματίες, αν θα
έχουμε πελάτες. Ήταν πολύ μαύρα, πολύ δύ-
σκολα χρόνια αυτά. Και ήταν αποτέλεσμα, πέ-

ραν των υπόλοιπων παθογενειών, της κορύ-
φωσης μιας λογικής μαξιμαλισμού, μιας λογι-
κής πλειοδοσίας». 

«Ας μην γκρεμίσουμε 
αυτά που έχουμε χτίσει»

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος στη συνέχεια
επισήμανε ότι «δεν υπάρχει περίπτωση, όσο
μας αναλογεί -γιατί στο τέλος της μέρας οι πολί-
τες αποφασίζουν- να επιτρέψουμε να επιστρέ-
ψει η χώρα μας σε αυτές τις μαύρες μέρες της
χρεοκοπίας. Είναι το μεγαλύτερο καθήκον που
έχει προσωπικά ο πρωθυπουργός. Το έχει εκ-
φράσει πάρα πολλές φορές. Η Ελλάδα πλέον
αυξάνει τα εισοδήματα, όπως περιγράφεται στο
πρόγραμμά μας».

Τέλος, ο Παύλος Μαρινάκης τόνισε πως

«δεν αποτυπώνεται αυτό όπως θα θέλαμε λό-

γω της ακρίβειας αλλά είναι μόνιμα μέτρα. Ο

πρωθυπουργός έχει καταφέρει και έχει μει-

ώσει δραστικά την ανεργία. Έχει δημιουργήσει

πάνω από 400.000 θέσεις εργασίας. Μειώνει

το χρέος της χώρας ως προς το ΑΕΠ και έχει

μετατρέψει την Ελλάδα σε μια χώρα αξιόπιστη,

πολύ πιο ισχυρή, που μπορεί με βάση τα δεδο-

μένα -όπως, για παράδειγμα, ότι είναι πρώτη

σε ρυθμούς αύξησης του πραγματικού κατά

κεφαλήν ΑΕΠ- να αισιοδοξεί ότι θα γίνει Ευ-

ρώπη και σε πολλά άλλα, όπως είναι το κυριό-

τερο, το διαθέσιμο εισόδημα. Ε, δεν χρειάζεται

να γκρεμίσουμε αυτά που έχουμε χτίσει μόνο

και μόνο για να κερδίσει κάποιες ψήφους ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ ή κάποιο άλλο κόμμα που τάζει στους

πάντες τα πάντα».

Ομαδικό «σφυροκόπημα» από τέσσερα κυβερνητικά στελέχη 
στο επικίνδυνο οικονομικό πρόγραμμα του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ -

Κατάρρευση, χρεοκοπία και μαύρες μνημονιακές μέρες 
θα έφερνε η υλοποίησή του

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

«Γαλάζια» αντεπίθεση στα...
Τρασονόμικς του Κασσελάκη

Κωστής Χατζηδάκης Παύλος Μαρινάκης Άκης Σκέρτσος Αλέξης Πατέλης



O
πρόεδρος του κόμματος Δημοκράτες,
Ανδρέας Λοβέρδος, την ώρα που οδη-
γούμαστε στην τελική ευθεία για τις

ευρωκάλπες στέλνει μήνυμα συμμετοχής και
απευθύνεται σε εκείνους που ακόμη είναι δι-
στακτικοί λέγοντας πως «οι ευρωεκλογές δεν
είναι απλά μια ακόμα εκλογική διαδικασία. Εί-
ναι ίσως πιο σημαντικές από τις εθνικές εκλο-

γές». Παράλληλα, σημειώνει ποια
είναι τα πολιτικά στοιχήματα που
πρέπει να κερδίσει η Ευρώπη και
επηρεάζουν τη χώρα μας.

Από τη συζήτηση μαζί του δεν
θα μπορούσε να απουσιάσει και η
εκτίμησή του για το μέλλον του
ΠΑΣΟΚ και τις εξελίξεις στον ευ-
ρύτερο χώρο, για τις οποίες λέει,

μεταξύ άλλων, πως «όταν οι πολίτες δεν σε θε-
ωρούν κατάλληλο για να κυβερνήσεις, το κόμ-
μα σου μοιραία χάνει».

Είμαστε στην τελική ευθεία. Ποιο είναι το
μήνυμα που θέλετε να στείλετε στους
πολίτες που είναι διστακτικοί να
προσέλθουν στις κάλπες;

Είναι κρίσιμο να συνειδητοποιήσουμε την τε-
ράστια σημασία αυτής της εκλογικής αναμέ-
τρησης. Οι ευρωεκλογές δεν είναι απλά μια
ακόμα εκλογική διαδικασία. Είναι ίσως πιο ση-
μαντικές από τις εθνικές εκλογές, καθώς οι
περισσότεροι από τους νόμους που επηρεά-
ζουν την καθημερινότητά μας αποφασίζονται
στις Βρυξέλλες. Η φωνή μας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση είναι καθοριστική για το μέλλον μας. Η
χώρα μας δεν έχει την πολυτέλεια να μην αξιο-
ποιεί στο έπακρο τους ευρωπαϊκούς θεσμούς.
Εξαρτόμαστε σε μεγάλο βαθμό από τα ευρω-
παϊκά κονδύλια για την ανάπτυξή μας, τη βελ-
τίωση των υποδομών μας και την ενίσχυση της
κοινωνικής μας συνοχής. Είναι απαραίτητο να
είμαστε παρόντες και ενεργοί στη διαμόρφω-
ση των ευρωπαϊκών πολιτικών που καθορί-
ζουν το μέλλον μας. 

Η πρόσφατη συζήτηση στη Βουλή για την
ακρίβεια κατά τη γνώμη μου φάνηκε
κατώτερη των περιστάσεων για τα
προβλήματα που βιώνουν οι πολίτες. Την
ίδια στιγμή, όλοι οι πολιτικοί σχηματισμοί
ζητάτε την ψήφο των πολιτών για μια θέση
στο Ευρωκοινοβούλιο που επίσης οι
προηγούμενοι συνάδελφοί σας δεν
ανταποκρίθηκαν στις προσδοκίες τους.
Γιατί τώρα να σας εμπιστευτούν; 

Κατανοώ πλήρως τις ανησυχίες και  την

απογοήτευση που αισθάνονται οι πολίτες.

«Αυτό το μοντέλο 
διακυβέρνησης 

οδηγεί σε κοινωνική 
αδικία και ανισότητα»
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Στην Ευρωβουλή θα δώσουμε μεγάλες μάχες 
για την ακρίβεια, ξεκινώντας από τον τομέα της ενέργειας,
την προστασία των καταναλωτών και τον έλεγχο 
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, η οποία 
έχει καθοριστικό ρόλο στη μάχη κατά του πληθωρισμού
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Έχω αποδείξει στο παρελθόν ότι, όταν αγωνίζομαι

για το κοινό καλό, μπορώ να φέρω αποτελέσματα. Η

πορεία μου στη δημόσια ζωή αποδεικνύουν ότι κα-

τανοώ τις ευθύνες και τις προκλήσεις της θέσης που

διεκδικώ στις ευρωεκλογές. Στην Ευρωβουλή θα

δώσουμε μεγάλες μάχες για την ακρίβεια, ξεκινών-

τας από τον τομέα της ενέργειας, την προστασία των

καταναλωτών, και στον έλεγχο της Ευρωπαϊκής

Κεντρικής Τράπεζας, η οποία έχει καθοριστικό ρόλο

στη μάχη κατά του πληθωρισμού. Είναι κρίσιμο από

δω και στο εξής να διασφαλίσουμε ότι οι πολιτικές

της ΕΕ ανταποκρίνονται στις ανάγκες της κοινωνίας. 

Ποια είναι τα πολιτικά στοιχήματα που πρέπει

να κερδίσει η Ευρώπη και επηρεάζουν άμεσα

τη χώρα μας; 

Αμυντική συμμαχία και στρατηγική αυτονομία: Η

Ευρώπη δείχνει σημάδια ότι επιθυμεί να αναπτύξει

έναν πιο ισχυρό αμυντικό χαρακτήρα, να βελτιώσει

την κοινή πολιτική ασφάλειας και να ενισχύσει τη

στρατηγική της αυτονομία. Για την Ελλάδα, η δημι-

ουργία ενός ευρωστρατού που θα αναγνωρίζει de

jure τα ελληνικά σύνορα ως ευρωπαϊκά σύνορα

μπορεί να συμβάλει στην ενίσχυση της εθνικής μας

ασφάλειας και στην ενδυνάμωση της θέσης μας

στην περιοχή. 

Οικονομικός και κοινωνικός μετασχηματισμός: Η

Ευρώπη οφείλει να αναγνωρίσει ότι τα κράτη-μέλη

της, ενώ εφαρμόζουν φιλόδοξα σχέδια μετασχηματι-

σμού της οικονομίας προς πράσινη και ψηφιακή ανά-

πτυξη, χρειάζονται παράλληλα στήριξη στην κοινωνι-

κή πολιτική. Η ΕΕ πρέπει να επενδύσει περισσότερα

στη στήριξη των ευρωπαϊκών κοινωνιών, που έχουν

περάσει πολλαπλές κρίσεις και καλούνται να κάνουν

επιπλέον θυσίες για τη βιωσιμότητα και την ψηφιοποί-

ηση. Αυτό είναι ζωτικής σημασίας για την Ελλάδα, που

αντιμετωπίζει μεγάλες κοινωνικές προκλήσεις με με-

γάλες δημοσιονομικές αδυναμίες. 

Υγεία: Η επέκταση των αρμοδιοτήτων της ΕΕ στον

τομέα της υγείας είναι ένα ακόμη σημαντικό στοί-

χημα. Η Ελλάδα, που διαχρονικά πάσχει στον τομέα

αυτό, έχει την ευκαιρία να επωφεληθεί από τις ευ-

ρωπαϊκές πρωτοβουλίες και να βελτιώσει το σύστη-

μα υγείας της. Θα πρέπει να είμαστε έτοιμοι και σε

θέση να αξιοποιήσουμε το άνοιγμα της Ευρώπης

στον τομέα αυτό για να διασφαλίσουμε καλύτερες

υγειονομικές υπηρεσίες για τους πολίτες μας.

Σύμφωνα με τις δημοσκοπήσεις, δεν

προβλέπεται αλλαγή του πολιτικού σκηνικού.

Πόσο μπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση

με μια παντοδύναμη κυβέρνηση και με μια

αδύναμη αντιπολίτευση που δεν μπορεί να

ανταποκριθεί ως πρέπει στα καθήκοντά της
και ποιοι οι φόβοι σας για το κοντινό μέλλον; 

Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν ότι η αντιπολίτευση δεν

καταφέρνει να πείσει τους πολίτες. Ανάμεσα σε μια

ερασιτεχνική αντιπολίτευση μαθητευόμενων μά-

γων και μια σταθερή κυβέρνηση, οι πολίτες θα επι-

λέγουν πάντα το δεύτερο, ειδικά μετά τα καταστρο-

φικά πειράματα του 2015. Ο φόβος είναι γνωστός

και δεδομένος: μια παντοδύναμη κυβέρνηση που

δεν ελέγχεται επαρκώς από την αντιπολίτευση τεί-

νει να καταχράται την εξουσία της και να συμπερι-

φέρεται ολοένα και πιο αυταρχικά. Σαν φυσικός νό-

μος, αυτό το μοντέλο διακυβέρνησης δεν είναι απο-

τελεσματικό. Οδηγεί σε κοινωνική αδικία και ανισό-

τητα. Χρειαζόμαστε μια ισχυρή και υπεύθυνη αντι-

πολίτευση για να διασφαλίσουμε τη δημοκρατική

ισορροπία και την προστασία των δικαιωμάτων των

πολιτών. 

Εκτιμάτε ότι έχει έρθει ο χρόνος για να κλείσει
ο κύκλος ζωής κάποιων πολιτικών κομμάτων
όπως το ΠΑΣΟΚ; 

Το αν το ΠΑΣΟΚ έχει κάνει τον κύκλο του θα το απο-

φασίσει ο λαός στην κάλπη. Ευτυχώς, έχουμε δη-

μοκρατία στον τόπο μας και οι πολίτες έχουν τον τε-

λευταίο λόγο. Ωστόσο, θεωρώ ότι το ΠΑΣΟΚ δεν

μπορεί να πείσει πως είναι μια εναλλακτική επιλογή

για τη διακυβέρνηση της χώρας. Ίσως να καταφέ-

ρει να πείσει ότι είναι ένας εναλλακτικός ΣΥ-

ΡΙΖΑ, αλλά μέχρι εκεί. Αυτό όμως σημαί-

νει ότι ακολουθεί τον ΣΥΡΙΖΑ σε λαϊκί-

στικα και παλαιοκομματικά μονοπά-

τια. Έχουμε να κάνουμε με δύο κόμ-

ματα στείρας αντιπολίτευσης, η

οποία αδυνατεί να εκπληρώσει τον

σημαντικό πολιτειακό της ρόλο. Η

πολιτική αντιπαράθεση πρέπει να

βασίζεται σε ουσιαστικές προτά-

σεις και εποικοδομητική κριτική,

όχι σε άρνηση, αντίδραση και το-

ξικότητα. 

Ποιες είναι οι εκτιμήσεις σας για την επόμενη
μέρα τελικά για το ΠΑΣΟΚ; 

Η απάντησή μου είναι απολύτως καθαρή και συν-

δέεται ευθέως με την άποψη των συμπολιτών μας

που καταγράφεται καθημερινά εδώ και καιρό

στις δημοσκοπήσεις. Το ΠΑΣΟΚ δεν έχει προ-

οπτική κυβερνητικού κόμματος. Ο πρόεδρός του

στην καταλληλότητα για πρωθυπουργός παίρνει

μονοψήφιο ποσοστό. Όταν οι πολίτες δεν σε θεω-

ρούν κατάλληλο για να κυβερνήσεις, το κόμμα

σου μοιραία χάνει.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 31 ΜΑΪΟΥ 2024
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Η δημιουργία ενός
ευρωστρατού που
θα αναγνωρίζει 
de jure τα ελληνικά 
σύνορα ως ευρωπαϊκά 
σύνορα μπορεί να συμβάλει 
στην ενίσχυση της εθνικής μας
ασφάλειας και στην ενδυνάμωση
της θέσης μας στην περιοχή 
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«Π
έρασμα» σε διαφορετικά
εκλογικά κοινά αναζητά ο Νί-
κος Ανδρουλάκης, την ώρα

που η προεκλογική κλεψύδρα αδειάζει. Σε
μια ύστατη προσπάθεια να προσεγγίσει πιο
απολιτίκ ψηφοφόρους, επενδύει και αυτός
με τη σειρά του στην ανάδειξη του ανθρώ-
πινου στοιχείου και λιγότερο σε εκείνο του
αυστηρού πολιτικού με τον ξύλινο λόγο.

Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Ανδρουλάκης θα
πραγματοποιήσει το επόμενο διάστημα μια

σειρά παρεμβάσεων με πιο
χαλαρό πολιτικό αποτύπω-
μα. Ενδεικτική ήταν η χθε-
σινή του παρουσία στην
πρωινή εκπομπή του Alpha
«Happy Day». «Για εμάς
τους εραστές της πολιτικής,
οι εκλογές έχουν ένα μεγα-
λείο που είναι η επαφή με

τον κόσμο. Ακούς το βράδυ τους αναλυτές
και πας την άλλη μέρα σε ένα καφενείο και
ακούς έναν άνθρωπο που λέει μια ατάκα η
οποία ξεπερνάει ό,τι άκουγες το προηγού-
μενο βράδυ. Γιατί οι άνθρωποι έχουν μια
δωρική προσέγγιση των πραγμάτων. Η κοι-
νωνία βλέπει από ένα άλλο μετερίζι τις
εξελίξεις. Μια συμβουλή σε ένα καφενείο
ή σε έναν εργασιακό χώρο μπορεί να έχει
πολλαπλάσια αξία από έναν επικοινωνιο-
λόγο», σημείωσε.

«Μην τα θυσιάζουμε όλα
στον βωμό της φιλοδοξίας»

Ο κ. Ανδρουλάκης στη συνέχεια υπο-
γράμμισε ότι προτιμά και επενδύει στην
προσωπική επαφή με τους ψηφοφόρους.
Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ όμως βρήκε την
ευκαιρία αφενός να προτάξει χωρίς πίεση
το δικό του σκεπτικό για το πώς αντιλαμβά-
νεται ο ίδιος την επικοινωνία, αφετέρου να
«καρφώσει» τους αντιπάλους του για την
υπερδραστηριότητα που δείχνουν στα so-
cial media. «Μου αρέσει μια μαντινάδα

που επί της ουσίας προτρέπει να διατηρού-
με μια συνέπεια στη ζωή μας. “Ο βράχος ο
περήφανος, έχει καλλιά να πέσει, να τον
σκεπάσει η θάλασσα, παρά να αλλάξει θέ-
ση”. Πρέπει να υπάρχουν αξίες, να μην τα
θυσιάζουμε όλα στον βωμό της φιλοδο-
ξίας, του κέρδους, της επικοινωνίας», είπε.

Ο κ. Ανδρουλάκης πρόσθεσε επίσης ότι
«για εμένα η πολιτική έχει και ένα όριο. Τι
θέλω να πω; Ας αφήνουμε και τις νεότερες
γενιές να προχωρούν μπροστά. Καλό είναι
όλοι μας να βάζουμε ένα όριο στον πρωτα-
γωνιστικό μας ρόλο γιατί ο πολιτικός -και
χωρίς να είσαι βουλευτής- μπορείς να λες
την άποψή σου, να γράφεις τα άρθρα σου,
να συμμετέχεις στα όργανα του κόμματός
σου. Δεν χρειάζεται να είναι όλοι για πάντα

στην πρώτη γραμμή. Και αυτό είναι υγεία
για το πολιτικό σύστημα. Και συγχρόνως
είναι παθογένεια το αντίθετο, γιατί αν πάτε
σε άλλες χώρες, τόση οικογενειοκρατία,
όπως στην Ελλάδα, δεν θα συναντήσετε.
Και θέλω να σας πω ότι ίσως και αυτό είναι
ένα θέμα που αφορά την πολιτική αξιοπι-
στία». 

Ψύχραιμοι και αισιόδοξοι
Πάντως, παρά την πίεση που ασκούν οι

δημοσκοπήσεις, στη Χαριλάου Τρικούπη
είναι ψύχραιμοι και αισιόδοξοι. «Συνεχί-
ζουμε την προεκλογική καμπάνια με δεκά-
δες εκδηλώσεις σε όλη τη χώρα. Αυτό που
μένει και τα μηνύματα που έρχονται σε
εμάς από όλες τις δράσεις και τις εκδηλώ-

σεις της παράταξης είναι πάρα πολύ θετι-
κά. Μέρα με τη μέρα το μήνυμά μας μεγα-
λώνει. Μέρα με τη μέρα η απήχησή μας δι-
ευρύνεται όλο και περισσότερο. Είμαστε
πεπεισμένοι ότι θα ενισχύσουμε τις δυνά-
μεις μας. Είμαστε πεπεισμένοι ότι θα είμα-
στε νικητές των ευρωεκλογών», υποστήρι-
ξε ο Θανάσης Γλαβίνας.

Στο μεταξύ, νέα εστία έντασης προκαλεί-
ται με φόντο την υπόθεση των υποκλοπών.
Όπως αποκάλυψε ο εκπρόσωπος Τύπου
του ΠΑΣΟΚ, ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ ενημέ-
ρωσε γραπτώς τον κ. Ανδρουλάκη «για την
άρνηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών να εφαρμόσει την απόφαση του Ανω-
τάτου Δικαστηρίου της χώρας, του Συμ-
βουλίου της Επικρατείας».

Ο κ. Γλαβίνας, αφού υπενθύμισε πως η
απόφαση του ΣτΕ ορίζει ότι η ΕΥΠ οφείλει
να ενημερώσει την ΑΔΑΕ για τους τυπι-
κούς λόγους της παρακολούθησης του
προέδρου του ΠΑΣΟΚ, είπε: «Η ΕΥΠ λοιπόν
αρνείται να εφαρμόσει αυτή την απόφαση.
Το ερώτημα που προκύπτει είναι: τι έχει να
πει ο πρωθυπουργός της χώρας και πολιτι-
κός προϊστάμενος για τη μεθόδευση άρνη-
σης εφαρμογής της απόφασης του ΣτΕ από
την ΕΥΠ; Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, όπως
έχει δημοσίως δεσμευθεί, έχει δηλώσει ότι
θα συνεχίσει τον θεσμικό δρόμο ενάντια σε
όσους είναι νομικά υπόλογοι για την άρνη-
ση εφαρμογής της απόφασης του ΣτΕ. Πε-
ριμένουμε την επόμενη συνεδρίαση της
ΑΔΑΕ και τις περαιτέρω ενέργειές της». 

Το ’ριξε στο «φλερτ» 
με το απολιτίκ κοινό

Επιδιώκει να αναδείξει 
το πιο χαλαρό «προφίλ» του 
και όχι εκείνο του απρόσιτου 
πολιτικού, σε μια προσπάθεια 
να προσεγγίσει τους 
πιο... αδιάφορους ψηφοφόρους

Φλωρίδης: «Μείωση του χρόνου απονομής δικαιοσύνης έως 50% τα επόμενα δύο χρόνια» 
Τη βεβαιότητα ότι μέσα τα επόμενα δύο χρόνια η καθυστέρηση

στην απονομή της δικαιοσύνης θα μειωθεί κατά το ήμισυ εξέφρασε ο
υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρίδης στο πλαίσιο του 12ου Συ-
νεδρίου Περιφερειακής Ανάπτυξης, που διεξάγεται στην Πάτρα. Μι-
λώντας για τον νέο δικαστικό χάρτη που θα συμπληρωθεί, όπως είπε
και με νέο Κώδικα Πολιτικής Δικονομίας (νέα νομοθεσία για την εκ-
δίκαση των αστικών διαφορών), τόνισε ότι η πρόβλεψη της Παγκό-
σμιας Τράπεζας είναι η μείωση της εκδίκασης των υποθέσεων κατά
25% από την πρώτη κιόλας χρονιά εφαρμογής των νέων μέτρων.

Έμφαση έδωσε στη συνάρτηση της επιτάχυνσης στην απονομή
δικαιοσύνης με τις προοπτικές επενδύσεων. «Προκειμένου να προ-
ωθήσουμε ένα πλέγμα αλλαγών, δεν αρκεί η εφαρμογή του δικαστι-
κού χάρτη, με την ενσωμάτωση 1.000 ειρηνοδικών στα Πρωτοδικεία
με βάση την οποία αναμένεται μία επιτάχυνση, όπως σας είπα, της

τάξης του 25% μέσα σε έναν χρόνο». 
Σύμφωνα με τον υπουργό, η εν λόγω μεταρρύθμιση, αν συνδυα-

στεί με τη νέα πολιτική δικονομία που θα ψηφιστεί στο τέλος καλο-
καιριού και την ανάθεση μέρους των υποθέσεων σε δικηγόρους, σε
βάθος διετίας ο χρόνος απονομής της δικαιοσύνης αναμένεται να
μειωθεί κατά 50% συνολικά. Αποκάλυψε μάλιστα ότι έως το τέλος
του Ιουνίου επίκειται η ψήφιση νέου νόμου για το Συμβούλιο της
Επικρατείας που θα θέσει τέλος στις ατέρμονες αναβολές στην εκ-
δίκαση των υποθέσεων και θα συμβάλει στην ταχύτερη έκδοση
αποφάσεων και για υποθέσεις επενδύσεων και οικονομικής ανά-
πτυξης. Η νέα νομοθεσία θα προβλέπει ότι η κάθε προσφυγή στο
ΣτΕ θα χρεώνεται από την αρχή σε έναν δικαστή και σε προθεσμία
έως τρεις μήνες ο σχετικός φάκελος θα πρέπει να είναι έτοιμος και
από εκείνον που κάνει την προσφυγή και από το Δημόσιο.

ΝIKOΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ
του Αντώνη 

Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 31 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ17

Ο
Στέφανος Κασσελάκης, λίγες ημέ-
ρες πριν από τις κάλπες της 9ης Ιου-
νίου, παλεύει να μαζέψει τις διαρ-

ροές στα αριστερά του, ώστε να φτάσει λίγο
πιο κοντά στον εκλογικό του στόχο. Σε αυτή

την κατεύθυνση πλήθυναν
το τελευταίο διάστημα οι
«αριστερόστροφες» επι-
σκέψεις όπως εκείνη που
έκανε στα παλαιστινιακά
εδάφη ή στο Μουσείο Μπε-
λογιάννη στην Αμαλιάδα. 

Μάλιστα, αυτή η τελευ-
ταία επίσκεψη ανάγκασε

ακόμα και το ΚΚΕ να ασχοληθεί με τον
πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς έχει μειώσει
στο ελάχιστο την οποιαδήποτε επαφή με
την αξιωματική αντιπολίτευση από όταν
πρόεδρος εκλέχτηκε ο Στέφανος Κασσε-
λάκης, καθώς ο Περισσός δεν νιώθει ότι
υπάρχει λόγος. Δεν έχουν άλλωστε πια και
την ίδια «δεξαμενή» ψηφοφόρων. 

«Έλεος πια με την καπηλεία»
«Ενημερώνουμε τον κύριο Κασσελάκη

ότι ο Νίκος Μπελογιάννης, ως στέλεχος
του ΚΚΕ, εκτελέστηκε από το αστικό κρά-
τος και τους συμμάχους του, τους Αμερι-
κάνους, επειδή ακριβώς πήγε κόντρα στις
“αξίες” που εκπροσωπεί σήμερα ο ίδιος και
το κόμμα του» αναφέρει το Γραφείο Τύπου
της ΚΕ του ΚΚΕ για την επίσκεψη Κασσε-
λάκη στο Μουσείο Μπελογιάννη.

«Ο Μπελογιάννης πίστευε ότι υπάρχει
εναλλακτική στη βαρβαρότητα των πολέ-
μων και της εκμετάλλευσης κι αυτή είναι ο
σοσιαλισμός. Πάλεψε ενάντια στον ιμπε-
ριαλισμό και τις “ιερές συμμαχίες” του. Δεν
πίστευε ότι κεφάλαιο κι εργάτες είναι “συ-
νέταιροι” αλλά ταξικοί αντίπαλοι. Θυσίασε
τη ζωή του για να έρθει ο λαός στην εξουσία
κι όχι για να κάτσει ο ίδιος στις κυβερνητι-
κές καρέκλες του αστικού κράτους. Έλεος
πια με την καπηλεία, τον αμοραλισμό και
την ιστορική παραχάραξη!», πρόσθεσε.

Αξίζει να σημειωθεί ότι σύμφωνα με τις
δημοσκοπήσεις ο Στέφανος Κασσελάκης
εμφανίζεται να χάνει ψηφοφόρους προς τη
Νέα Αριστερά, το ΚΚΕ, το ΠΑΣΟΚ και την
Πλεύση Ελευθερίας. 

Στο στόχαστρο στελέχη
της παλιάς φρουράς

Τη θεωρία των «υπονομευτών» φαίνεται
πως «ξεσκονίζουν» στον ΣΥΡΙΖΑ τόσο ο
πρόεδρός του όσο και στελέχη που βρί-
σκονται στο στενό του περιβάλλον. Καταλο-
γίζουν όπως φαίνεται σε στελέχη της πα-
λιάς φρουράς «λευκή απεργία» από τα
κομματικά τους καθήκοντα, με αφορμή τις
μικρές συγκεντρώσεις που έχει πραγματο-
ποιήσει ο Στέφανος Κασσελάκης σε πόλεις
όπως η Θεσσαλονίκη. 

Τέτοιου είδους «γκρίνια» υπάρχει, για πα-
ράδειγμα, για τη Θεσσαλονίκη, όπου υπεύ-
θυνοι για τις άνευρες συγκεντρώσεις στις
οποίες βρέθηκε ο πρόεδρος του κόμματος
θεωρούνται η Κατερίνα Νοτοπούλου και ο
Χρήστος Γιαννούλης. Παράλληλα όμως τον
εκνευρισμό του προέδρου του κόμματος
προκαλεί και όποιος υπερασπίζεται ενεργά
τον προκάτοχό του Αλέξη Τσίπρα, ο οποίος
άλλωστε μετριέται πρώτος στις δημοσκοπή-
σεις για τον μελλοντικό ηγέτη της Κεντροα-
ριστεράς που θα ήθελε ο κόσμος. 

Η πλευρά Κασσελάκη μοιάζει να έχει κό-
ψει τις πολλές επαφές με τον πρόεδρο της

Κοινοβουλευτικής Ομάδας του κόμματος,
θεωρώντας πως ο Σωκράτης Φάμελλος
έχει πλέον αυτονομηθεί, ενώ υπερασπίζε-
ται με ιδιαίτερη ζέση τον Αλέξη Τσίπρα και
την περίοδο της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, την ώρα που δεν υπάρχει μια συνέν-
τευξη που ο Στέφανος Κασσελάκης δεν
αφήνει αιχμή κατά της κυβερνητικής θη-
τείας του κόμματός του. 

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ φέρεται να σχο-
λίασε μάλιστα το γεγονός πως κατά τη
διάρκεια της συζήτησης στη Βουλή για την
ακρίβεια σε επίπεδο αρχηγών κομμάτων ο
Σωκράτης Φάμελλος μπήκε στην αίθουσα

δύο φορές, ώστε να υπερασπιστεί το έργο
της κυβέρνησης του Αλέξη Τσίπρα. 

Αυτό που χρεώνουν τα πέριξ του προ-
έδρου στελέχη στους συντρόφους τους εί-
ναι ότι κάνουν «λευκή απεργία», ώστε το
ποσοστό του ΣΥΡΙΖΑ το βράδυ των ευρωε-
κλογών να δημιουργήσει αμφισβήτηση του
Στέφανου Κασσελάκη και τελικά εξελίξεις
στην κατεύθυνση της επαναφοράς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στις «εργοστασιακές ρυθμίσεις». 

Συνεχίζονται οι περιοδείες του Στέφανου 
Στη Ρόδο βρέθηκε την Πέμπτη ο πρό-

εδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης,
αφού το βράδυ της Τετάρτης είχε πάει στη
Νέα Φιλαδέλφεια για να δει τον Ολυμπιακό
να κατακτά το πρώτο ευρωπαϊκό τρόπαιο
ελληνικού ποδοσφαιρικού συλλόγου. 

Τη Δευτέρα 3 Ιουνίου θα επισκεφθεί τη
Θεσσαλονίκη, όπου επίσης θα απευθύνει
ομιλία. Στις 4 του μήνα θα μιλήσει στο Ηρά-
κλειο Κρήτης, ενώ την Τετάρτη 5 Ιουνίου θα
πραγματοποιήσει διακαναλική συνέντευ-
ξη, η οποία φαίνεται ότι θα έχει και… και-
νοτομίες.  Την Πέμπτη 6 Ιουνίου θα γίνει η
κεντρική προεκλογική συγκέντρωση του
ΣΥΡΙΖΑ στο Σύνταγμα και η προεκλογική
περίοδος για την Κουμουνδούρου θα ολο-
κληρωθεί την Παρασκευή με ομιλία του
Στέφανου Κασσελάκη στην Πάτρα.

Νεύρα Κασσελάκη για 
τη «λευκή απεργία» 

στελεχών στην
προεκλογική μάχη

Ξαναζεσταίνει τη θεωρία 
των «υπονομευτών» - Ποιους 
θεωρεί υπεύθυνους για τις μικρές
και άνευρες συγκεντρώσεις 
- Παλεύει να μαζέψει και 
τις διαρροές στα αριστερά του

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Σωκράτης Φάμελλος Κατερίνα Νοτοπούλου Χρήστος Γιαννούλης



Η
νέα γενική γραμματέας Αντεγκληματικής Πολιτικής

Δήμητρα Λυγούρα κατέχει ένα πόστο που «καίει»,

καθώς είναι επιφορτισμένη με τη διαχείριση των

σωφρονιστικών καταστημάτων σε όλη την Ελλάδα. Η κ. Λυ-

γούρα στη συνέντευξή της στην «Political» μιλά για το δύσκο-

λο έργο της και υποστηρίζει ότι «οι μέχρι τώρα ενέργειες σε

όλα τα επίπεδα στο σωφρονιστικό μας σύστημα έχουν εντυ-

πωσιάσει και τους πιο δύσπιστους. Το πρόγραμμα που έχει

δημιουργήσει τρέχει παράλληλα πολλές

δράσεις και κινήσεις που αλλάζουν πολλά.

Δύσκολο το έργο αλλά η θέση της Γενικής

Γραμματείας είναι μία: να διορθωθούν τα

κακώς κείμενα». 

Επίσης, απαριθμεί τις αλλαγές που

έχουν σημειωθεί τα τελευταία χρόνια στις

φυλακές της χώρας, εξηγεί πώς εκσυγχρο-

νίστηκε η λειτουργία τους αλλά και ποιους στόχους έχει θέ-

σει ως γενική γραμματέας.

Η αλήθεια είναι ότι οι αρμοδιότητες της Γενικής Γραμμα-

τείας Αντεγκληματικής Πολιτικής δεν είναι γνωστές στο ευρύ

κοινό, αν και είναι ο κατεξοχήν φορέας εκπόνησης και υλο-

ποίησης του εθνικού στρατηγικού σχεδίου για το σωφρονι-

στικό σύστημα της χώρας μας και η αποστολή της σχετίζεται

με το αίσθημα ασφάλειας, εντός και εκτός των σωφρονιστι-

κών καταστημάτων. 

Αυτό που επισημάνουν όλοι πάντως για τη Δήμητρα Λυ-

γούρα είναι πως είναι παρούσα σε όλες τις φυλακές της επι-

κράτειας και το έργο της, που έχει να κάνει με την αποτελε-

σματική οργάνωση και λειτουργία των σωφρονιστικών κατα-

στημάτων, έχει χαρακτηριστεί σπουδαίο. 

Η κ. Λυγούρα σχεδιάζει, επεξεργάζεται και εισηγείται τις

προτεραιότητες της σωφρονιστικής πολιτικής και προωθεί

κανονιστικές και διοικητικές πρωτοβουλίες και δράσεις με-

τα-σωφρονιστικής πολιτικής για την κοινωνική επανένταξη

των αποφυλακισμένων, σε συνεργασία με συναρμόδια

υπουργεία και φορείς.

Ποιες είναι οι πρώτες επιδιώξεις από τότε που

αναλάβατε;

Επιδίωξή μας είναι το έργο της Γενικής Γραμματείας Αντεγ-

κληματικής Πολιτικής, καθώς οι αποφάσεις που λαμβάνον-

ται επηρεάζουν ανθρώπινες ζωές, να στηρίζεται σε ένα αξια-

κό σύστημα στο οποίο περιλαμβάνονται:

• Ο σεβασμός στα ανθρώπινα δικαιώματα των κρατούμενων.

• Η εκπαίδευση και η κατάρτιση των κρατούμενων, ώστε να

μπορέσουν να επιτύχουν την ομαλή επανένταξή τους στην

κοινωνία και τους θεσμούς της.

• Η ασφάλεια και η εύρυθμη λειτουργία των σωφρονιστικών

καταστημάτων, με τον απαραίτητο διοικητικό μετασχηματι-

σμό τους, για να ανταποκρίνονται με μεγαλύτερη επιτυχία

στο δύσκολο έργο που επιτελούν.

Αντιλαμβανόμαστε τα προβλήματα και τις δυσκολίες, τα

ελλείμματα και τις παθογένειες που θέτουν εμπόδια στην εύ-

ρυθμη λειτουργία της Γενικής Γραμματείας Αντεγκληματικής

Πολιτικής και των σωφρονιστικών καταστημάτων. Στόχος

μας είναι να επαναπροσδιορίσουμε και να χαράξουμε ένα

εθνικό σχέδιο ουσιαστικής ανασυγκρότησης και μεταρρύθ-

μισης του σωφρονιστικού συστήματος της χώρας μας. Έτσι

πιστεύουμε ότι θα συμβάλουμε στη δημιουργία μιας κοινω-

νίας που συγχωρεί όταν υπάρχει μεταμέλεια, δίνει δεύτερη

ευκαιρία και είναι ανοιχτή και συμπεριληπτική.

«Στόχος μας 
oι e-φυλακές»

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 31 ΜΑΪΟΥ 2024
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Προχωρούμε στην ανέγερση και παράδοση καινούργιων
σωφρονιστικών καταστημάτων που έχουν σύγχρονα 
συστήματα αλλά και δόμηση για την καλύτερη διαβίωση
των κρατούμενων και τη βελτίωση των συνθηκών 
εργασίας των σωφρονιστικών υπαλλήλων
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Στηριζόμαστε και επενδύουμε στο ανθρώπινο δυναμικό της Γε-

νικής Γραμματείας Αντεγκληματικής Πολιτικής, τόσο στους υπαλ-

λήλους της Κεντρικής Υπηρεσίας όσο και σε αυτούς των σωφρονι-

στικών καταστημάτων, και επιδίωξή μας είναι να τους έχουμε συμ-

μάχους σε ένα δύσκολο και απαιτητικό έργο. Για αυτό και η παρα-

γωγή προτάσεων πολιτικής και η λήψη υποστηρικτικών δράσεων

γίνονται μέσα από τη συνεργασία μας με όλα τα ενδιαφερόμενα μέ-

ρη μέσα σε συνθήκες δομημένου διαλόγου. Έτσι, αξιοποιούμε, όσο

το δυνατόν, τις γνώσεις και την εμπειρία των εργαζόμενων στη Γενι-

κή Γραμματεία Αντεγκληματικής Πολιτικής.

Έχουμε καλά σωφρονιστικά καταστήματα; Σε ποιο ποσοστό

πιστεύετε ότι υπάρχει σωφρονισμός;

Στη Γενική Γραμματεία Αντεγκληματικής Πολιτικής αντιλαμβανό-

μαστε τα προβλήματα που δημιουργήθηκαν στο σωφρονιστικό σύ-

στημά μας εξαιτίας της δημοσιονομικής κρίσης για περίπου μία δε-

καετία. Τα μέτρα που λήφθηκαν είχαν επιπτώσεις στις ζωές όλων

μας και, φυσικά, στα σωφρονιστικά καταστήματα ως δομές, στους

σωφρονιστικούς υπαλλήλους ως υπηρεσία και στους κρατούμε-

νους που εκτίουν την ποινή τους σε αυτά.

Αναγνωρίζουμε τη σημασία που έχει ο εκσυγχρονισμός των σω-

φρονιστικών καταστημάτων με υλικοτεχνικό εξοπλισμό και με κα-

λή οργάνωση, διοικητική και μη, καθώς τα προηγμένα συστήματα

και η εποικοδομητική διοικητική οργάνωση αποδεικνύεται ότι επι-

δρούν θετικά και ευεργετικά στη γενικότερη λειτουργία των σω-

φρονιστικών καταστημάτων. Σε αυτό το πλαίσιο υλοποιούμε το έρ-

γο αναβάθμισης και συντήρησης του πληροφοριακού συστήματος

της Γενικής Γραμματείας Αντεγκληματικής Πολιτικής για την κατα-

γραφή και την ψηφιοποίηση των διαδικασιών.

Για την υλικοτεχνική αναβάθμιση των σωφρονιστικών καταστη-

μάτων προχωρούμε συντεταγμένα σε όλες τις απαραίτητες ενέρ-

γειες. Έχουμε υπογράψει σύμβαση και εντός των επόμενων μηνών

θα παραλάβουμε πομποδέκτες αναλογικής και ψηφιακής επικοι-

νωνίας και είμαστε σε διαδικασία συμβασιοποίησης για την προμή-

θεια αλεξίσφαιρων γιλέκων για τα στελέχη της Υπηρεσίας Εξωτερι-

κής Φρούρησης.

Καταγράφουμε και υλοποιούμε έργα βελτίωσης των κτηριακών

υποδομών, όπως στο σωφρονιστικό κατάστημα της Πάτρας, στο

οποίο ανακατασκευάστηκαν το ημιτελές κτήριο της εξωτερικής

φρουράς και έξι περιμετρικές σκοπιές, και εντός του φθινοπώρου

θα έχουν ολοκληρωθεί οι εργασίες στο μαγειρείο και η αντικατά-

σταση του εξοπλισμού εστίασης.

Παράλληλα, προχωρούμε στην ανέγερση και παράδοση και-

νούργιων σωφρονιστικών καταστημάτων που έχουν σύγχρονα συ-

στήματα αλλά και δόμηση για την καλύτερη διαβίωση των κρατού-

μενων και τη βελτίωση των συνθηκών εργασίας των σωφρονιστικών

υπαλλήλων. Παραδώσαμε σε λειτουργία το σωφρονιστικό κατάστη-

μα Δράμας, στο οποίο αυτή τη στιγμή βρίσκονται 51 κρατούμενοι. Η

περίοδος λειτουργίας του σωφρονιστικού καταστήματος είναι δοκι-

μαστική και ελέγχουμε όλες τις ελλείψεις και τα προβλήματα που

ανακύπτουν για να μπορέσουμε να τα αντιμετωπίσουμε εγκαίρως.

Όλοι περιμένουν τη «μετακόμιση» των φυλακών από τον Κορυ-

δαλλό, ένα μεγαλόπνοο σχέδιο. Εργαζόμαστε για τη μετεγκατάσταση

του κτηριακού συγκροτήματος του Κορυδαλλού στον Ασπρόπυργο

και προχωρούμε στην αποπεράτωση της κτηριακής υποδομής του

νέου σωφρονιστικού καταστήματος Κρήτης, στις Κουρούνες Λασιθί-

ου, στο οποίο θα μετεγκατασταθούν τα υφιστάμενα σωφρονιστικά

καταστήματα της Αλικαρνασσού και της Νεάπολης Λασιθίου.

Ο σωφρονισμός, όμως, δεν είναι μόνο κτηριακές υποδομές και

ένα σύγχρονο περιβάλλον διαβίωσης. Είναι πολύ περισσότερα. Το

επόμενο χρονικό διάστημα θα προβούμε στον χαρακτηρισμό των

σωφρονιστικών καταστημάτων της Τρίπολης και των Γρεβενών ως

ειδικώς σωφρονιστικών καταστημάτων για κρατούμενους που

έχουν διαπράξει αδικήματα κατά της γενετήσιας αξιοπρέπειας. Ο

διαχωρισμός και ο σχετικός χαρακτηρισμός των σωφρονιστικών

καταστημάτων γίνονται με στόχο την κατάλληλη μεταχείριση των

κρατούμενων. Σχεδιάζουμε και τον αντίστοιχο διαχωρισμό σωφρο-

νιστικών καταστημάτων για να μεταφερθούν σε αυτά κρατούμενοι

που έχουν διαπράξει οικονομικά αδικήματα.

Το ποσοστό στο οποίο επιτυγχάνεται ο σωφρονισμός δεν είναι

εύκολο να αναφερθεί ή να προβλεφθεί. Για να συμβεί χρειάζονται

δομημένα δεδομένα, τα οποία η Γενική Γραμματεία Αντεγκληματι-

κής Πολιτικής την τρέχουσα περίοδο διαθέτει αδόμητα. Προσπα-

θούμε να δημιουργήσουμε τις προϋποθέσεις και τους μηχανι-

σμούς, μέσα από την αναβάθμιση του πληροφοριακού συστήματος

και την προτυποποίηση διαδικασιών και εγγράφων, ώστε να μπο-

ρέσουμε να τα αντλήσουμε και σύμφωνα με αυτά να καθορίσουμε

και να επανακαθορίσουμε τη σωφρονιστική πολιτική και τη μετα-

σωφρονιστική μέριμνα.

Στη Γενική Γραμματεία Αντεγκληματικής Πολιτικής έχουμε θέ-

σει στόχο της σωφρονιστικής πολιτικής την ενίσχυση του δικαιώ-

ματος των κρατουμένων στην εκπαίδευση και τη μετα-σωφρονιστι-

κή μέριμνα. Σκοπός μας είναι η υποστήριξη και η διευκόλυνση της

κοινωνικής ένταξής τους μέσα από την παροχή των κατάλληλων

εκπαιδευτικών προγραμμάτων, δράσεων και ευκαιριών. Φροντί-

ζουμε να ανοίγουμε τα σωφρονιστικά καταστήματα στην κοινωνία

και να φέρνουμε σε επαφή κοινωνικές δομές με το σωφρονιστικό

σύστημα.

Ενισχύουμε την τυπική εκπαίδευση με τη δημιουργία ακόμη πε-

ρισσότερων δομών της στα σωφρονιστικά καταστήματα. Αυτή τη

στιγμή λειτουργούν εκπαιδευτικές δομές σε 27 από τα σωφρονιστι-

κά καταστήματα της χώρας και στο Ίδρυμα Αγωγής Ανηλίκων Αρ-

ρένων Βόλου. Στηρίζουμε τους φορείς που μπαίνουν στα σωφρονι-

στικά καταστήματα και υλοποιούν δράσεις για την εκπαίδευση των

κρατούμενων στο πλαίσιο της μη τυπικής και άτυπης μάθησης.

Προχωρούμε σε μνημόνια συνεργασίας με φορείς που μπορούν

να συνεισφέρουν στην επαγγελματική εκπαίδευση και κατάρτιση

των κρατούμενων σε τομείς της οικονομίας που έχουν ανάγκη από

ανθρώπινο δυναμικό, όπως είναι ο πρωτογενής τομέας και η παρο-

χή υπηρεσιών στον τουριστικό κλάδο. Πρόσφατα υπογράψαμε

μνημόνιο συνεργασίας με τη Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης για

την ανάπτυξη και υλοποίηση εκπαιδευτικών προγραμμάτων στους

κρατούμενους και την υποστήριξή τους στην επαγγελματική απο-

κατάσταση μετά την αποφυλάκισή τους. Συνεργαζόμαστε με τον

οργανισμό Νέα Γεωργία Νέα Γενιά στο πρόγραμμα «Social Farm-

ing 360» για την εκπαίδευση και κατάρτιση των κρατούμενων στον

αγροδιατροφικό κλάδο.

Ποιοι είναι οι βασικοί στόχοι της Γενικής Γραμματείας

Αντεγκληματικής Πολιτικής;

Ο βασικός στόχος μας, που είναι ο διοικητικός εκσυγχρονισμός και

ο ψηφιακός μετασχηματισμός της Γενικής Γραμματείας Αντεγκλη-

ματικής Πολιτικής, σχετίζεται με τη βελτίωση των συνθηκών κρά-

τησης και μεταχείρισης των κρατούμενων και με την αναβάθμιση

των παρεχόμενων υπηρεσιών.

Αντιμετωπίζουμε την τεχνολογία ως αναπόσπαστο στοιχείο κάθε

πτυχής κάθε κάθετης λειτουργίας της ελληνικής δημόσιας διοίκη-

σης. Προγραμματίζουμε και σχεδιάζουμε την εφαρμογή του ψη-

φιακού μετασχηματισμού σε πολλές από τις διοικητικές διαδικα-

σίες που διέπουν το σύστημα της Γενικής Γραμματείας Αντεγκλη-

ματικής Πολιτικής. 

Καταγράφουμε και υλοποιούμε ροές διοικητικών διαδικασιών

με τον τρόπο που σχεδιάσαμε στο υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρ-

νησης για την Εθνική Πολιτική Διοικητικών Διαδικασιών και το

Εθνικό Μητρώο Διοικητικών Διαδικασιών «Μίτος». Σκοπός μας εί-

ναι να πετύχουμε τον εκσυγχρονισμό του συστήματος και τη διεύ-

ρυνση του αριθμού των επιχειρησιακών ροών που ψηφιοποιούνται

μεταξύ της Γενικής Γραμματείας Αντεγκληματικής Πολιτικής και

των σωφρονιστικών καταστημάτων, την αύξηση των συστημάτων

που διαλειτουργούν, ώστε να αναμορφώσουμε τις διαδικασίες και

την ασφάλεια του σωφρονιστικού συστήματος και να πετύχουμε τη

βελτίωση της επανένταξης των κρατούμενων και την ενίσχυση της

χρήσης εφαρμογών ΤΠΕ και σε αυτό το πεδίο πολιτικής στους το-

μείς της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, της ηλεκτρονικής ένταξης,

του ηλεκτρονικού πολιτισμού και της ηλεκτρονικής υγείας.

Το εγχείρημα αποτελεί προσωπικό στοίχημα, καθώς είναι κάτι το

οποίο πιστεύω βαθιά ότι μπορεί να συμβάλει στην αναβάθμιση των

παρεχόμενων υπηρεσιών και τη βελτίωση των συνθηκών και της

καθημερινότητας στην υπηρεσία τόσο για τους εργαζόμενους σε

αυτήν ανεξάρτητα από τη θέση τους όσο και για τους κρατούμε-

νους. Επίσης, αποτελεί τον κρίκο που ενώνει την προηγούμενη εμ-

πειρία και γνώση μου με τη σημερινή θέση μου και τις αρμοδιότη-

τές που αυτή έχει.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Έχουμε θέσει στόχο 
της σωφρονιστικής πολιτικής 
την ενίσχυση του δικαιώματος 
των κρατουμένων στην εκπαίδευση
και τη μετα-σωφρονιστική μέριμνα.
Σκοπός μας είναι η υποστήριξη και 
η διευκόλυνση της κοινωνικής
ένταξής τους μέσα από την
παροχή των κατάλληλων
εκπαιδευτικών προγραμμάτων,
δράσεων και ευκαιριών
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Τι κάνετε στην πράξη για να πετύχετε τον ψηφιακό

μετασχηματισμό της Γενικής Γραμματείας Αντεγκληματικής

Πολιτικής και να βελτιώσετε τη λειτουργικότητα των

καθημερινών εργασιών;

Αναβαθμίζουμε το Υποσύστημα Ηλεκτρονικού Πρωτοκόλλου,

Διαχείρισης Εγγράφων και Ροών Εργασίας, την Υπηρεσία Προ-

γραμματισμού Επισκεπτηρίων, το Υποσύστημα Διαχείρισης Ανθρώ-

πινου Δυναμικού και Μισθοδοσίας, και το Υποσύστημα Διαχείρισης

Στόλου Οχημάτων. Επίσης, δημιουργούμε Υποσύστημα Διαχείρι-

σης Επιχειρησιακών Διαδικασιών και Οικονομικής Διαχείρισης

των σωφρονιστικών καταστημάτων.

Ουσιαστικά, θέλουμε να αυξήσουμε την αποδοτικότητα και την

αποτελεσματικότητα των εργασιών που εκτελούνται, να δημιουρ-

γήσουμε πλαίσιο διαφάνειας, να βελτιώσουμε τις παρεχόμενες

υπηρεσίες, να μειώσουμε το κόστος των δαπανών μέσα από την αυ-

τοματοποίηση και την ψηφιοποίηση των διαδικασιών, να δημιουρ-

γήσουμε ασφαλέστερα δεδομένα και, τελικά, να συμβάλουμε στην

καλύτερη λήψη αποφάσεων μέσα από ενημερωμένες αποφάσεις,

βασισμένες σε αντικειμενικά τεκμήρια και δεδομένα.

Προχωρούμε σε ενέργειες για τη στελέχωση της υπηρεσίας με

προσωπικό που θα έχει εξειδικευμένες αλλά και οριζόντιες γνώ-

σεις και δεξιότητες. Για την υλικοτεχνική αναβάθμιση των σωφρο-

νιστικών καταστημάτων βρισκόμαστε σε διαδικασία προμήθειας

σύγχρονων συστημάτων και οχημάτων μεταφοράς κρατούμενων,

και προσωπικού οπλισμού για τα στελέχη που είναι ένοπλα.

Ποιες είναι οι δράσεις που κάνετε για την υποστήριξη των

σωφρονιστικών υπαλλήλων;

Επιδίωξή μας είναι να καταρρίψουμε στερεότυπα που σχετίζονται

με το σωφρονιστικό σύστημα. Πολλά από αυτά σχετίζονται με τους

σωφρονιστικούς υπαλλήλους και άλλα με τους κρατούμενους. Οι

σωφρονιστικοί υπάλληλοι καλούνται να διαχειριστούν προκαταλή-

ψεις και κοινωνικά στερεότυπα σε σχέση με το έργο τους και την

απόδοσή τους, σε σχέση με τη συμβολή του έργου τους στη δημό-

σια ασφάλεια. Πιστεύουμε ότι με την κατάρριψη στερεοτύπων που

σχετίζονται με αρνητικά περιστατικά θα επιτευχθεί η βελτίωση της

λειτουργίας των σωφρονιστικών καταστημάτων και η καλύτερη

εξυπηρέτηση του σκοπού λειτουργίας τους τόσο για τους σωφρονι-

στικούς υπαλλήλους και τους κρατούμενους όσο και για ολόκληρη

την κοινωνία.

Χρειάζεται συναντίληψη της δυσκολίας του συγκεκριμένου στό-

χου από όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη αλλά και χρόνος σε εμάς για

να τον ολοκληρώσουμε με επιτυχία και στην ουσία του. Είμαστε βέ-

βαιοι ότι σε αυτό έχουμε αρωγούς όλους τους σωφρονιστικούς

υπαλλήλους που θέλουν να δουν τη βελτίωση της καθημερινότητάς

τους και την αλλαγή των συνθηκών εργασίας τους. Ως ομάδα πι-

στεύουμε ότι μπορούμε να έχουμε τα καλύτερα και τα μέγιστα δυ-

νατά αποτελέσματα.

Ο εγκλεισμός σε σωφρονιστικά καταστήματα δημιουργεί

όμως και ανισότητες. Υπάρχουν εκείνοι που έχουν χρήματα

και άλλοι που δεν έχουν. Η κοινή αντίληψη λέει πως οι

πρώτοι περνούν καλά και οι δεύτεροι όχι…

Η κοινωνία εντός των σωφρονιστικών καταστημάτων είναι όμοια με

αυτή εκτός των σωφρονιστικών καταστημάτων. Οι ανισότητες δεν

δημιουργούνται εντός των σωφρονιστικών καταστημάτων και με

τον εγκλεισμό. Υπάρχουν διακρίσεις και ανισότητες στην κοινωνία

μας που όλοι γνωρίζουμε και αναγνωρίζουμε. Στη Γενική Γραμμα-

τεία Αντεγκληματικής Πολιτικής σεβόμαστε τα ανθρώπινα δικαιώ-

ματα όλων των κρατούμενων. Στο πλαίσιο των πολιτικών που σχε-

διάζουμε και υιοθετούμε είναι και η αντιμετώπιση και η εξάλειψη

αυτών των ανισοτήτων, ανάμεσά τους και των οικονομικών, με την

αξιοποίηση των μέσων, των τρόπων και των εργαλείων που μας δί-

νει ο Σωφρονιστικός Κώδικας. Εξάλλου, σύμφωνα με τον Σωφρονι-

στικό Κώδικα, απαγορεύεται η δυσμενής διακριτική μεταχείριση

των κρατούμενων σύμφωνα με κάθε κριτήριο, όπως είναι και η οι-

κονομική κατάστασή τους.

Έτσι, οι υπηρεσίες των σωφρονιστικών καταστημάτων παρέχον-

ται σε όλους τους κρατούμενους με τον ίδιο τρόπο. Η διατροφή των

κρατούμενων αποτελεί υποχρέωση της Πολιτείας. Για αυτό φροντί-

ζουμε να παρέχουμε εγκαίρως όλα τα απαραίτητα αγαθά και τις

πρώτες ύλες για τη δημιουργία των γευμάτων των κρατούμενων,

και επιδιώκουμε τη στελέχωση των σωφρονιστικών καταστημάτων

με επαρκή αριθμό μαγείρων.

Διενεργούμε συνεχώς ελέγχους ώστε τα γεύματα που ετοιμά-

ζονται και απευθύνονται στους κρατούμενους να είναι ποιοτικά και

η ποιότητά τους να βελτιώνεται συνεχώς. Ενδεικτική της αντίληψής

μας για την ποιότητα των προϊόντων που παράγονται και καταναλώ-

νονται στα σωφρονιστικά καταστήματα είναι και η απόφασή μας για

εξωστρέφεια με την ανάδειξη αυτών των προϊόντων και την προβο-

λή τους στην κοινωνία. Επίσης, υπάρχει πρόνοια για την κάλυψη

των διατροφικών συνηθειών και αναγκών όλων των κρατούμενων

χωρίς να επηρεάζονται θρησκευτικές ή άλλες πεποιθήσεις τους.

Παράλληλα, οι κρατούμενοι μπορούν να προμηθεύονται επιπλέ-

ον τρόφιμα και αγαθά που έχουν ανάγκη με δική τους δαπάνη από

το κυλικείο που λειτουργεί στα σωφρονιστικά καταστήματα. Τα είδη

που πωλούνται καθορίζονται από το υπουργείο Προστασίας του

Πολίτη, μετά από σχετική πρόταση του Κεντρικού Επιστημονικού

Συμβουλίου των Φυλακών, και τα έσοδα αξιοποιούνται για τη βελ-

τίωση των συνθηκών διαβίωσης όλων των κρατούμενων και για την

ενίσχυση όσων από αυτούς θεωρούνται άποροι.

Συγκεκριμένα, για όσους από τους κρατούμενους θεωρούνται

άποροι, πέρα από τη χορήγηση επιπλέον τροφίμων και αγαθών,

υπάρχει η δυνατότητα να τους δίνεται και ρουχισμός, ανάλογος με

την εποχή. Τέλος, δεν πρέπει να παραλείψουμε να αναφερθούμε

και στις σημαντικές δωρεές, που γίνονται από φορείς του δημόσιου

και του ιδιωτικού τομέα, και έρχονται να συμπληρώσουν τις ανάγ-

κες των άπορων κρατούμενων.

Ποια μέτρα θα λάβετε για τα ναρκωτικά, τα όπλα κ.ά. τα οποία

εντοπίζετε σε έρευνες που γίνονται στα σωφρονιστικά

καταστήματα;

Από την πρώτη στιγμή που ανέλαβα τα καθήκοντά μου υποστηρίζω

τις έρευνες που διενεργούνται στα σωφρονιστικά καταστήματα για

την ανάδειξη και καταπολέμηση πειθαρχικών και ποινικών παρα-

πτωμάτων που μπορεί να λαμβάνουν χώρα σε αυτά. Πραγματοποι-

ούμε έρευνες μεγάλης κλίμακας με τη συνδρομή της Ελληνικής

Αστυνομίας, όπως αυτές που έγιναν στα σωφρονιστικά καταστήμα-

τα του Κορυδαλλού, του Αυλώνα και των Χανίων. Ενώ καθημερινά

πραγματοποιούμε έρευνες μικρότερης κλίμακας σε όλα τα σωφρο-

νιστικά καταστήματα.

Τέλος, σχεδιάζουμε έργα αναβάθμισης του εξοπλισμού ασφα-

λείας και εποπτείας των σωφρονιστικών καταστημάτων, με στόχο τη

μείωση περιστατικών παραβατικής συμπεριφοράς και την εξάλει-

ψη φαινομένων εισαγωγής και χρήσης απαγορευμένων ουσιών και

αντικειμένων. 

Θέλουμε να αυξήσουμε 
την αποδοτικότητα και 
την αποτελεσματικότητα 
των εργασιών που εκτελούνται,
να δημιουργήσουμε πλαίσιο
διαφάνειας, να βελτιώσουμε 
τις παρεχόμενες υπηρεσίες 
και να μειώσουμε το κόστος 
των δαπανών μέσα 
από την αυτοματοποίηση 
και την ψηφιοποίηση 
των διαδικασιών

«



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 31 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ21

Σ
την αντεπίθεση περνούν οι εμπλε-
κόμενοι στην έρευνα της Ευρωπαϊ-
κής Εισαγγελίας για την επίμαχη

σύμβαση 717 της ΕΡΓΟΣΕ, στέλνοντας ένα
ηχηρό μήνυμα ότι θα προασπίσουν όλα τα
νόμιμα δικαιώματά τους.

Την αρχή έκανε μία εκ των κατηγορουμέ-
νων, η οποία είχε τον ρόλο επιβλέπουσας

στα έργα υλοποίησης της
σύμβασης. Υπέβαλε μήνυ-
ση σε βάρος της Ελληνίδας
Ευρωπαίας εισαγγελέως
Πόπης Παπανδρέου και
της Ελληνίδας Ευρωπαίας
ανακρίτριας Χριστίνας Σα-
λάππα για το κακούργημα
της κατάχρησης εξουσίας

και κατέθεσε και αγωγή κακοδικίας για τις
ενέργειές τους αναφορικά με την έρευνα
που ζήτησε η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία.

Πειθαρχική αναφορά
Παράλληλα, σε βάρος των δύο λειτουρ-

γών της Θέμιδας η ίδια εμπλεκόμενη υπέ-
βαλε και πειθαρχική αναφορά και αίτηση
εξαίρεσης, θέτοντας σε ευθεία αμφισβήτη-

ση το κατηγορητήριο και τους έως τώρα δι-
κονομικούς χειρισμούς.

Η κίνηση αυτή έρχεται μόλις λίγες μέρες

μετά τη δημοσιοποίηση της απόφασης του
7ου τμήματος του Ελεγκτικού Συνεδρίου, το
οποίο απεφάνθη ότι η επίμαχη σύμβαση

εκτελέστηκε νόμιμα χωρίς να προκύπτει
ζημία του Ελληνικού Δημοσίου και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, θέτοντας υπό αίρεση το
κατηγορητήριο για απάτη που έχει απαγγεί-
λει η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία.

«Όσοι θεσμικοί φορείς εργαλειοποιούν,
κατ’ επανάληψη, το δίκαιο, παραβιάζοντας
τον νόμο, θα διωχθούν με κάθε νόμιμο τρό-
πο μέχρι να “πατήσουν μαύρο χιόνι”. Δικα-
στική ανεξαρτησία δεν σημαίνει δικαστική
αυθαιρεσία. Οι αθώοι νεκροί των Τεμπών
δεν θα αποτελέσουν άλλοθι και εφαλτήριο
για τη σκοπιμότητα κανενός», σημειώνει ο
συνήγορος υπεράσπισης Θρασύβουλος
Κονταξής.

Υπέρογκες εγγυήσεις
Στο στόχαστρο μεταξύ άλλων έχουν μπει

οι διατάξεις της ανακρίτριας και της
εισαγγελέως αναφορικά με τις

υπέρογκες εγγυήσεις που επέ-
βαλαν στους 23 εμπλεκομέ-
νους. Στη συγκεκριμένη κατη-

γορούμενη η εγγύηση που επι-
βλήθηκε είναι ύψους 600.000 ευ-

ρώ, ενώ σε άλλους έχει φτάσει ακόμη
και τις 900.000 ευρώ, τη στιγμή που, όπως
σημείωναν νομικοί κύκλοι, στα ίδια πρόσω-
πα ο ανακριτής στην έρευνα για το πολύνε-
κρο σιδηροδρομικό δυστύχημα των Τεμ-
πών δεν έχει ορίσει καν εγγύηση.

Άπαντες οι κατηγορούμενοι δεν έχουν
καταβάλει τα χρήματα, έχουν προσφύγει
κατά των διατάξεων εγγυοδοσίας και ανα-
μένουν τις αποφάσεις από τα δικαστικά
συμβούλια.

Φλωρίδης για Τέμπη: «Οι δικαστές 
κάνουν καλά τη δουλειά τους»

Ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρίδης, μιλώντας χθες στο 12ο Συ-
νέδριο Περιφερειακής Ανάπτυξης, που διεξάγεται στην Πάτρα, ανέφερε
σχετικά με την έρευνα των δικαστικών αρχών της Λάρισας για την τραγωδία
των Τεμπών ότι «δικαστές και εισαγγελείς κάνουν πολύ καλά τη δουλειά τους.
Δεν υπάρχει ούτε ένας δικηγόρος, από τους 120 που υπερασπίζονται τα θύματα
και τους συγγενείς τους, που να έχει διατυπώσει παράνομο ή ένσταση για τις ενέρ-
γειες των δικαστικών. Εξ αυτού η δικαιοσύνη κάνει σωστά τη δουλειά της».

Ο υπουργός Δικαιοσύνης σημείωσε ότι η δικαστική αίθουσα όπου θα διεξαχθεί η
δίκη ήδη είναι έτοιμη και πρόσθεσε ότι η κυβέρνηση έκανε όποια νομοθετική αλλα-
γή χρειάστηκε για να διευκολυνθεί η ανάκριση και προχώρησε και στην τροποποί-
ηση του νόμου ώστε ο ανακριτής να μπορεί να έχει πρόσβαση στις επικοινωνίες που
είχαν μεταξύ τους τα εμπλεκόμενα πρόσωπα.

Επίσης, ο κ. Φλωρίδης αναφέρθηκε και στον νέο δικαστικό χάρτη, τονίζοντας ότι
«στο 50% αναμένεται να μειωθεί ο χρόνος απονομής της δικαιοσύνης τα επόμενα
δύο χρόνια». 

Μία εκ των κατηγορουμένων 
υπαλλήλων της ΕΡΓΟΣΕ κατηγορεί
την εισαγγελέα και την ανακρίτρια
για κατάχρηση εξουσίας 
και κακοδικία για τους έως τώρα 
δικονομικούς χειρισμούς τους

ΣΥΜΒΑΣΗ 717

Μηνύσεις και αγωγές
κατά των Ευρωπαίων

δικαστικών λειτουργών
Γράφει η Λία

Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com



Ο
ι καταιγιστικές γεωπολιτικές εξελί-
ξεις στην Ανατολική Ευρώπη και τη
Μέση Ανατολή, με δύο πολέμους σε

εξέλιξη και ανατροπή συσχετισμών, δεν
αφήνουν στη χώρα μας κανένα απολύτως
περιθώριο για ψευδαισθήσεις, αδράνεια
και εφησυχασμό.

Παράλληλα, οι αναθεωρητικές βλέψεις
της Τουρκίας, που πολλές φορές επιβεβαι-
ώνονται μέσα από εμπρηστική ρητορική
και επιθετικότητα επί του πεδίου, καθι-

στούν επιτακτική τη θωρά-
κιση της χώρας μας και την
ενίσχυση της αποτρεπτικής
ισχύος των Ενόπλων Δυνά-
μεων.

Πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία έχουν αντιληφθεί
πως λάθη του παρελθόντος
δεν πρέπει να επαναλη-
φθούν, με τον ίδιο τον πρω-

θυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη να θέτει
στην κορυφή των προτεραιοτήτων του, από
το 2019 κιόλας που ανέβηκε στον πρωθυ-
πουργικό θώκο, το πέρασμα των τριών
Κλάδων των Ενόπλων Δυνάμεων στη νέα
εποχή.

Απόκτηση 18 μαχητικών αεροσκαφών
Rafale, έναρξη του προγράμματος αναβάθ-
μισης 82 αεροσκαφών F-16 Block 52+ σε
κατηγορία Viper, λύσεις για τον στόλο των
μεταγωγικών αεροσκαφών, ναυπήγηση
τριών πλήρως ψηφιακών φρεγατών Be-
lh@rra, απόκτηση άνω των 1.000 θωρακι-
σμένων οχημάτων και αρμάτων μάχης και
ενίσχυση των τριών Κλάδων με προσωπικό
είναι μόνο μερικές από τις καθοριστικές

κινήσεις που σήμαναν την αλλαγή σελίδας
στις Ένοπλες Δυνάμεις. Η χώρα μας όμως
δεν σταματά εδώ.

Γαλλικό «κλειδί» για τη HAF
Στόχος της κυβέρνησης είναι η εξοπλι-

στική αντεπίθεση της χώρας μας με την
απόκτηση υπερσύγχρονων οπλικών συ-
στημάτων, ικανών να αλλάξουν τις ισορρο-
πίες στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσό-
γειο, να συνεχιστεί και μάλιστα χωρίς κα-
θυστερήσεις.

Στην κορυφή της ατζέντας, οι νέες μονά-
δες επιφανείας για το Πολεμικό Ναυτικό
αλλά και η απόκτηση ακόμη περισσότερων
μαχητικών αεροσκαφών Rafale με στόχο
να γίνουν δύο οι πολεμικές μοίρες με τις
γαλλικές «ριπές».

Ο ίδιος ο πρωθυπουργός δεν κρύβει τους
σχεδιασμούς του. «Θα θέλαμε να κάνουμε
30 τα Rafale», είπε σε συνέντευξή του ο
πρωθυπουργός, επισημαίνοντας ωστόσο
πως πρέπει να βρεθεί το απαραίτητο δημο-
σιονομικό περιθώριο. Πηγές της Ηρώδου
Αττικού σημειώνουν πως ο κ. Μητσοτάκης
έχει ήδη συζητήσει με την ηγεσία της Πολε-
μικής Αεροπορίας τα δεδομένα για την
απόκτηση επιπλέον γαλλικών μαχητικών,
με το ΓΕΑ να τονίζει τη σπουδαιότητα του

προγράμματος, το οποίο ικανοποιεί απόλυ-
τα τις ανάγκες των ελληνικών «φτερών».

Το συνολικό σχέδιο που έχει συζητηθεί
επανειλημμένως προβλέπει απόκτηση
επιπλέον μαχητικών Rafale με ταυτόχρονη
πώληση στους Γάλλους κατασκευαστές της
Dassault Aviation των παλαιότερων Mira-
ge 2000-5 ώστε να εξοικονομηθούν πόροι
για την αγορά καινούργιων μαχητικών.
Αγοραστής μέχρι στιγμής δεν έχει βρεθεί
και από το να έχουν την τύχη των προηγού-
μενων Mirage εκτιμάται ότι είναι καλύτερο
να δοθούν στους κατασκευαστές ώστε να
μειωθεί το κόστος απόκτησης των υπερ-
σύγχρονων Rafale, τα οποία θυμίζουμε
πως οι Γάλλοι αρνούνται να πουλήσουν
στην Τουρκία. Δεν απορρίπτεται βεβαίως
και το ενδεχόμενο απόκτησης και μεταχει-
ρισμένων Rafale, αρκεί φυσικά να είναι σε
κατάσταση ανάλογη των πρώτων που παρε-
λήφθησαν από την Armee de l’ Air. 

Λύση που συμφέρει
Το συγκεκριμένο πλάνο, εκτός από το ότι

εξυπηρετεί απόλυτα τις ανάγκες της Πολε-
μικής Αεροπορίας, παράλληλα συμφέρει
και οικονομικά, καθώς οι υποδομές στην
114 Πτέρυγα Μάχης στην Τανάγρα είναι
έτοιμες. Επομένως χρήματα θα δαπανη-

θούν μόνο για απόκτηση μαχητικών και
οπλισμού.

Για πόσα μαχητικά μιλάμε; Αυτήν τη
στιγμή έχουμε 18 και περιμένουμε άλλα
έξι τους επόμενους μήνες, σύνολο 24. Ο
πρωθυπουργός μίλησε για 30, με τις πλη-
ροφορίες να αναφέρουν πως κατά την επί-
σκεψή του στη Γαλλία στις 6 Ιουνίου θα
ανακοινώσει τη συμφωνία με το Παρίσι για
απόκτηση ακόμη έξι κορυφαίων γαλλικών
μαχητικών.

Ωστόσο, πληροφορίες αναφέρουν πως η
Πολεμική Αεροπορία έχει εισηγηθεί τον
αριθμό 36. Δηλαδή, δύο πλήρεις μοίρες με
Rafale, που θα καταστήσουν την Πολεμική
μας Αεροπορία αδιαμφισβήτητη κυρίαρχο
στο Αιγαίο. Αυτό όμως θεωρείται απίθανο
να ανακοινωθεί τώρα, μιας και -όπως εί-
παμε- απαιτείται επιπλέον δημοσιονομι-
κός χώρος.

Με την 332 Μοίρα «Γεράκι» της Τανά-
γρας να είναι πλήρως επιχειρησιακή, εκτι-
μάται πως όταν αποκτηθούν τα επιπλέον
Rafale, η μετάβαση της 331 Μοίρας «Θη-
σέας» θα είναι ταχύτατη, καθώς οι πρώτοι
πιλότοι των Rafale είναι ήδη εκπαιδευτές
και θα μυήσουν άμεσα και τους αεροπό-
ρους των Mirage 2000-5 στα μυστικά των
γαλλικών «ριπών».

Επί της ουσίας λοιπόν. Η επίσκεψη του κ.
Μητσοτάκη στη Γαλλία δεν αποκλείεται να
φέρει και ευχάριστες ειδήσεις για τις Ένο-
πλες Δυνάμεις τόσο για το Πολεμικό Ναυ-
τικό όσο και για την Πολεμική Αεροπορία.
Τι σημαίνει ευχάριστες ειδήσεις; Ανακοί-
νωση απόκτησης τουλάχιστον μιας ακόμη
Belh@rra αλλά και έξι ακόμη Rafale. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Εισήγηση για συνολικά 36 Rafale με στόχο να γίνουν δύο 
οι πολεμικές μοίρες με τα συγκεκριμένα μαχητικά αεροσκάφη 

ώστε να καταστήσουν την Πολεμική μας Αεροπορία 
αδιαμφισβήτητη κυρίαρχο στο Αιγαίο

Έρχονται +6 γαλλικές «ριπές»
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Π
ροτεραιότητα για την Τουρκία μπορεί να
είναι στην παρούσα φάση το κοίτασμα φυ-
σικού αερίου Sakarya στη Μαύρη Θάλασ-

σα, ωστόσο αυτό δεν σημαίνει ότι η Άγκυρα έχει
ξεχάσει, από ενεργειακή σκοπιά, την Ανατολική
Μεσόγειο και τη Λιβύη, δήλωσε με έμφαση ο
Τούρκος υπουργός Ενέργειας Αλπαρσλάν Μπαϊ-
ρακτάρ. 

Μάλιστα, στη συνέχεια αναφέρθηκε προκλητι-
κά στις έρευνες που πραγματοποιεί η Τουρκία
στη «Γαλάζια Πατρίδα», επιβεβαιώνοντας για μία
ακόμη φορά ότι η Άγκυρα κάθε άλλο παρά έχει
εγκαταλείψει το αναθεωρητικό της δόγμα και τη
θέση της για τη «Γαλάζια Πατρίδα». Εξάλ-
λου, αυτό φάνηκε και πρόσφατα με την…
αθώα αποστολή του ερευνητικού σκά-
φους «Tubitak Marmara» στο Αιγαίο, μό-
λις μία ανάσα από τα Ίμια, προκαλώντας
έντονη ανησυχία στην Αθήνα. 

«Κάνουμε νέες γεωτρήσεις»
«Υπάρχουν ανακαλύψεις, κάνουμε νέες

γεωτρήσεις. Η Μεσόγειος είναι το πρώτο
βήμα της στρατηγικής μας να πάμε σε περιοχές
που δεν έχουν ερευνηθεί στο παρελθόν με τα
πλοία μας. Έχουμε πραγματοποιήσει οχτώ γεω-

τρήσεις βαθιάς θάλασσας στη Μεσόγειο. Όμως,
στις τοποθεσίες όπου κάναμε γεωτρήσεις στις
περιοχές αδειών που παραχωρήθηκαν από την
ΤΔΒΚ στην Turkish Petroleum -έχουμε πραγμα-
τοποιήσει γεωτρήσεις στα νότια του νησιού της
Κύπρου, το έχουμε κάνει στα δυτικά και στα βό-
ρεια- σε όλες αυτές τις περιοχές και σε όλες τις
έρευνες που έχουμε κάνει στην περιοχή της δι-
κής μας υφαλοκρηπίδας, δυστυχώς, δεν έχουμε
κάνει μια ανακάλυψη που να εκφράζει ένα ση-
μαντικό οικονομικό μέγεθος». 

Στη συνέχεια ο υπουργός Ενέργειας της Τουρ-
κίας ανέφερε: «Αυτό όμως δεν σημαίνει ότι έχου-

με παραιτηθεί από την Ανατολική Μεσό-
γειο. Θα συνεχίσουμε επίμονα και πει-
σματικά αυτές τις έρευνες σε όλη αυτήν
την περιοχή που ορίζεται ως “Γαλάζια Πα-
τρίδα”. Επικεντρωνόμαστε στη Μαύρη
Θάλασσα και το Sakarya. Ποτέ δεν αγνοή-
σαμε τη Μεσόγειο. Ένας πυλώνας της

στρατηγικής μας στις έρευνες και στην πα-
ραγωγή είναι σίγουρα οι έρευνες στα δικά
μας πεδία, στις θάλασσές μας και στην ξη-

ρά. Ένας άλλος πυλώνας είναι οι έρευνες στο
εξωτερικό, ιδίως στη Λιβύη. Κάναμε μια συμφω-
νία με τη Σομαλία. Έχουμε επίσης σχέδια ερευ-

νών στις θάλασσες της Σομαλίας, off-shore. Στό-
χος μας είναι να πραγματοποιήσουμε σεισμικές
έρευνες ίσως εντός του τρέχοντος έτους και στη

συνέχεια να περάσουμε σε γεωτρήσεις τα επόμε-
να χρόνια. Έχουμε μια πολυδιάστατη στρατηγική
ερευνών και παραγωγής».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

«Θα συνεχίσουμε 
τις έρευνες στη

“Γαλάζια Πατρίδα”»

Νέα πρόκληση από τον Τούρκο υπουργό Ενέργειας - Για μία ακόμη
φορά η Άγκυρα επιβεβαίωσε ότι δεν έχει εγκαταλείψει 

το αναθεωρητικό της δόγμα και τις βλέψεις της στο Αιγαίο

Περίεργη πρόσκληση της Μελόνι στον Ερντογάν 
να παραστεί στη διάσκεψη των G7 στο Μπρίντιζι

Η Ιταλίδα πρωθυπουργός Τζόρτζια Μελόνι, σε τηλεφωνική επικοινωνία που είχε με
τον Τούρκο πρόεδρο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, τον κάλεσε να παραστεί στη διάσκεψη των

G7, δηλαδή των ηγετών της ομάδας των επτά περισσότερο ανεπτυγμένων βιο-
μηχανικών κρατών, η οποία θα πραγματοποιηθεί από τις 13 μέχρι τις 15 Ιου-

νίου στην ευρύτερη περιοχή του Μπρίντιζι της Απουλίας. Παράλληλα, κατά
την τηλεφωνική συνομιλία τους, έγινε αναφορά στις διμερείς σχέσεις, την
αμυντική συνεργασία Ιταλίας-Τουρκίας και τις διεθνείς κρίσεις.  H Άγκυρα

το τελευταίο διάστημα έχει επικεντρώσει την προσοχή της στην αμυντική
βιομηχανία της και προσπαθεί με κάθε ευκαιρία να επιδεικνύει τη στρατιωτι-

κή της υπεροχή όπως έγινε και με τη στρατιωτική άσκηση «Efes-2024» που
διοργανώθηκε στη Σμύρνη και την οποία παρακολούθησε ο Ερντογάν. 

Μάλιστα, στη συνέχεια προχώρησε σε δηλώσεις για τον στρατιωτικό
ρόλο της χώρας του: «Είμαστε με την πλευρά της ειρήνης και της συνεργα-

σίας, όχι της έντασης και της μάχης. Ως Τουρκία, ενεργούμε με αυτή την αν-
τίληψη, ενώ ενισχύουμε τις στρατιωτικές μας δυνατότητες και ικανότητες. Θέ-

λουμε να ζούμε πλάι πλάι με τις χώρες με τις οποίες μοιραζόμαστε την ίδια γεωγραφία.
Δεν τρέφουμε εχθρότητα και προκατάληψη έναντι οποιασδήποτε χώρας. Δεν έχουμε
βλέψεις στα δικαιώματα γης και κυριαρχίας κανενός. Είμαστε έτοιμοι για διάλογο, επα-
φή και ενίσχυση των δεσμών μας με οποιονδήποτε σέβεται τα συμφέροντα της Τουρκίας
και θέλει να αναπτύξει συνεργασία μαζί μας».

Αν και ο Ερντογάν αναφέρθηκε στις ειρηνικές προθέσεις της χώρας του, οι τελευταίες
κινήσεις της Τουρκίας και οι δηλώσεις του ίδιου και άλλων κυβερνητικών στελεχών απο-
δεικνύουν το αντίθετο. 



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 31 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣEIΣ24

Η πολιτική του ανταγωνισμού ανήκει στις αποκλειστι-
κές αρμοδιότητες της ΕΕ. Αυτή χαράσσεται σύμφωνα
με τα άρθρα 101 και 102 της Συνθήκης για τη Λειτουρ-

γία της ΕΕ (πρώην άρθρα 85 και 86 της Συνθήκης της Ρώμης)
και συμπληρώνεται με τα άρθρα 103-109.

Η πολιτική αυτή θεωρεί, μεταξύ άλλων, ότι είναι ασυμβίβα-
στες και απαγορεύονται όλες οι συμφωνίες και οι αποφάσεις
μεταξύ επιχειρήσεων όπως και οι εναρμονισμένες πρακτικές
που δύνανται να επηρεάζουν με δυσμένεια την εσωτερική
αγορά, περιορίζοντας τον ανταγωνισμό και ασκώντας επιπτώ-
σεις στη διαμόρφωση των τιμών, στον έλεγχο της παραγωγής
και της διάθεσης των προϊόντων, θέτοντας άνισους όρους.

Επίσης, απαγορεύεται η κατάχρηση της δεσπόζουσας θέ-
σης από μία ή περισσότερες επιχειρήσεις, κάτι που
εκδηλώνεται με την άμεση ή έμμεση επιβολή μη
δίκαιων τιμών στην αγορά και με την εφαρμογή
άνισων όρων επί ισοδυνάμων παροχών.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή μεριμνά από μόνη της ή
σε συνεργασία με τα κράτη-μέλη της ΕΕ για την
εφαρμογή των αρχών του ανταγωνισμού. Έτσι η
Επιτροπή έχει τη δικαιοδοσία να παρέμβει σε περι-
πτώσεις όπου παρατηρείται αντιανταγωνιστική
συμπεριφορά, όπως παραδείγματος χάριν εκεί
όπου εταιρείες εφαρμόζουν διαφορετικές τιμές για
τα ίδια προϊόντα στις αγορές των κρατών-μελών,
ενώ οι όροι της αγοροπωλησίας μεταξύ παραγω-
γών και εταιριών διάθεσης δεν διαφέρουν.

Η Επιτροπή μπορεί να παρέμβει λοιπόν στις
περιπτώσεις όπου μονοπώλια καταχρώνται τη
δεσπόζουσα θέση που κατέχουν στην αγορά.
Ομοίως, παρόμοια παρέμβαση μπορεί να έχει
στην περίπτωση μιας ολιγοπωλιακής αγοράς,
που θεωρείται ίσως η δυσκολότερη μορφή που
υπάρχει. Πράγματι, τα μονοπώλια είναι ορατά και
γνωρίζουμε τους όρους του παιχνιδιού που επιβάλλουν.
Ένα ολιγοπώλιο όμως που κινείται με μια άγραφη «συμφω-
νία κυρίων» είναι δύσκολο να αντιμετωπιστεί ως προς τις
εναρμονισμένες πρακτικές που ακολουθεί με σκοπό τον
περιορισμό του ανταγωνισμού, την επιβολή προσυνεννοη-
μένων τιμών κ.λπ. 

Η Επιτροπή επιβάλλει κυρώσεις μετά από μια διαδικασία
προκαταρκτικής έρευνας, όπου οι ενδιαφερόμενοι καταθέ-
τουν τις απόψεις τους. Μπορεί να επιβάλει πρόστιμα ικανά να
φτάσουν έως και το 10% του παγκόσμιου κύκλου εργασιών της
εταιρείας. Το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο κατ’ επανάληψη έχει εκ-
δώσει αποφάσεις εις βάρος εταιρειών σε περιπτώσεις που
κρίθηκε ότι νόθεψαν τον ανταγωνισμό. 

Η πρώτη πολύκροτη υπόθεση που εκδικάστηκε ήταν της
Grunding - Costen (1966). Σύμφωνα με αυτήν, ένας μεγάλος
Γερμανός παραγωγός (Grunding) συνήψε μια συμφωνία απο-
κλειστικής διανομής με έναν Γάλλο μεγαλοεισαγωγέα (Co-
sten), κατά την οποία συμφωνήθηκε να γίνει η Costen ο απο-
κλειστικός αντιπρόσωπος των προϊόντων της Grunding στη
Γαλλία. Έτσι, παραχωρήθηκαν στην Consten αποκλειστικά δι-
καιώματα να εισάγει και να πουλά τα προϊόντα της στη Γαλλία,
ενώ παράλληλα απαγόρευσε η Costen σε άλλους διανομείς να
τα πουλούν στην ίδια αγορά. Αν και η Costen εγγυήθηκε κατώ-
τερες τιμές υπέρ του καταναλωτή στη Γαλλία, αυτό δεν αποτέ-
λεσε αιτία δικαίωσής της. H καταδίκη των Grunding - Costen
έλυσε πολλές παρόμοιες υποθέσεις που εκκρεμούσαν.

Αρμόδιος φορέας για την εφαρμογή της πολιτικής του αντα-

γωνισμού στην ΕΕ είναι η Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισμού της
Επιτροπής. Η συγκεκριμένη Διεύθυνση παρεμβαίνει όταν πα-
ρατηρείται πρόβλημα δυσλειτουργίας του ανταγωνισμού κατά
τη διακίνηση προϊόντων μιας εταιρείας σε τουλάχιστον δυο
κράτη-μέλη της ΕΕ και όταν ο όγκος του εμπορίου των προϊόν-
των που αντιμετωπίζουν προβλήματα είναι υψηλός. Κάθε κρά-
τος-μέλος της ΕΕ έχει τη δική του ανεξάρτητη Αρχή Ανταγωνι-
σμού που αποβλέπει στην εύρυθμη λειτουργία της αγοράς εν-
τός των συνόρων του. 

- Η ολιγοπωλιακή μορφή της ελληνικής αγοράς σε διάφο-
ρους τομείς, που οδηγεί σε στρεβλώσεις στις τιμές κάποιων
προϊόντων, μπορεί να αντιμετωπιστεί με διάφορους τρόπους.
Ενδεικτικά αναφέρεται το ακόλουθο. Σε μια παρόμοια περί-

πτωση στην Ολλανδία, η οποία αφορούσε ένα ολιγο-
πώλιο ελεγχόμενο από λίγες μεγάλες μεταφορικές
εταιρείες, η κυβέρνηση «άνοιξε» την αγορά μέσω
προγράμματος που χρηματοδοτούσε τη δημιουργία
νέων μεταφορικών εταιρειών λύνοντας έτσι το πρό-
βλημα.

Ως προς τις διαφορετικές τιμές τροφίμων ανάμεσα
στην Ελλάδα και σε χώρες της ΕΕ, εδώ σημειώνεται
το εξής: Το γεγονός από μόνο του δεν εισάγει κυρώ-
σεις. Όταν ένας παραγωγός πουλά το προϊόν του με
διαφορετικούς όρους σε τουλάχιστον δυο χώρες της
ΕΕ (διαφορετικός όγκος παραγγελιών, διαφορετική
απόσταση, διαφορετικοί όροι πληρωμής, διαφορετι-
κό κόστος ασφάλισης κατά τη μεταφορά κ.λπ.), εύλο-
γα εισάγει διαφορετικές τιμές στους φορείς που δια-
θέτουν τα προϊόντα του.

Όταν όμως ένας Ιταλός παραγωγός, λόγου χάριν,
πουλά στις Βρυξέλλες τα προϊόντα του σε χαμηλότε-
ρες τιμές από ό,τι στο Παρίσι, επειδή η αγορά του
Βελγίου θεωρείται πιο ανταγωνιστική, ενώ όλοι οι
υπόλοιποι όροι (πληρωμών κ.λπ.) είναι ίδιοι, αυτό

δεν επιτρέπεται και επιβάλλονται κυρώσεις.
Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν παρεμβαίνει σε θέματα ανταγω-

νισμού-τιμών, ενώ η εκάστοτε κυβέρνηση παραμένει πλήρως
αρμόδια, εντός του εθνικού της χώρου, στις ακόλουθες περι-
πτώσεις: α) στον καθορισμό διαμόρφωσης του ύψους των
συντελεστών του ΦΠΑ ανά κατηγορία προϊόντων, β) στον κα-
θορισμό πλαφόν στην τιμή ενέργειας, λόγου χάριν, σε έκρυθ-
μες καταστάσεις, γ) στον καθορισμό ειδικών φόρων κατανά-
λωσης (πχ, στα καύσιμα), δ) στην επιβολή υψηλών φόρων στα
υπερκέρδη ή άλλως στα απρόβλεπτα κέρδη σύμφωνα με όρο
που χρησιμοποίησε Έλληνας επιχειρηματίας, ε) στην κατά-
χρηση δεσπόζουσας θέσης μιας εταιρείας ή στην εφαρμογή
μιας εναρμονισμένης πρακτικής που επιβάλλει υψηλές τιμές
στην αγορά της χώρας, ευνοώντας τα υψηλά κέρδη λόγω του
ολιγοπωλιακού χαρακτήρα που διακρίνει έναν προϊόν ή έναν
κλάδο, ενώ η τιμή εισαγωγής είναι ίδια με εκείνη που ισχύει σε
ένα άλλο κράτος-μέλος της ΕΕ. 

Στις περιπτώσεις αυτές και όπου αλλού προβλέπεται, το
οποιοδήποτε αίτημα μιας κυβέρνησης για συνδρομή εκ μέ-
ρους της Επιτροπής αποτελεί, εκ πρώτης όψεως, άλλοθι απο-
τυχίας από την πλευρά της. Μπορεί να υπάρξει συνδρομή από
την Επιτροπή μόνο στο πλαίσιο της αρχής της Επικουρικότη-
τας, σύμφωνα με την οποία ζητείται η βοήθεια των Βρυξελλών,
εφόσον η κυβέρνηση κρίνει ότι αδυνατεί ή ότι είναι ανίκανη να
αντιμετωπίσει, μια στρέβλωση της αγοράς εντός της επικρά-
τειάς της. 

Όχι λόγια του αέρα… 
μόνο πράξεις

Σ
ε έναν κόσμο που έχει γίνει σύνθετος, επι-
κίνδυνος, σκοτεινός, οι κρίσεις και τα προ-
βλήματα που καλείται η χώρα να αντιμετω-

πίσει είναι παράλληλα και σύνθετα. Η ανθεκτικό-
τητα που πρέπει να αναπτύξουμε επιβάλλει να κι-
νηθούμε κάτω από πολύ ιδιαίτερες συνθήκες
άμεσα και αποτελεσματικά. 

Αποφασισμένος, χωρίς μεγάλα λόγια… λόγια
του αέρα, δηλώνω παρών στον αγώνα προς την
Ευρωβουλή, με μοναδικό σκοπό το καλύτερο για
τους συμπολίτες μου και τη χώρα μου, που αγαπώ
και που υπηρέτησα για ολόκληρες δεκαετίες φτά-

νοντας στην υψηλότερη θέση
στην ιεραρχία της Πολεμικής
Αεροπορίας

Τη στιγμή που μου ανατέθη-
κε από τον πρωθυπουργό Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη η δύσκολη
αποστολή του υποψήφιου ευ-
ρωβουλευτή της Νέας Δημο-
κρατίας, αισθάνθηκα σαν να με
χτυπούν… πολλά G. Άλλη μια
μάχιμη πτήση θα ξεκινούσε
που έπρεπε να εκτελεστεί
100%. Και θα εκτελεστεί. 

Χωρίς περιστροφές, έχω
σκοπό να αναχαιτίσω όλες τις
κακόβουλες προκλήσεις, να

προστατέψω τα δίκαια και να διαπραγματευτώ
χωρίς φόβο αλλά με πάθος για ό,τι είναι το καλύ-
τερο. 

Η ΝΔ, εν μέσω γεωπολιτικών εξελίξεων με
πολλές αρνητικές προεκτάσεις, έχει ενισχύσει
την αποτρεπτική ικανότητα της χώρας μας, υπο-
γράφοντας αμυντικές συμφωνίες και με την ανα-
βάθμιση μέσων και την προμήθεια νέων σύγχρο-
νων εξοπλισμών. Κατέστησε τις Ένοπλες Δυνά-
μεις συστατικό στοιχείο της διαχείρισης κρίσεων
και καταστροφών, από τον Έβρο μέχρι τις δασικές
πυρκαγιές, αναβαθμίζοντας παράλληλα την εκ-
παίδευση των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων.

Με το σχέδιό του για τις Ένοπλες Δυνάμεις, ο
Κυριάκος Μητσοτάκης έχει καταφέρει η Ελλάδα
να αποκτήσει 24 αεροσκάφη τύπου Rafale, 3 (+1)
φρεγάτες Belharra, να αναβαθμίζει 82 αεροσκά-
φη F-16 στην κορυφαία έκδοση Viper.

Ενώ θα θυμίσω ότι βρίσκονται σε εξέλιξη 19
προγράμματα ύψους 11,5 δισ. ευρώ για την προ-
μήθεια αεροσκαφών F-35, την αναβάθμιση μαχη-
τικών αεροσκαφών F-16 Block 50 και την απόκτη-
ση και άλλων πλοίων για το Πολεμικό Ναυτικό. 

Η Ελλάδα πλέον είναι ένας από τους βασικούς
παίκτες της Ευρώπης και της Ανατολικής Μεσο-
γείου. Για αυτό, η εντατικοποίηση της προσπάθει-
ας δεν τελείωσε. Η πορεία μας θα πρέπει να συνε-
χιστεί καταγράφοντας μικρές και μεγάλες νίκες. 

, 

του
Δημήτρη
Μάρδα

Καθηγητής
Τμήματος

Οικονομικών
Επιστημών του

ΑΠΘ, π. αν.
υπουργός

Οικονομικών 
και π. στέλεχος 
της Ευρωπαϊκής

Επιτροπής

Ανταγωνισμός: Πότε παρεμβαίνει 
η Κομισιόν και πότε γίνεται… άλλοθι

του
Γεώργιου 
Μπλιούμη

Υποψήφιος 
ευρωβουλευτής

ΝΔ, πρώην αρχηγός
ΓΕΑ, πτέραρχος εα
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Σ
ε μια εποχή που τα ορεινά χωριά σβή-
νουν το ένα μετά το άλλο, καθώς οι κά-
τοικοί τους τα εγκαταλείπουν, τα Ζαγο-

ροχώρια, ένας γεωγραφικός όγκος ανάμεσα σε
οροσειρές, είναι ένα παράδειγμα για όλες τις
ορεινές περιοχές της Ελλάδας!

Πέρα από το γεγονός ότι το Ζαγόρι κατορθώ-

θηκε να είναι ανάμεσα στους πρώτους τουρι-

στικούς προορισμούς στην Ελλάδα, χωρίς να

αλλοιωθεί η αυθεντική φυσιογνωμία του, ήρθε

και η εγγραφή του στον Κατάλογο της UNESCO

για την Παγκόσμια Κληρονομιά, που διασφαλί-

ζει μια έμπρακτη δέσμευση για την

προστασία της περιοχής από τις

σύγχρονες απειλές, που απορρέ-

ουν από την κλιματική κρίση, αλλά

και από ανθρώπινες παρεμβάσεις. 

Στο Ζαγόρι αξιοποιήθηκε και

προβλήθηκε με τον κατάλληλο τρό-

πο η αρχιτεκτονική του χώρου,

όπως και η ομορφιά του τοπίου,

που όντως είναι εκθαμβωτική, δη-

μιουργήθηκαν τουριστικές υποδομές από

ιδιώτες και επιτεύχθηκε το… θαύμα της ανά-

πτυξης. 

Και άλλες περιοχές της Ελλάδας εμφανίζουν

φυσικό κάλλος και ιδιαίτερα στοιχεία και χαρα-

κτηριστικά, υπάρχουν για παράδειγμα οι πε-

ριοχές της Μουργκάνας και του Σουλίου στη

Θεσπρωτία, που ενώ διαθέτουν όλες τις προ-

ϋποθέσεις για να αναδειχθούν, χωρίς να αλλά-

ξει η αυθεντικότητα στη φυσιογνωμία τους, και

να προσελκύσουν τουρίστες, και μέσω αυτού

να συγκρατήσουν πληθυσμό, είναι πλήρως εγ-

καταλελειμμένες και ερημωμένες και το ενδια-

φέρον των ιθυνόντων σχεδόν ανύπαρκτο.

Η ορεινή Ελλάδα είναι ένας μεγάλος θησαυ-

ρός, που για να τον διατηρήσουμε πρέπει να τον

αγαπήσουμε και να τον αξιοποιήσουμε κατάλ-

ληλα.

Είναι ανάγκη να ενισχυθούν οι ορεινές και

παραμεθόριες περιοχές, που τώρα είναι αφη-

μένες στη μοίρα της… νέκρωσης, και να πραγ-

ματοποιηθούν απαραίτητα έργα και ενδεδειγ-

μένες παρεμβάσεις, που να άρουν την απομό-

νωση, και να γίνει χρήση, με διαφανή τρόπο,

των ειδικών προγραμμάτων για εναλλακτικές

μορφές τουρισμού, όπως ο αγροτουρισμός (ξε-

νώνες, τοπικά προϊόντα κ.λπ.) 

Έτσι, μέσω του ανεπανάληπτου φυσικού και

ανθρωπογενούς περιβάλλοντος, θα ενισχυθεί

το εισόδημα των κατοίκων της υπαίθρου, που

δίνουν καθημερινά μάθημα επιβίωσης. 

Σε δύο πόδια μπορεί να στηριχθεί η ορεινή

Ελλάδα για να μπορέσει να σταθεί και να προ-

χωρήσει. Το ένα πόδι είναι η εντατική προσπά-

θεια εκ μέρους Πολιτείας και πολιτών για το

καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα, όπου βάση θα

είναι το όραμα και όχι το συμφέρον, το νοικο-

κύρεμα και όχι η διαφθορά. 

Το δεύτερο πόδι, πολύ σημαντικό και αυτό,

είναι η αλληλεγγύη. Με αυτό τον τρόπο, ένα

σώμα όλοι, θα νικηθούν οι δυσχέρειες των και-

ρών και θα μπορέσει να επιτευχθεί η οικονομι-

κή ανόρθωση. 

Πάση θυσία πρέπει να αποφευχθούν ο κατα-

ποντισμός και ο αφανισμός των ορει-

νών χωριών, ώστε όσοι ζουν εκεί να

εξασφαλίσουν οι ίδιοι και τα παιδιά

τους μια ζωή με αξιώσεις, μια ζωή με

ανθρώπινη αξιοπρέπεια, μια ζωή άξια

των κόπων τους και να μην αναγκάζον-

ται να μεταναστεύουν για αναζήτηση

καλύτερης τύχης. 

Ένας χαμένος παράδεισος, γοητευ-

τικός και μυστηριώδης, της παιδικής

ηλικίας πολλών, είναι τα ορεινά χωριά της πα-

τρίδας μας. Στους τόπους αυτούς ο χρόνος έχει

μια άλλη διάσταση. Τα σύνορά του αγγίζουν

από τη μια πλευρά την πραγματικότητα και από

την άλλη χάνονται μέσα στο απέραντο βασίλειο

του φανταστικού, τόσο, που φανταστικά πράγ-

ματα να μην ξεχωρίζουν, αλλά να παίρνουν το

ένα τη μορφή του άλλου. 

Η ζωή εκεί δεν είναι μια κατάσταση, που

υπάρχει και που στέκει αντίκρυ στον άνθρωπο,

ο οποίος άνθρωπος έχει να την αντιμετωπίσει.

Είναι μια αδιάκοπη προέκταση του εαυτού του,

κάτι σαν την προέκταση ζωντανών σκιών στο

λευκό και παρθένο πανί του κινηματογράφου.

Καθετί, εκεί, μπορεί, χωρίς να χάσει την

πραγματική του υπόσταση, να παίρνει τα πιο

ποικίλα σχήματα και τις πιο παράδοξες οντότη-

τες, χωρίς κι αυτές να είναι λιγότερο πραγματι-

κές. 

Κάθε βήμα σε ένα ορεινό χωριό είναι και μια

ανακάλυψη και συγχρόνως ο τόπος αυτός δια-

τηρεί πάντα το γοητευτικό, και ανησυχαστικό

μαζί, μυστήριο του ανεξερεύνητου, γιατί είναι

σε αέναο μετασχηματισμό. 

Αλλά ό,τι αποτελεί ακόμα πιο θαυμαστό στον

κόσμο αυτό, είναι η γεύση της μαγείας, που

έχει κανένας από όλα και από όλες τις στιγμές,

η εντατικότητα του θάμπους της ζωής του.

Τίποτε, τίποτε στον κόσμο της πραγματικότη-

τας δεν μπορεί να δώσει την ίδια παλμώδη χα-

ρά, τον ίδιο γλυκασμό ευτυχίας. 

Ποιο είναι το πολιτικό διακύβευμα
των ευρωεκλογών;

Τ
ο κόμμα των Δημοκρατών πιστεύει σε μια Ενωμένη Ευρώπη, στην οποία σύμφω-
να με τις συνθήκες της ΕΕ η δικαιοσύνη, η αξιοπρέπεια και η αλληλεγγύη είναι
θεμελιώδεις αρχές και αξίες της, με ενιαία εξωτερική πολιτική και κοινή αμυντι-

κή πολιτική. Για να αποφύγουμε την επάνοδο των φασιστικών και λαϊκιστικών δυνάμε-
ων στο προσκήνιο, απαιτούνται άμεσα γενναία μέτρα για τη στρατηγική αυτονομία της
Ευρώπης, την ουσιαστική πολιτική ενοποίησή της, καθώς και οικονομικά μέτρα για την
καταπολέμηση των κοινωνικών ανισοτήτων, την ανάταξη της κοινωνικής συνοχής και
για τη στήριξη των μεσαίων και φτωχών στρωμάτων. Σήμερα η ΕΕ χρειάζεται ανανέωση
και αναγέννηση. Αυτήν την πολιτική υπηρετούμε με τους RENEWEUROPENOW. 

Στο πλαίσιο αυτό προτείνουμε τη μεταρρύθμιση των συνθηκών με ενίσχυση των αρ-
μοδιοτήτων του/της προέδρου της ΕΕ και με θεσμοθέτηση αρμοδιοτήτων στον/στην
Επίτροπο Εξωτερικών και στον/στην Επίτροπο Άμυνας.

Τη δημιουργία Ευρωπαϊκού Στρατού με τη συμμετοχική χρηματοδότηση των κρατών-
μελών ανάλογα των οικονομικών δυνατοτήτων κάθε χώρας.

Η ασφάλεια και προστασία του πολίτη είναι κοινό δημόσιο αγα-
θό. Για τον λόγο αυτό, προτείνουμε οργανωμένες και συγκροτημέ-
νες πολιτικές πρόληψης της μικρομεσαίας εγκληματικότητας, της
ενδοοικογενειακής βίας και της παραβατικότητας των ανηλίκων
και την ανάπτυξη της συμμετοχικής αντεγκληματικής πολιτικής σε
συνεργασία με την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Την ανασυγκρότηση της δημοτικής αστυνομίας, την απόδοση
ουσιαστικών αρμοδιοτήτων τάξης και ασφάλειας σε αυτήν και τη
συνεργασία της με την ΕΛΑΣ και τον εκσυγχρονισμό των πρωτο-
κόλλων λειτουργίας της ΕΛΑΣ και ορθολογική κατανομή του αν-
θρώπινου δυναμικού του σε τομείς προτεραιότητας. Την ποιοτική
αναβάθμιση της θέσης της Ελλάδας στις διεθνείς κατατάξεις για

την απονομή δικαιοσύνης με βάση τη δραστική αναμόρφωση όλων των σχετικών διαδι-
κασιών. Επίσης, το κοινωνικό κράτος ή κράτος πρόνοιας αφορά το σύνολο των πολιτών
που έχουν ως σκοπό την εξισορρόπηση των ανισοτήτων και την παροχή κοινωνικών
αγαθών στους πολίτες μιας χώρας. 

Τα περιφερειακά νοσοκομεία που εξυπηρετούν το σύνολο των ασθενών κάθε νομού,
βρίσκονται υποστελεχωμένα από το υγειονομικό δυναμικό και χωρίς τις απαιτούμενες
υποδομές. Στο πλαίσιο αυτό προτείνουμε τη δημιουργία κινήτρων για ιατρούς όλων των
ειδικοτήτων προκειμένου να προσλαμβάνονται σε απομακρυσμένα και μικρά νοσοκο-
μεία. Την παροχή οικονομικών κινήτρων μοριοδότησης, περαιτέρω εξειδίκευσης και
επιστημονικής εξέλιξης σε ιατρούς με προϋπηρεσία σε άγονες περιοχές και θέσεις στο
ΕΣΥ που παραμένουν κενές για χρόνια. Την αναβάθμιση του ΕΚΑΒ, ώστε να καταστεί δυ-
νατή η παροχή υπηρεσιών υγείας και ιατρικής φροντίδας στο σπίτι, αποφυγή της μετα-
φοράς των ασθενών όπου δεν υπάρχει ανάγκη νοσοκομειακής περίθαλψης και παράλ-
ληλα την ανακούφιση των νοσοκομείων της χώρας. Την υποστήριξη των ΚΥ με διορι-
σμούς προσωπικού και σταθερό ιατροτεχνολογικό εξοπλισμό με σκοπό την 24ωρη εφη-
μέρευσή τους.

Και τέλος, τη διαμόρφωση ενός νέου πλαισίου για τους εργαστηριακούς ιατρούς, έτσι
ώστε να ισχύει εκ των προτέρων το γνωστό και ανακοινώσιμο clawback έως 5% η υπο-
γραφή συλλογικών συμβάσεων με τον ΕΟΠΥΥ και να αναγνωριστεί η συνυπευθυνότητα
του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και της ΗΔΙΚΑ για την έλλειψη και μη εφαρμογή κα-
νόνων ορθής συνταγογράφησης διαγνωστικών εξετάσεων. 

Την προστασία των ευπαθών κοινωνικών ομάδων συμπεριλαμβανομένων των ογκο-
λογικών ασθενών, των ΑμεΑ και των ατόμων της τρίτης ηλικίας. Την καταπολέμηση της
παιδικής παχυσαρκίας, με τον έλεγχο των σχολικών κυλικείων και την ενημέρωση των
μαθητριών και μαθητών της Β’ Λυκείου σε όλα τα σχολεία για την πρόληψη και έγκαιρη
διάγνωση του καρκίνου του μαστού.

* Υποψήφια ευρωβουλευτής με τους Δημοκράτες, ε. καθηγήτρια Ιατρικής Σχολής

Παν/μίου Αθηνών, χειρουργός-γυναικολόγος, μαστολόγος-ογκολόγος, πρόεδρος

της Ελληνικής Εταιρείας Μαστολογίας, εθνικός εκπρόσωπος στην ΕΕ για τον καρκίνο

του μαστού και τα Κέντρα Μαστού, εκπρόσωπος του ΠΙΣ στη UEMS για τις ανάγκες στη

χειρουργική εκπαίδευση στον καρκίνο του μαστού, δ/ντρια Ελληνικής Σχολής Μαστολο-

γίας, πρόεδρος 21st SIS World Congress on Breast Cancer and Breast Health Care

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου

Τα Ζαγοροχώρια παράδειγμα
για όλες τις ορεινές περιοχές!

της
δρα Λυδίας
Ιωαννίδου-
Μουζάκα*
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Η
Μόσχα συνεχίζει να κλιμακώνει
τις απειλές της προς τη Δύση για
τη στήριξη της Ουκρανίας, καθώς

θεωρεί ότι τροφοδοτεί σοβαρούς στρατη-
γικούς κινδύνους, οι οποίοι αυξάνουν το
ενδεχόμενο άμεσης αντιπαράθεσης μετα-
ξύ των μεγαλύτερων πυρηνικών δυνάμε-

ων του κόσμου. Ο υπουρ-
γός Εξωτερικών της Ρω-
σίας ως επόμενο βήμα τάχ-
θηκε καταρχάς υπέρ μιας
ειρηνευτικής διάσκεψης

υπό τη διοργάνωση της Κί-
νας με τη συμμετοχή και της
Ρωσίας και της Ουκρανίας.

Η Ρωσία έχει προτείνει επανειλημμένως
να διεξαχθούν ειρηνευτικές συνομιλίες με
την προϋπόθεση το Κίεβο και η Δύση να
αναγνωρίσουν τα εδαφικά της κέρδη στην
Ουκρανία. Το Κίεβο έχει απορρίψει τις
προτάσεις αυτές.

«Συμμεριζόμαστε τη θέση της Κίνας ότι
αρχικά πρέπει να αντιμετωπιστούν οι βα-
θύτερες αιτίες της σύγκρουσης και να προ-
στατευθούν τα νομικά συμφέροντα όλων
των πλευρών, με τις συμφωνίες που θα
ακολουθήσουν να βασίζονται στην αρχή
της ίσης και αδιαίρετης ασφάλειας», επε-
σήμανε ο Ρώσος υπουργός Εξωτερικών σε
συνέντευξη που παραχώρησε στο πρακτο-
ρείο RIA.

«Επιτρέψτε μου να υπογραμμίσω και πά-
λι ότι αυτό απαιτεί να γίνει σεβαστή η πραγ-
ματικότητα επί του πεδίου, η οποία αντικα-
τοπτρίζει τη βούληση των ανθρώπων που
ζουν εκεί», σημείωσε. Εξάλλου, ο Λαβρόφ
επέκρινε τις ΗΠΑ επειδή βοηθούν την Ου-
κρανία, εκτιμώντας ότι η Ουάσιγκτον έχει

γίνει «συνεργός στα εγκλήματα του καθε-
στώτος του Κιέβου». O Λαβρόφ κλιμάκωσε
τις απειλές του λέγοντας ότι η Ρωσία ενδέ-
χεται να λάβει περαιτέρω μέτρα πυρηνικής
αποτροπής, αν οι ΗΠΑ αναπτύξουν
μεσαίου και μικρού βεληνε-
κούς πυραύλους στην Ευρώ-
πη και την Ασία.

Θεωρεί πως το ΝΑΤΟ
τους στέλνει... μήνυμα

Είπε ότι η χώρα του θεωρεί
«μήνυμα» του ΝΑΤΟ τη σχε-
διαζόμενη παροχή στην Ουκρα-
νία μαχητικών αεροσκαφών F-16, τα
οποία μπορούν να φέρουν πυρηνικές κεφα-
λές. «Προσπαθούν να μας πουν ότι οι ΗΠΑ
και το ΝΑΤΟ δεν θα σταματήσουν πουθενά
στην Ουκρανία», τόνισε ο Λαβρόφ.

«Ωστόσο, ελπίζουμε ότι τα στρατιωτικά
γυμνάσια Ρωσίας-Λευκορωσίας για τη
χρήση μη στρατηγικών πυρηνικών όπλων
που διεξάγονται αυτή την περίοδο θα φέ-
ρουν τους αντιπάλους μας στα λογικά τους,

θυμίζοντάς τους τις καταστροφικές συνέ-
πειες ενδεχόμενης περαιτέρω πυρηνικής
κλιμάκωσης», πρόσθεσε. Ο Ρώσος πρό-
εδρος Βλαντίμιρ Πούτιν έχει επίσης απει-

λήσει με σοβαρές συνέπειες αν η
Δύση δώσει στην Ουκρανία το

πράσινο φως να χρησιμο-
ποιήσει τα όπλα της εναν-
τίον στόχων στη Ρωσία.

Σε ό,τι αφορά τη Μέση
Ανατολή, ο Ρώσος
υπουργός Εξωτερικών

εκτίμησε ότι και εκεί οι
ΗΠΑ «τροφοδοτούν τη φλόγα

της σύγκρουσης». Οι Ηνωμένες
Πολιτείες έχουν απορρίψει το αίτημα του
Ουκρανού προέδρου Ζελένσκι για άρση
των περιορισμών στη χρήση αμερικανικών
όπλων για επιθέσεις στο ρωσικό έδαφος.

Θέμα προεκλογικής αντιπαράθεσης
ενόψει ευρωεκλογών στη Γαλλία

«Η Ουάσιγκτον παραμένει αντίθετη στη
χρήση αμερικανικών όπλων από την Ου-

κρανία στις επιθέσεις της στη Ρωσία», δή-
λωσε ο εκπρόσωπος του Συμβουλίου
Εθνικής Ασφαλείας των ΗΠΑ Τζον Κίρμπι.
«Η θέση μας δεν έχει αλλάξει αυτήν τη
στιγμή. Δεν ενθαρρύνουμε, ούτε επιτρέ-
πουμε τη χρήση όπλων που προμηθεύον-
ται από τις ΗΠΑ για επίθεση στο εσωτερικό
της Ρωσίας».

Ο Κίρμπι αντέκρουσε τον υπουργό Εξω-
τερικών Άντονι Μπλίνκεν, ο οποίος στη
διάρκεια μιας επίσκεψης στο Κίεβο είπε
ότι «η Ουκρανία πρέπει να αποφασίσει μό-
νη της πώς θέλει να διεξαγάγει αυτό τον
πόλεμο για να υπερασπιστεί το έδαφός
της». Tο θέμα γίνεται αντικείμενο και προ-
εκλογικής αντιπαράθεσης ενόψει ευρωε-
κλογών. Στη Γαλλία η επικεφαλής του
ακροδεξιού κόμματος Μαρίν Λε Πεν κατη-
γόρησε την Πέμπτη τον Εμανουέλ Μακρόν
ότι θέλει να «μπει σε πόλεμο με τη Ρωσία»,
αφού ο Γάλλος πρόεδρος δήλωσε ότι θέλει
να επιτρέψει τη χρήση δυτικών όπλων για
την «εξουδετέρωση» των ρωσικών στρα-
τιωτικών βάσεων. Αυτό «θα ήταν ένα ακόμη
βήμα επένδυσης σε αυτήν τη σύγκρουση»,
το οποίο «θα δημιουργούσε έναν απολύ-
τως τρομακτικό κίνδυνο για την ασφάλεια
των συμπατριωτών μας και για την ακεραι-
ότητα του εδάφους μας», δήλωσε.

Ο εφιάλτης της πυρηνικής
κλιμάκωσης επιστρέφει...

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Οι νέες απειλές του Ρώσου υπουργού Εξωτερικών
Σεργκέι Λαβρόφ και η απάντηση των ΗΠΑ 



Ο
σύμβουλος Εθνικής Ασφαλείας
του Ισραηλινού πρωθυπουργού
Μπενιαμίν Νετανιάχου δήλωσε ότι

ο πόλεμος εναντίον της τρομοκρατικής
οργάνωσης στη Λωρίδα της Γάζας ενδέ-
χεται να συνεχιστεί για άλλους επτά μή-
νες, μέχρι να πετύχει το Ισραήλ τον στόχο
του. «Οι μάχες μπορεί να κρατήσουν άλ-
λους επτά μήνες ώστε να εδραιώσουμε
τις επιτυχίες μας και να επιτύχουμε τους
στόχους μας», είπε ο Τσάχι Χανέγκμπι σε
συνέντευξη που παραχώρησε στη δημό-
σια τηλεόραση.

«Η νίκη για εμάς σημαίνει να καταστρέ-
ψουμε τις στρατιωτικές δυνατότητες της
Χαμάς, να φέρουμε πίσω όλους τους ομή-
ρους και να διασφαλίσουμε ότι στο τέλος
του πολέμου δεν θα υπάρχουν πλέον
απειλές προερχόμενες από τη Γάζα», συ-
νέχισε. «Το έτος 2024 ορίζεται ως έτος
μάχης. Βρισκόμαστε τώρα στον πέμπτο
μήνα του 2024, πράγμα που σημαίνει ότι
αναμένουμε άλλους επτά μήνες μάχης για
να εδραιώσουμε τα επιτεύγματά μας και
να πετύχουμε τον στόχο μας να καταστρέ-
ψουμε τις στρατιωτικές και κυβερνητικές
δυνατότητες της Χαμάς και της Ισλαμικής
Τζιχάντ. Πρέπει να έχουμε υπομονή και
να ξέρουμε πώς να μένουμε δυνατοί. Αυ-
τή η ανθεκτικότητα είναι που επέτρεψε σε
αυτό το έθνος να επιβιώσει επί 75 χρόνια,
ακόμη και για 3.000 χρόνια πριν από αυτό.
Απλώς μη βάζουμε χρονόμετρο στον εαυ-
τό μας και μη βγάζουμε τελεσίγραφα»,
κατέληξε. Ο πρωθυπουργός Μπενιαμίν
Νετανιάχου σταθερά επιμένει ότι στόχος
είναι η εξόντωση της Χαμάς μετά την
πρωτοφανή τρομοκρατική επίθεση που
εξαπέλυσε η οργάνωση στις 7 Οκτωβρίου
στο ισραηλινό έδαφος, με αποτέλεσμα να
σκοτωθούν 1.189 άνθρωποι μέχρι στιγ-
μής, κυρίως άμαχοι.

Ο ΟΗΕ ζητάει επιστροφή
στις διαπραγματεύσεις

Tο Ισραήλ εξακολουθεί να πραγματο-
ποιεί μια σημαντική χερσαία επιχείρηση
μέσα και γύρω από τη Ράφα, η καταστρο-
φή εντείνεται και ο ΟΗΕ εξακολουθεί να
προτρέπει τα μέρη να επιστρέψουν στο
τραπέζι των διαπραγματεύσεων άμεσα
και με καλές προθέσεις. 

Ο απεσταλμένος του ΟΗΕ για την ειρήνη
στη Μέση Ανατολή Τορ Γουένσλαντ ενη-
μέρωσε το Συμβούλιο Ασφαλείας για τις
εξελίξεις σχετικά με την κατάσταση στο
πεδίο αλλά και τις συνεχιζόμενες προ-
σπάθειες του ΟΗΕ για κατάπαυση του πυ-
ρός. Επανέλαβε τις επανειλημμένες εκ-
κλήσεις του γενικού γραμματέα του ΟΗΕ
για άμεση απελευθέρωση όλων των ομή-
ρων που κρατούνται στη Γάζα και άμεση

ανθρωπιστική κατάπαυση του πυρός. «Οι
επικίνδυνες συνθήκες που προκύπτουν
από έναν επικίνδυνα ελλιπή μηχανισμό
ανθρωπιστικής ειδοποίησης επιδεινώ-
νονται από τον υπερπληθυσμό, την από-
γνωση και την κατάρρευση του νόμου και
της τάξης, που θέτουν σε κίνδυνο τις αν-
θρωπιστικές επιχειρήσεις και κοστίζουν
τις ζωές συναδέλφων μας στην ανθρωπι-
στική βοήθεια, συμπεριλαμβανομένων
σχεδόν 200 υπαλλήλων του ΟΗΕ», ανέφε-
ρε ο Τορ Γουένσλαντ, που πρόσθεσε ότι
«οι μεγάλης κλίμακας ισραηλινές επιχει-
ρήσεις εξακολουθούν να υφίστανται στη
Δυτική Όχθη, μετά τις οποίες ακολουθούν
ανταλλαγές πυρών με ένοπλους Παλαι-
στινίους, εξάρσεις βίας των εποίκων,
όπως και επιθέσεις Παλαιστινίων εναν-
τίον Ισραηλινών. 

ΒΒρετανία: Πάνω από 100 
επικεφαλής επιχειρήσεων 
δηλώνουν υποστήριξη
στο Εργατικό Κόμμα
Περισσότεροι από 100 επικεφαλής
επιχειρήσεων ανακοίνωσαν την
υποστήριξή τους στο αντιπολι-
τευόμενο Εργατικό Κόμμα στις
εκλογές της 4ης Ιουλίου στη Βρε-
τανία, τονίζοντας ότι πρέπει να
μπει τέλος στην αστάθεια και τη
στασιμότητα της οικονομίας. Κατά
παράδοση οι κυβερνώντες συντη-
ρητικοί του Ρίσι Σούνακ ήταν το
κόμμα των μεγάλων επιχειρήσε-
ων, αλλά η επικεφαλής της οικο-
νομικής πολιτικής των Εργατικών
Ρέιτσελ Ριβς εφάρμοσε τακτική
προσέγγισης των επιχειρηματιών
και φαίνεται να τους πείθει ότι
μπορούν να εμπιστευτούν το κόμ-
μα της. Το πρώτο ντιμπέιτ στη Βρε-
τανία μεταξύ του πρωθυπουργού
Ρίσι Σούνακ και του ηγέτη των Ερ-
γατικών Κιρ Στάρμερ θα πραγμα-
τοποιηθεί την επόμενη εβδομάδα.
Το Συντηρητικό Κόμμα, αν κερδί-
σει στις κάλπες, πρόκειται να θε-
σπίσει υποχρεωτική θητεία για
τους 18χρονους, την οποία θα
εκτίσουν στον στρατό ή την κοινό-
τητα, καθώς οι νεαροί ενήλικες θα
μπορούν να επιλέξουν ανάμεσα
στο να περνούν ένα Σαββατοκύ-
ριακο τον μήνα προσφέροντας
εθελοντική εργασία στη διάρκεια
ενός χρόνου και το να καταλάβουν
μια από τις 30.000 θέσεις για να
πραγματοποιήσουν θητεία ενός
χρόνου στις ένοπλες δυνάμεις. Το
βρετανικό κοινοβούλιο διαλύθηκε
και επισήμως κι έτσι οι 650 έδρες
της Βουλής των Κοινοτήτων είναι
πλέον κενές.
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Τριάντα χρόνια αφότου έκλεισε επίσημα η μαύρη σελίδα
του Απαρτχάιντ με την εκλογή του Νέλσον Μαντέλα στις πρώ-
τες δημοκρατικές εκλογές στην ιστορία της Νότιας Αφρικής,
το κυβερνών Αφρικανικό Εθνικό Κογκρέσο κινδυνεύει να
χάσει την κυβερνητική πλειοψηφία πληρώνοντας το τίμημα
για τη φτώχεια, την ανεργία και τη διαφθορά που κατατρώνε
τα σωθικά του κόμματος και της χώρας. 

Μετά τη δικαίωση του αγώνα του Νέλσον Μαντέλα και τον
θρίαμβο του πρώην απελευθερωτικού κινήματος του «Κρατού-

μενου 46664» στις εκλογές του 1994, το Αφρικανικό Εθνικό
Κογκρέσο βρίσκεται αδιάλειπτα στην εξουσία της Νότιας Αφρι-
κής έχοντας επικρατήσει και στις έξι εθνικές εκλογές που διε-
νεργήθηκαν έκτοτε, στηριζόμενο την τελευταία 15ετία περισσό-
τερο από καθετί άλλο στην πολιτική κληρονομιά του. Ενδημική
διαφθορά, φτώχεια και ανεργία στα ύψη, εγκληματικότητα, δη-
μόσιες υπηρεσίες ανεπαρκείς ή ανύπαρκτες, καταρρέουσες
υποδομές, κυλιόμενες διακοπές ρεύματος, ελλείψεις πόσιμου
νερού. Αυτή είναι η εικόνα σήμερα στη Νότια Αφρική, μια από

τις πλουσιότερες και με τη μεγαλύτερη επιρροή χώρες της
αφρικανικής ηπείρου.  Τα τελικά αποτελέσματα δεν αναμένον-
ται πριν από το Σαββατοκύριακο αλλά έπειτα από την καταμέ-
τρηση του 10% των ψήφων το Εθνικό Αφρικανικό Κογκρέσο εξα-
σφαλίζει το 42% των ψήφων, έναντι 26% για την πρώτη δύναμη
της αντιπολίτευσης, τη Δημοκρατική Συμμαχία. Κατά συνέπεια,
εφόσον τα ευρήματα επιβεβαιωθούν, θα χρειαστεί να συνάψει
συμφωνίες για στήριξη ή να εισέλθει επίσημα σε κυβερνητικό
συνασπισμό με άλλα κόμματα ώστε να παραμείνει στην εξουσία. 

Εκλογές στη Νότια Αφρική: Τι «ροκανίζει» το άλλοτε παντοδύναμο κόμμα του Μαντέλα
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο σύμβουλος Εθνικής Ασφαλείας του Νετανιάχου δηλώνει 
πως οι μάχες θα συνεχιστούν τουλάχιστον όλο το 2024,

υπολογίζοντας πως μέχρι τότε θα εξουδετερωθεί η Χαμάς

Παρά τις εκκλήσεις το Ισραήλ 
θα πάει μέχρι... τέλους τον πόλεμο 



Π
οσό έτοιμη είναι η χώρα μας να αν-
τέξει έναν σεισμό των 8,5 Ρίχτερ;
Υπάρχουν οι ενδείξεις ότι είμαστε

μπροστά σε ένα τέτοιο ενδεχόμενο; Ο τρό-
μος που προκαλεί το νούμερο 8,5 Ρίχτερ εί-
ναι τεράστιος. Το ζήτημα μπαίνει στη συζή-
τηση και στο μυαλό όλων μας μετά τις δηλώ-
σεις που έκανε ο καθηγητής Κώστας Συνο-
λάκης, ο οποίος δήλωσε πως «το θέμα είναι
πόσο προετοιμασμένοι είμαστε για αυτό».

Η πρόβλεψη για έναν σεισμό τέτοιας έν-
τασης και δυναμικής, που θα αγγίζει τα 8,5
Ρίχτερ, από τον καθηγητή Φυσικών Κατα-
στροφών και ακαδημαϊκό Κώστα Συνολάκη
σοκάρει… «Κάποια στιγμή θα έχουμε έναν

μεγάλο σεισμό στο ελληνικό
τόξο. Το θέμα είναι πόσο
προετοιμασμένοι είμαστε για
αυτό», σημείωσε μιλώντας
στην εκπομπή της ΕΡΤ «Stu-
diο 4». Ο καθηγητής ανέλυσε
στην εκπομπή όλο το σκεπτι-
κό του για την πρόβλεψη αυ-
τή, που αν μη τι άλλο προκα-

λεί τρόμο: «Βεβαίως (σ.σ.: υπάρχει αυτό το
ενδεχόμενο του σεισμού 8,5 Ρίχτερ). Πώς
υπολογίζεται το μέγεθος του σεισμού; Οι
γεωλόγοι κάνουν την ερώτηση και λένε: για
να έχω αυτές τις παρατηρήσεις για να βλέ-
πω, πχ, στα Φαλάσαρνα ότι έχει ανυψωθεί
κατά οκτώ μέτρα, λες τι είδους σεισμός είναι
αυτός που μπορεί να κάνει τέτοιες μετατο-
πίσεις, που τις βλέπουμε ακόμα και τώρα
και τι μέγεθος σεισμού. Η απάντηση είναι
περίπου 8,5 βαθμών».

«Είναι ένα σενάριο στατιστικό, επειδή έχει
ξαναγίνει. Είναι μια ένδειξη, δεν είναι πρό-
βλεψη. Το ότι έχει ξαναγίνει στο παρελθόν,

αυτό είναι η ένδειξη ότι μπορεί να ξαναγί-
νει», εξήγησε ο κ. Συνολάκης.

Στα όρια δύο τεκτονικών πλακών
«Ένας λόγος για τον οποίο έχουμε αυτό το

πολύ ωραίο τοπίο, σε θάλασσες, πεδιάδες,
τα πολύ όμορφα βουνά, είναι γιατί είμαστε
ακριβώς στα όρια δύο τεκτονικών πλακών,
στο όριο της ευρωπαϊκής πλάκας.
Αυτή νότια της Κρήτης και προς το
Ιόνιο, δυτικά από την Πελοπόννη-
σο και προχωρώντας προς τη Δυ-
τική Ελλάδα, πηγαίνει από πάνω
από την πλάκα της Αφρικής»,
ανέφερε χαρακτηριστικά.

Σε μια χώρα με έντονη σεισμική
δραστηριότητα, από τον Οργανι-
σμό Αντισεισμικού Σχεδιασμού και Προστα-
σίας γίνονται συνεχώς έλεγχοι και ασκή-
σεις, ώστε να ενισχύεται συνεχώς το αίσθη-
μα ασφάλειας και προστασίας των πολιτών.
Αξίζει να σημειώσουμε πως κύκλοι σεισμο-
λόγων αναφέρουν ότι τις ίδιες δηλώσεις ο
πρόεδρος του Κολλεγίου Αθηνών, της Εθνι-
κής Επιστημονικής Επιτροπής για την Κλι-
ματική Αλλαγή και καθηγητής Φυσικών Κα-

ταστροφών Κώστας Συνολάκης τις είχε ξα-
ναπεί σε συνέντευξή του όταν γύρισε από
τον καταστροφικό σεισμό στην Τουρκία το
2023. Μάλιστα τότε το νούμερο ήταν ελα-
φρώς μικρότερο: «Κανείς δεν μπορεί να
αποκλείσει σεισμό έως 8 Ρίχτερ στην Ελλά-
δα».

Μάλιστα όπως και στις πρόσφατες δηλώ-
σεις του ανέφερε δυο τεράστιους
σεισμούς στη συνέντευξή του τον
Φεβρουάριο του 2023 δηλώνοντας
τα εξής στη LIFO: «Το ελληνικό τό-
ξο είναι σύνορο σύγκρουσης δύο
μεγάλων τεκτονικών πλακών και
γνωρίζουμε ότι ανάλογος σεισμός
μεγέθους περίπου 8,5 Ρίχτερ είχε
συμβεί το 365 μ.Χ. Ο τελευταίος

συνέβη στην Κρήτη το 1303 και υπολογίζε-
ται ότι ήταν 8-8,3 Ρίχτερ. Οι δυο αυτοί σει-
σμοί της Κρήτης προκάλεσαν μεγάλα τσου-
νάμι, ενώ και τις δύο φορές τα κύματα κατέ-
στρεψαν την Αλεξάνδρεια. Το 365 μ.Χ. η Δυ-
τική Κρήτη ανυψώθηκε κατά δέκα μέτρα,
ενώ ακόμη μπορεί να δει κανείς τα σημάδια
της ανυψωμένης ακτογραμμής στα Σφακιά
και στα Χανιά».
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του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Παραλίγο να σκοτώσει
συγχωριανό του
με τρακτέρ - Είχαν 
κτηματικές διαφορές

Μια παρ’ ολίγον τραγωδία
πήγε να σημειωθεί στον Βόλο,
στο Μικρό Περιβολάκι Βελεστί-
νου, όπου ένας 50χρονος, σύμ-
φωνα με το gegonota.news,
πήγε να σκοτώσει έναν 26χρο-
νο συγχωριανό του πατώντας
τον με τρακτέρ.

Ειδικότερα, ένας 50χρονος
αγρότης στον Βόλο επιχείρησε
να πατήσει -με το τρακτέρ του-
τον 26χρονο ο οποίος βρισκό-
ταν εκείνη την ώρα στο χωράφι
μαζί με τον πατέρα του.

Ο 50χρονος φέρεται να περ-
νούσε από το σημείο και, όταν
είδε μπροστά του τον 26χρονο,
τον απώθησε, με αποτέλεσμα ο
νεαρός να σωριαστεί στον αγρο-
τικό δρόμο και να παρασυρθεί
από τον καλλιεργητή του γεωρ-
γικού ανελκυστήρα στον οποίο
επέβαινε ο 50χρονος.

Όπως έγινε γνωστό για το
συμβάν στον Βόλο, ο 26χρονος
εγκλωβίστηκε στο μηχάνημα
και τραυματίστηκε στην κοιλια-
κή χώρα.

Στο σημείο κλήθηκε η Πυρο-
σβεστική Υπηρεσία και οι πυρο-
σβέστες που μετέβησαν στον
τόπο του ατυχήματος προσπά-
θησαν επί μία ώρα να απεγκλω-
βίσουν τον 26χρονο. Τελικά,
αυτό επιτεύχθηκε περίπου στις
21.30 το βράδυ και ο νεαρός με-
ταφέρθηκε στο νοσοκομείο του
Βόλου.

Ο δράστης συνελήφθη, ενώ
προανάκριση για το περιστατικό
διενεργεί το Αστυνομικό Τμήμα
Ρήγα Φεραίου. Πληροφορίες
αναφέρουν ότι οι δυο πλευρές
έχουν κτηματικές διαφορές,
καθώς τα κτήματά τους βρί-
σκονται το ένα δίπλα στο άλλο.

«ΣΕΙΣΜΟΣ» ΑΠΟ ΤΗ ΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΚΩΣΤΑ ΣΥΝΟΛΑΚΗ

Πόσο προετοιμασμένοι 
είμαστε για τα 8,5
Ρίχτερ που θα έρθουν;

Ο καθηγητής Φυσικών Καταστροφών 
υποστηρίζει πως υπάρχει 

το ενδεχόμενο μιας τόσο ισχυρής δόνησης: 
«Το ότι έχει ξαναγίνει στο παρελθόν 

είναι η ένδειξη ότι μπορεί να ξαναγίνει»
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Γ
ύρω στο ένα εκατομμύριο ιδιοκτήτες θα πρέπει έως

τις 30 Ιουνίου να υποβάλουν δήλωση ότι έχουν κα-

θαρίσει οικοπεδικές εκτάσεις και ακάλυπτους χώ-

ρους σε περιοχές εντός οικισμών και εκτός σχεδίου με κτί-

σμα, διαφορετικά τα πρόστιμα, σύμφωνα με την κυβερνητι-

κή πρόβλεψη του κανονισμού δασοπροστασίας, θα είναι

αρκετά υψηλά. Σε περίπτωση μη καθαρισμού του εκάστοτε

οικοπέδου οι ιδιοκτήτες θα πληρώσουν πρόστιμο από 1.000

έως 54.000 ευρώ, ενώ οι ποινές μπορεί να οδηγήσουν μέχρι

και σε φυλάκιση δύο ετών.

Η πρόβλεψη αφορά οικόπεδα και ακάλυ-

πτους χώρους σε περιοχές εντός εγκεκρι-

μένων ρυμοτομικών σχεδίων, εντός ορίων

οικισμών χωρίς εγκεκριμένο ρυμοτομικό

σχέδιο, σε εκτάσεις εντός ακτίνας 100 μ.

από τα όρια των παραπάνω περιοχών και σε

εκτός σχεδίου γήπεδα με κτίσμα. Πρακτικά

στον υποχρεωτικό καθαρισμό οι ιδιοκτήτες

θα πρέπει να απομακρύνουν τα ξερά και σπασμένα δέντρα

και κλαδιά, όπως επίσης και τα κλαδιά σε μικρή απόσταση

από τα κτίσματα, γεγονός που θα μπορούσε να δημιουργή-

σει ξεκάθαρο κίνδυνο μετάδοσης της πυρκαγιάς.

Σύμφωνα με την ενημέρωση, ο σχετικός κανονισμός θα

πρέπει να έχει εφαρμοστεί μέχρι τις 21 Ιουνίου, αναφορικά

με τους καθαρισμούς, τα κλαδέματα και την κοπή δέντρων

για τα ακίνητα στην 1η, 2η ή 3η ζώνη επικινδυνότητας, σύμ-

φωνα με το σχέδιο του οικείου δήμου.

Όπως έχει ανακοινωθεί, ο καθαρισμός του εκάστοτε

γηπέδου θα πρέπει να δηλωθεί στην πλατφόρμα akatha-

rista.apps.gov.gr ή στον ιστότοπο του υπουργείου Κλι-

ματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας civilprotec-

tion.gov.gr. Σημειώνεται πως οι δήμοι είναι υπεύθυνοι

για την ενημέρωση των πολιτών, καθώς θα έπρεπε να

έχουν αποστείλει ειδοποίηση στους δημότες τους, τα οι-

κήματα των οποίων υπόκεινται στην εφαρμογή του κα-

νονισμού με βάση σχέδιο το οποίο θα έπρεπε να έχουν

συντάξει.

«Να ενισχύσουμε τη θωράκισή μας
έναντι των έντονων αυτών φαινομένων»

«Είναι μια νέα διαδικασία που πρέπει να ακολουθηθεί και

είναι αυτό το οποίο συζητάμε κάθε καλοκαίρι: «Μπορεί να

έχετε παραπάνω πυροσβέστες, παραπάνω μέσα, αλλά τι κά-

νετε για την πρόληψη; Είναι κάτι που έχει ξεκινήσει από τα

προηγούμενα χρόνια, δηλαδή η έμφαση στην πρόληψη. Αν

θυμάστε όλη αυτήν τη συζήτηση που κάναμε για τους καθα-

ρισμούς από τους δήμους, αν έγιναν από όλους τους δήμους

ενόψει και των τότε αυτοδιοικητικών εκλογών. Τώρα πάμε

και σε ένα επίπεδο οικοπέδων και ιδιοκτησιών. Δόθηκε μια

παράταση λόγω του μεγάλου φόρτου και του όγκου των αι-

τήσεων. Γιατί ο σκοπός δεν είναι τιμωρητικός έναντι των πο-

λιτών, είναι να ενισχύσουμε τη θωράκισή μας έναντι των έν-

τονων αυτών φυσικών φαινομένων. Αυτό θέλουμε να πετύ-

χουμε και για αυτό και η παράταση αυτή ήταν η τελευταία

που δόθηκε και στη συνέχεια θα έχουμε επιβολή προστί-

μων. Προφανώς όμως θα εξεταστούν και ειδικές περιπτώ-

σεις. Υπάρχουν κάποιες περιπτώσεις, κάποιες αιτιάσεις

από πολίτες, που επικαλούνται κάποιους συγκεκριμένους

λόγους, μπορεί να προσβληθεί, δηλαδή, κάθε πρόστιμο,

όπως συμβαίνει σε κάθε αντίστοιχη περίπτωση. Αλλά η με-

γάλη εικόνα ποια είναι; Τη μεγάλη ευθύνη προφανώς την

έχει το κράτος, για την αντιμετώπιση των έντονων φυσικών

φαινομένων, πυρκαγιών, πλημμυρών, να έχει όλο και πε-

ρισσότερο προσωπικό, όλο και περισσότερα μέσα, όλο και

πιο σύγχρονες διαδικασίες», ανέφερε χαρακτηριστικά ο

κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.

Επιπλέον τόνισε: «Αυτό φροντίζουμε να κάνουμε και το

ΑΙΓΙΣ είναι το μεγαλύτερο τέτοιο πρόγραμμα που εφαρμό-

ζουμε. Έχει ευθύνη και η Τοπική Αυτοδιοίκηση και υπάρχει

και στο μέτρο που αναλογεί στον κάθε πολίτη ευθύνη, κα-

ταρχάς να προσέχει, γιατί πολλά εξ αυτών ξεκινούν από τον

ανθρώπινο παράγοντα, είτε εκ δόλου είτε εξ αμελείας. Και

όταν υπάρχει μια έκταση, η οποία είναι στην κυριότητα κά-

ποιου εξ ημών, να είμαστε εντάξει απέναντι στον νόμο, κυ-

ρίως για την ασφάλεια τη δική μας, των γειτόνων μας και

συνολικά της περιοχής στην οποία διαμένουμε». 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Πρόστιμα-φωτιά, που μπορεί να φτάσουν από 1.000 
έως 54.000 ευρώ, σε όσους δεν συμμορφωθούν 
στην πυροσβεστική διάταξη - Τι δήλωσε
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης

Τι θα συμβεί αν κάποιος δεν
καθαρίσει το οικόπεδό του
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Χειροπέδες σε δυο 
ανηλίκους που πήγαν 
να ληστέψουν γυναίκα

Συνελήφθησαν από την ΕΛΑΣ,

στα πλαίσια του αυτοφώρου, το

απόγευμα της Τρίτης 28/5 στο Πα-

λαιό Φάληρο δύο 17χρονοι, οι οποί-

οι κατηγορούνται για απόπειρα λη-

στείας από κοινού. Ειδικότερα,

σύμφωνα με την ΕΛΑΣ, οι ανήλικοι

επιβαίνοντας σε όχημα προσέγγι-

σαν γυναίκα και επιχείρησαν να της

κλείσουν τον δρόμο και να την ακι-

νητοποιήσουν με σκοπό τη λη-

στεία. Η γυναίκα όμως κατάφερε

να διαφύγει και κάλεσε τις αρχές.

Άμεσα μετέβησαν στο σημείο

αστυνομικοί και κατάφεραν να εν-

τοπίσουν τους κατηγορουμένους,

οι οποίοι ταυτοποιήθηκαν ως δρά-

στες της παραπάνω αξιόποινης

πράξης, ενώ διαπιστώθηκε πως ο

οδηγός του οχήματος δεν κατείχε

άδεια ικανότητας οδήγησης.

Επιπρόσθετα, οι κατηγορούμε-

νοι ταυτοποιήθηκαν ως δράστες

δυο διαδοχικών ληστειών στην πε-

ριοχή του Παλαιού Φαλήρου στις

24/5/2024 όπου με τη χρήση σω-

ματικής βίας αφαίρεσαν από δύο

γυναίκες χρυσές αλυσίδες λαιμού.

Εξαρθρώθηκε συμμορία 
που διακινούσε
ναρκωτικά στην Αττική

Σε τρεις συλλήψεις για κάνναβη,
κοκαΐνη και όπλα προχώρησε η
Υποδιεύθυνση Δίωξης Ναρκωτι-
κών στη Βάρη. Ειδικότερα, συνε-
λήφθησαν, στο πλαίσιο της αυτό-
φωρης διαδικασίας, από αστυνομι-
κούς της Υποδιεύθυνσης Δίωξης
Ναρκωτικών τρεις αλλοδαποί, ηλι-
κίας 59, 33 και 27 ετών, για -κατά
περίπτωση- παραβάσεις των νομο-
θεσιών περί εξαρτησιογόνων ου-
σιών και περί όπλων.

Οι συλλήψεις έγιναν μετά από
πληροφορίες για τη δράση τους,
που αξιοποιήθηκαν κατάλληλα από
την ΕΛΑΣ, η οποία πραγματοποίησε
έρευνες στα σπίτια τους, όπου βρέ-
θηκαν και κατασχέθηκαν 25 κιλά
και 270 γραμμάρια ακατέργαστης
κάνναβης, 1 κιλό και 575 γραμμά-
ρια κατεργασμένης κάνναβης, 48
γραμμάρια κοκαΐνης, πιστόλι, 92
φυσίγγια, 4 ηλεκτρονικές ζυγαριές
ακριβείας, το χρηματικό ποσό των
68.430 ευρώ, αυτοκίνητο και 3 κι-
νητά τηλέφωνα.

Τ ετραήμερο κύμα ζέστης αναμένεται να
επικρατήσει στη χώρα, καθώς ο καιρός
αλλάζει για μία ακόμα φορά, με τη θερ-

μοκρασία να ανεβαίνει από την Κυριακή, ενώ
από σήμερα αναμένεται αστάθεια κατά τόπους.
Συγκεκριμένα, σύμφωνα με την πρόγνωση του
meteo, σε ολόκληρη τη χώρα αναμένονται λί-
γες νεφώσεις, οι οποίες τις θερμές ώρες της
ημέρας κατά τόπους στα ηπειρωτικά θα αυξη-
θούν. Πρόσκαιροι όμβροι θα εκδηλωθούν στα
βόρεια ορεινά. Από αύριο όμως ο καιρός αλλά-
ζει και κάθε μέρα θα βελτιώ-
νεται.
Όπως αναφέρει ο διευθυντής
της ΕΜΥ Θεόδωρος Κολυδάς:
«Μπορούμε να μιλάμε για
σταδιακή άνοδο της θερμο-
κρασίας από την Κυριακή και μετά. Η ζέστη, δε,
αναμένεται να κρατήσει μέχρι και την ερχόμε-
νη Τετάρτη. Με βάση τα τωρινά δεδομένα, η
θερμοκρασία το Σάββατο θα αγγίξει τους 32 με
33 βαθμούς, και τοπικά στα ανατολικά 34 βαθ-
μούς Κελσίου. Την Κυριακή, 32 με 34 και τοπικά
35, τη Δευτέρα 34 με 35 στα ηπειρωτικά από
Θεσσαλία και νοτιότερα και τοπικά 36».
Και ο μετεωρολόγος Γιώργος Τσατραφύλλιας
έκανε λόγο για «σοβαρό κύμα ζέστης» και
αφήνει ανοιχτό το ενδεχόμενο ακόμη και για
40άρια! «Πρόκειται για το πρώτο σοβαρό κύμα
ζέστης, το οποίο θα διατηρηθεί τουλάχιστον την
πρώτη εβδομάδα του Ιουνίου. Η θερμοκρασία
θα ξεπεράσει σε αρκετές περιοχές τους 35-36
βαθμούς, ενώ το στοίχημα για την άλλη εβδο-

μάδα είναι κατά πόσο κοντά ή μακριά θα βρεθεί
ο υδράργυρος από τους 40 βαθμούς ή αν θα
τους ξεπεράσει! Ενδεικτικά, οι περιοχές όπου
θα εκδηλωθούν οι υψηλότερες θερμοκρασίες
είναι η Θεσσαλία, η Κεντρική Μακεδονία, η
Βοιωτία, η Φθιώτιδα, η Αιτωλοακαρνανία, η Πε-
λοπόννησος, η Κρήτη και τα Δωδεκάνησα», εί-
πε χαρακτηριστικά.
Όπως αναφέρει ο μετεωρολόγος της ΕΡΤ Πανα-
γιώτης Γιαννόπουλος, από το Σαββατοκύριακο
και μετά αναμένεται καλοκαιρινός καιρός με

σταδιακή άνοδο της θερμο-
κρασίας.
Η πρώτη καλοκαιρινή εβδο-
μάδα θα είναι μια εβδομάδα
με θερμοκρασίες πάνω από τα
κανονικά. Περισσότερη ζέστη

προβλέπεται έως τα μέσα της εβδομάδας. Την
Κυριακή η θερμοκρασία στα ηπειρωτικά στους
33 με 35 βαθμούς. Θα ανέβει λίγο ακόμα τη
Δευτέρα και την Τρίτη με το θερμόμετρο να
φτάνει ενδεικτικά στην Αθήνα τους 35-36 βαθ-
μούς.
Με τα τελευταία στοιχεία, από την Πέμπτη και
από τα βόρεια η θερμοκρασία θα αρχίσει την
κάθοδο. Όμως και το Σαββατοκύριακο των
εκλογών η θερμοκρασία θα είναι ακόμα πάνω
από τα κανονικά επίπεδα, περίπου όπως το
προσεχές Σαββατοκύριακο.
«Θα είναι η πρώτη ζέστη του καλοκαιριού και
μέχρι εκεί», σημείωσε χαρακτηριστικά ο Πα-
ναγιώτης Γιαννόπουλος, απορρίπτοντας τα περί
«καύσωνα».

Καυτό Σαββατοκύριακο - 
Μέχρι πότε θα κρατήσει 
το πρώτο κύμα ζέστης

Απίστευτο:
56χρονος με αμνησία 
από εργατικό 
ατύχημα νομίζει 
πως είναι 22 ετών

Μια αδιανόητη ιστορία διηγείται
ένας 56χρονος από τη Θεσσαλονίκη,
ο οποίος υπέστη αμνησία από χτύ-
πημα στο κεφάλι, έπειτα από εργατι-
κό ατύχημα. Ο άνδρας, χειριστής μη-
χανημάτων, από την ημέρα του ατυ-
χήματος και για ενάμιση μήνα νόμιζε
ότι ήταν 22 ετών και ότι ήθελε να γί-
νει καπετάνιος, ενώ αρχικά δεν ανα-
γνώριζε ούτε την οικογένειά του.
Από τότε βιώνει έναν Γολγοθά, κα-
θώς δεν μπορεί να εργαστεί. Στην
εκπομπή «Live News» του Mega, η
γιατρός είπε ότι το πέσιμο σε συν-
δυασμό με το μεγάλο σοκ προκάλε-
σαν το πρόβλημα που αντιμετωπίζει.

Σύμφωνα με τη δικηγόρο του
56χρονου, Ανθούλα Ανασόγλου, ο
πελάτης της εργαζόταν σε συγκεκρι-
μένο μηχάνημα, ενώ η εταιρεία δεν
είχε πάρει τα απαραίτητα μέτρα προ-
στασίας. Ο ίδιος ο άνδρας δεν θυμά-
ται τι ακριβώς συνέβη στο εργατικό
ατύχημα.

«Ξύπνησα στο σπίτι και νόμιζα ότι
είχε περάσει μία ημέρα», λέει χαρα-
κτηριστικά ο 56χρονος, ενώ στην
πραγματικότητα το διάστημα που εί-
χε μεσολαβήσει από το ατύχημα ξε-
περνούσε τον ενάμιση μήνα.

«Κάθε μέρα γνώριζα τη γυναίκα
μου. Μού λέγανε “είναι η γυναίκα
σου”, μου μιλούσε και την άλλη ημέ-
ρα την είχα ξεχάσει πάλι», περιγρά-
φει. Το ίδιο συνέβαινε με όλα τα πρό-
σωπα του περιβάλλοντός του, όπως
τον αδερφό του. Μπορεί η μνήμη του
να επανέρχεται σταδιακά, όμως ο
ίδιος λέει: «Είναι σαν να ήμουν μι-
κρός και αποκτώ ξανά εμπειρίες,
γιατί δεν τα θυμάμαι όλα».

Οι γιατροί εκτιμούν ότι η αμνησία
είναι παρωδική, παρ’ όλα αυτά ο άν-
δρας δεν μπορεί να εργαστεί και ζη-
τά αποζημίωση για το εργατικό ατύ-
χημα.

Τι λένε οι μετεωρολόγοι, 
σε ποιες περιοχές αναμένονται 
οι υψηλότερες θερμοκρασίες 
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Φ
έτος το καλοκαίρι πολλά ζευγάρια έχουν
κλείσει εισιτήρια και διαμονή στη χώρα
μας για τον γάμο τους και τη δεξίωση, συν-

δυάζοντας μαζί και καλοκαιρινές διακοπές
Ο Τόμας και η Έμιλι από την Αυστραλία αποφάσι-

σαν να ενώσουν τις ζωές τους και να ανταλλάξουν
όρκους αιώνιας αγάπης και πίστης στην Ελλάδα -
και συγκεκριμένα στη Χαλκιδική- ταξιδεύοντας
αυτοί και οι καλεσμένοι τους χιλιάδες χιλιόμετρα
μακριά από την πατρίδα τους. Είναι μια από τις δε-
κάδες περιπτώσεις ζευγαριών κάθε ηλικίας που
επιλέγουν το απέραντο γαλάζιο της καλοκαιρινής
περιόδου, με τον ήλιο, τη θάλασσα και τα μεζεδάκια
στην άμμο, για να πουν το «ναι».

Μιλώντας στο Αθηναϊκό/Μακεδονικό Πρακτο-
ρείο Ειδήσεων η Νένα Παπαδοπούλου, διοργανώ-
τρια γάμων από εταιρεία που ασχολείται κυρίως
με… εισερχόμενους μελλόνυμφους, εξηγεί ότι αυ-
τό το καλοκαίρι πολλά ζευγάρια έχουν κλείσει εισι-
τήρια και διαμονή στην Ελλάδα.

«Έχουμε κρατήσεις από Αμερική, Αγγλία, Ελβε-
τία, Καναδά, αλλά και τη μακρινή Μελβούρνη. Έρ-
χονται μέχρι και από την άλλη άκρη της Γης για να
παντρευτούν στη χώρα μας και το εντυπωσιακό εί-
ναι πως πλέον τα ζευγάρια δεν αναζητούν μόνο
τους πολύ δημοφιλείς και πολυδιαφημισμένους
προορισμούς, αλλά προτιμούν και “απάτητους”,
εναλλακτικούς προορισμούς στην Ελλάδα».

Σύμφωνα με την κ. Παπαδοπούλου, αυτό που κά-
νει την Ελλάδα τόσο ενδιαφέρουσα για ζευγάρια
από όλα τα μέρη του κόσμου είναι η πλούσια ιστο-
ρία, ο πολιτισμός και βέβαια το γεγονός ότι υπάρ-
χουν ατελείωτες παραλίες, πανέμορφα πετρόκτι-
στα χωριά, ηλιόλουστος καιρός και εκπληκτική γα-
στρονομία.

Σύμφωνα μάλιστα με τους ανθρώπους του χώ-
ρου, τα τελευταία στοιχεία δείχνουν ότι η χώρα μας
αποτελεί μια από τις κορυφαίες επιλογές για γαμή-
λιο τουρισμό σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο.

Οι ομογενείς έχουν τα πρωτεία
Οι πρώτοι στη λίστα των… εισερχόμενων είναι

Έλληνες δεύτερης και τρίτης γενιάς που ζουν και
δραστηριοποιούνται στο εξωτερικό και επιστρέ-
φουν στα πάτρια εδάφη για να τιμήσουν τις οικογε-
νειακές ρίζες και να κάνουν τον γάμο τους στην πα-
τρίδα των γονέων και παππούδων τους με τη συνο-
δεία μπουζουκιού, βιολιού, λαούτου, κλαρίνου ή
κρητικής λύρας.

Εκτός από τους ομογενείς, πολλά ζευγάρια
που δεν έχουν καμία σχέση με την Ελλάδα την
επιλέγουν για το ζεστό κλίμα, το γευστικό φα-
γητό, τις όμορφες τοποθεσίες, την παράδοση
και τη φιλοξενία των ντόπιων. 

«Έχουμε πελάτες που έρχονται από διάφο-
ρες χώρες της Βόρειας Ευρώπης, από την
Αμερική, από αραβικές χώρες, ακόμα και από
την Αφρική, την Ασία ή την Αυστραλία με δια-
φορετικές κουλτούρες, θρησκείες, ήθη και
έθιμα και όλοι συμφωνούν σε ένα: στο ότι η
απόφασή τους να ταξιδέψουν στην Ελλάδα για
τη γαμήλια εκδήλωσή τους ήταν ό,τι καλύτε-
ρο», σημειώνει η κ. Παπαδοπούλου.

«Η επιλογή των ενδιαφερομένων είναι ευ-
ρεία, σαφώς έχουμε τα νησιά των Κυκλάδων,
παραδοσιακά τη Σαντορίνη, τη Μύκονο, την Πά-
ρο, την Τήνο, συναντούμε όμως και πιο ξεχωρι-
στούς, λιγότερο τουριστικούς προορισμούς, κι
έτσι βλέπουμε να γίνονται διοργανώσεις στην
Πελοπόννησο, την Κρήτη, τη Ρόδο και τη Χαλ-
κιδική, αφού η Ελλάδα έχει κάτι για όλα τα γού-
στα», σημειώνει από την πλευρά του ο πρό-
εδρος της Ελληνικής Ένωσης Διοργανωτών
Εκδηλώσεων Προορισμού, Θωμάς Πολίτης.

«Κάθε κομμάτι της Ελλάδας απευθύνεται σε
συγκεκριμένες εθνικότητες. Χαρακτηριστικά,
στη Βόρεια Ελλάδα έρχονται πολλοί από τα
Βαλκάνια που επιθυμούν να κατέβουν προς τη
θάλασσα και σε ό,τι αφορά τις εθνικότητες
(σ.σ.: που επιλέγουν να διοργανώσουν την εκ-
δήλωση) έχουμε πολλούς Αμερικανούς αλλά
και Βρετανούς, ενώ έχουμε δει ακόμη και χώ-
ρες όπως η Ινδία, από όπου τελευταία είχαν γί-
νει πολύ… δυνατοί γάμοι στη χώρα μας.
Έχουν γίνει, για παράδειγμα, μεγάλοι γάμοι
στο Καστελόριζο από Έλληνες δεύτερης και
τρίτης γενιάς, κατοίκους Αυστραλίας, που
αποφασίζουν να κάνουν ένα πολύ έντονο πάρ-
τι, που μπορεί να κρατήσει ακόμη και τρεις
ημέρες», καταλήγει ο κ. Πολίτης.

Οι κροίσοι και τα συμβόλαια εχεμύθειας
Αν κάποιος δει μια εντυπωσιακή νύφη να κατεβαίνει από ελικόπτερο ή

έναν κουστουμαρισμένο γαμπρό να κάνει αναρρίχηση, δεν είναι απαραί-
τητα γυρίσματα κινηματογραφικής ταινίας του Λας Βέγκας, αλλά ένας γά-
μος-υπερπαραγωγή. Μάλιστα υπάρχουν περιπτώσεις που οι διοργανωτές
υπογράφουν και συμβόλαιο εχεμύθειας για να αποφύγει το διάσημο ζευ-
γάρι τη διαρροή.

«Άνθρωποι από το εξωτερικό, που είναι γνωστοί στη χώρα τους και
στους δικούς τους κύκλους, ζητούν απόλυτη μυστικότητα. Εκεί οι απαιτή-
σεις είναι διαφορετικές και πρέπει να παρέχουμε αξιοπιστία, κατανόηση
των αναγκών και άμεση εξυπηρέτηση.

Για παράδειγμα, είχαμε γάμο σε νησί, όπου την επόμενη μέρα το ζευγάρι
θα ταξίδευε σε άλλο κοντινό νησί και την ώρα του πάρτι μας ενημέρωσαν
ότι θα ήθελαν να κλείσουν ελικόπτερο για το πρωί. Μέχρι να κόψουν τη γα-
μήλια τούρτα, το είχαμε ήδη κανονίσει.

Σε άλλες περιπτώσεις έχουμε dress code για το προσωπικό με το θέμα
του event, συχνά οργανώνουμε θεάματα και σκηνικά που ανταγωνίζονται
ολοκληρωμένες παραγωγές και δεν είναι λίγες οι φορές που έχουμε φέ-
ρει επώνυμους τραγουδιστές και συγκροτήματα για να παίξουν στην εκδή-
λωση», δηλώνει η Νένα Παπαδοπούλου.

Ποιοι έρχονται 
από τα… ξένα για  

«χολιγουντιανούς»
γάμους αλά ελληνικά

Από ποιες χώρες είναι 
οι περισσότερες νύφες και γαμπροί,
γιατί προτιμούν τη χώρα μας 
και σε ποιες περιοχές παντρεύονται



Σ
τη ζωτικής σημασίας συμβολή της Ευρω-
παϊκής Ένωσης όσον αφορά την ανάπτυξη
του λεκανοπεδίου της πρωτεύουσας μέσω

έργων και δράσεων που υλοποιούνται ή προγραμ-
ματίζονται το προσεχές διάστημα στάθηκε ο Νίκος
Χαρδαλιάς, στο πλαίσιο παρουσίας του στην ειδική
θεματική εκδήλωση ενημέρωσης και συζήτησης
με τους πολίτες, που διοργάνωσαν το Γραφείο του

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και η
Αντιπροσωπεία της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής στην Ελλάδα σε συνερ-
γασία με την Περιφέρεια Αττικής,
στο πλαίσιο της έκθεσης «Attica
Green Expo».

«Το αποτύπωμα που αφήνουν
στην Αττική και τους πολίτες της τα
έργα και οι δράσεις που χρηματο-

δοτούν το ΕΣΠΑ, το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας και άλλα ευρωπαϊκά χρηματοδοτικά προ-
γράμματα είναι διαρκές. Όπου και αν περπατήσεις
σήμερα στην Αττική, τα μεγάλα έργα και οι παρεμ-
βάσεις έχουν άρωμα Ευρώπης», επεσήμανε χαρα-
κτηριστικά ο Περιφερειάρχης Αττικής και συνέχισε
λέγοντας: «Το ίδιο αναμένεται να συμβεί και τα επό-
μενα χρόνια, με το όφελος σε όρους ανάπτυξης, πα-
ραγωγικότητας, απασχόλησης, ενίσχυσης της κοι-
νωνικής συνοχής και αλληλεγγύης, δημιουργίας
σύγχρονων υποδομών, αναβάθμισης της ποιότητας
ζωής και προστασίας του περιβάλλοντος να είναι
ανυπολόγιστο».

Άνω του 1,6 δισ. η χρηματοδότηση
Όπως τόνισε ο Νίκος Χαρδαλιάς, τη νέα προγραμ-

ματική περίοδο 2021-2027, η Περιφέρεια Αττικής
προωθεί ένα μεγαλόπνοο σχέδιο ανάπτυξης πέντε
σημείων με εξασφαλισμένη χρηματοδότηση ύψους
άνω του 1,6 δισ. ευρώ, αυξημένη κατά 50% σε σχέση
με την προηγούμενη περίοδο.

Το νέο αυτό πρόγραμμα στοχεύει:
� Στην αναβάθμιση της ποιότητας ζωής των συμπο-
λιτών μας
� Στην προτεραιοποίηση της κοινωνικής συνοχής
και αλληλεγγύης
� Στην ενίσχυση της επιχειρηματικότητας
� Στην προώθηση της καινοτομίας
� Στη διευκόλυνση δημιουργίας περισσότερων θέσε-
ων εργασίας ώστε να εξασφαλιστεί ένα καλύτερο μέλ-
λον για τη σημερινή γενιά αλλά και για τις επόμενες.

«Είμαστε υπερήφανοι για τα έργα που βρίσκονται
σε εξέλιξη, αλλά και για όσα προγραμματίζονται στο
πλαίσιο του προγράμματος “Αττική 2021-2027”»,
δήλωσε ο κ. Χαρδαλιάς, παρουσιάζοντας τους βασι-
κούς άξονες με τους πέντε πυλώνες άμεσης προτε-
ραιότητας

Ειδικότερα, προβλέπονται τα εξής:
�  205,4 εκατ. ευρώ για την ενίσχυση της επιχειρη-
ματικότητας, της έρευνας και της καινοτομίας
�  331,6 εκατ. ευρώ για δράσεις εξοικονόμησης
ενέργειας και αντιμετώπισης των επιπτώσεων της
κλιματικής αλλαγής
�  124,9 εκατ. ευρώ για την ανάπτυξη βιώσιμων με-
ταφορικών δικτύων και τη βελτίωση της οδικής
ασφάλειας
�  646,5 εκατ. ευρώ για την ενίσχυση της κοινωνι-
κής συνοχής, τη βελτίωση της υγειονομικής περί-

θαλψης και για την κατασκευή υποδομών εκπαί-
δευσης και κοινωνικής πρόνοιας, καθώς και
�  289,7 εκατ. ευρώ για την υλοποίηση σχεδίων Ολο-
κληρωμένων Χωρικών Επενδύσεων.

Ποια μεγάλα έργα έγιναν
Κάνοντας, δε, τον απολογισμό των όσων έχουν

υλοποιηθεί έως σήμερα, ο περιφερειάρχης Αττικής
υπογράμμισε πως μόνο από το ΕΣΠΑ της περιόδου
2014-2020, με προϋπολογισμό άνω του ενός δισε-
κατομμυρίου ευρώ, χρηματοδοτήθηκαν 11.529 έργα
και δράσεις, μεταξύ των οποίων συγκαταλέγονται:
�  Η κατασκευή νέων, σύγχρονων και ασφαλών σχο-
λείων
�  Σημαντικά έργα αντιπλημμυρικής προστασίας
�  Νέες υποδομές για την προστασία του περιβάλ-
λοντος και τη διαχείριση των υγρών αποβλήτων
�  Υποδομές πολιτισμού και ανάδειξης της πολιτιστι-
κής ταυτότητας της π-περιφέρειας
�  Η δημιουργία και αναβάθμιση δημόσιων δομών
υγείας
�  Η στήριξη της καθημερινότητας ευάλωτων συμ-
πολιτών
�  Η ενίσχυση μικρών επιχειρήσεων και η διατήρη-
ση θέσεων εργασίας
�  Υποδομές για την κυκλική οικονομία και την ενί-
σχυση της πολιτικής προστασίας
�  Η τεχνολογική αναβάθμιση των δημόσιων συγ-
κοινωνιών και η ανάπτυξη βιώσιμων αστικών μετα-
φορών.

«Προτεραιότητά μας
η αντιμετώπιση των ανισοτήτων» 

Ενόψει των ευρωεκλογών της 9ης Ιουνίου, ο περι-
φερειάρχης Αττικής υπενθύμισε ότι «η Ευρωπαϊκή
Ένωση δεν είναι απλά ένας μηχανισμός παραγωγής
και διάθεσης κονδυλίων, που χρηματοδοτούν έργα
και παρεμβάσεις». Επιπλέον, υπογράμμισε πως συ-
νιστά μια τεράστια πολιτική, οικονομική και κοινω-
νική κατάκτηση όχι μόνο για τους λαούς των χωρών-
μελών της και για τον ελληνικό λαό, αλλά και για
τους λαούς που βρίσκονται έξω από αυτήν και προ-
σπαθούν με κάθε τρόπο να περάσουν τα σύνορά της
και να βρεθούν στους κόλπους της.

«Στην Ευρώπη τα ανθρώπινα δικαιώματα γίνονται
σεβαστά. Η ελευθερία του λόγου είναι αδιαπραγμά-
τευτη, ανεξάρτητα αν αυτή η ελευθερία δίνει χώρο
στον λαϊκισμό να εκφράζει τις απόψεις του και να
θέτει σε ρίσκο το ευρωπαϊκό εγχείρημα. Η αντιμε-
τώπιση των ανισοτήτων αποτελεί προτεραιότητα»,
ανέφερε ο περιφερειάρχης Αττικής, λέγοντας ακό-
μη: «Όλα όσα έχουμε πετύχει ως Ευρωπαίοι πολίτες
όλα αυτά τα χρόνια με το εγχείρημα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είναι οι ισχυρές βάσεις που μας εγγυώνται
μακροπρόθεσμα ευημερία και ασφάλεια. Και αυτό
δεν πρέπει ποτέ να το ξεχνάμε». 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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«Όπου και αν περπατήσεις σήμερα 
στην Αττική, τα μεγάλα έργα και 
οι παρεμβάσεις έχουν άρωμα 
Ευρώπης, το ίδιο θα συμβεί 
και τα επόμενα χρόνια»

«Ζωτικής σημασίας
η συμβολή της ΕΕ

στην ανάπτυξη 
της Αττικής»

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ 
ΑΠΟ ΤΗΝ «ATTICA GREEN EXPO» 
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Διατηρητέο το «Παλλάς» θέλει 
ο Δήμος Αθηναίων 
Να κηρυχθεί διατηρητέα η χρήση
και της χειμερινής αίθουσας του
κινηματογράφου «Παλλάς» ζητά
με ομόφωνο ψήφισμα το Δημοτι-
κό Συμβούλιο Αθηναίων. «Είναι
κρίσιμη για τον χαρακτήρα, τη

μνήμη και τον πολιτιστικό πλούτο της πόλης η συνέχιση λειτουρ-
γίας του κινηματογράφου “Παλλάς”. Η άρρηκτη σχέση όλων των
κινηματογραφικών αιθουσών με τον πολιτισμό και την ταυτότητα
των τοπικών κοινωνιών αναγνωρίζεται από την ολομέλεια του
Συμβουλίου της Επικρατείας», τονίζεται στο ψήφισμα.

Σαν παλιό σινεμά… 
Σαν παλιό

σινεμά μετα-
τρέπονται οι
αυλές των δη-
μοτικών σχο-
λείων του Πε-
ριστερίου για
δεύτερη χρο-
νιά. Πρόκειται
για μια πρω-
τοβουλία του
δημάρχου Αν-
δρέα Παχα-
τουρίδη, ο οποίος δίνει την ευκαιρία
σε όλους τους μαθητές, μέσα από
μεγάλες και εντυπωσιακές οθόνες,
να παρακολουθήσουν δωρεάν τις
αγαπημένες τους ταινίες, παρέα με
συμμαθητές, φίλους, γονείς και εκ-
παιδευτικούς. Το πρόγραμμα προ-
βολών «Το Σινεμά Πάει Σχολείο» ξε-
κινά στις 20.00 και θα διαρκέσει έως
τις 14 Ιουνίου!

Τα καταφέρνουν!
Τα κατάφεραν και μας έκαναν

όλους υπερήφανους οι εννέα ωφε-
λούμενοι του ΚΔΑΠ-ΑμεΑ «Κρί-
κος» του Δήμου Βριλησσίων, που
βρέθηκαν στους Πανελλήνιους
Αγώνες Special Olympics Hellas
«Λουτράκι 2024» για πέντε ολό-
κληρες μέρες!

Εργασίες ενόψει
ευρωεκλογών 

Κυριολεκτικά στο φουλ λειτουρ-
γούν οι υπηρεσίες της Περιφέρειας
Αττικής για την προετοιμασία των
ευρωεκλογών της μεθεπόμενης
Κυριακής 9 Ιουνίου. 

Στις εγκαταστάσεις του Σταδίου
Ειρήνης και Φιλίας εργάζονται πυ-
ρετωδώς 650 υπάλληλοι, φτιάχνον-
τας τους σάκους με το εκλογικό υλι-
κό που θα σταλεί στους δήμους της
Αττικής. Σημειώνεται πως στην Πε-
ριφέρεια Αττικής έχουν συσταθεί
4.648 εκλογικά τμήματα για
3.011.370 ψηφοφόρους.

Ρεκόρ συμμετοχών στο Θερινό
ΚΔΑΠ Φαλήρου

Σε μία μόνο ώρα οι αιτήσεις
συμμετοχής για το Θερινό
Πρόγραμμα Ημερήσιας Δημι-
ουργικής Απασχόλησης 2024
του Δήμου Παλαιού Φαλήρου
ξεπέρασαν τον προβλεπόμενο
αριθμό των 900 θέσεων, υπερ-
βαίνοντας το αριθμητικό όριο
της προβλεπόμενης φιλοξενίας, με αποτέλεσμα η πλατφόρμα να
μη δύναται να υποδεχθεί άλλες αιτήσεις. «Διαπιστώνουμε για μια
ακόμη φορά την ανάγκη των γονέων για συμμετοχή των παιδιών
τους σε προγράμματα και δράσεις ποιοτικές που παρέχει ο δήμος
μας», τόνισε ο δήμαρχος Γιάννης Φωστηρόπουλος.

Σ
τόχος επετεύχθη
για τη Δημοτική
Αρχή Αμαρουσί-

ου! «Αναβάλλεται ο δια-
γωνισμός που έχει προ-
κηρύξει το ΕΤΑΔ για την
πώληση του χώρου της
Κεραμικής για την 1η Ιου-
λίου», ανακοίνωσε ο δή-
μαρχος Θεόδωρος Αμπα-
τζόγλου στο προχθεσινό
Δημοτικό Συμβούλιο,
οπότε «αναζητείται χρη-
ματοδότηση για την απόκτηση του χώρου από τον Δήμο Αμαρουσίου».

Προ ημερών ο δήμαρχος είχε συνάντηση με τον υπουργό αναπληρωτή Εθνικής Οικονο-
μίας Νίκο Παπαθανάση, στην οποία του είχε ζητήσει την «κατανόηση της πολιτικής ηγεσίας»
στο θέμα της Κεραμικής ως «διεθνούς τοπόσημου» του Αμαρουσίου. Επίσης, είχε προηγη-
θεί η ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου για την τροποποίηση του ρυμοτομικού
σχεδίου και τον χαρακτηρισμό σε πολιτιστικό χώρο πολλαπλών λειτουργιών ολόκληρου του
χώρου της Κεραμικής εντός του ΟΤ 93-94.

«Ο διαγωνισμός που είχε προγραμματισθεί για τις 20 Μαΐου μετά από παρέμβαση του δή-
μου και καθώς δεν υπήρξε ενδιαφέρον για την αγορά του αναβλήθηκε για την 1η Ιουλίου.
Αυτός ήταν και ο πρώτος στόχος μας», ανέφερε ο περιχαρής δήμαρχος.

BINGO!
Δύο γενιές συναντήθηκαν στο Σε-

ράφειο του Δήμου Αθηναίων για να
ανταλλάξουν μηνύματα αλληλεγ-
γύης ενόψει ευρωεκλογών και να
φωνάξουν «BINGO στη Δημοκρα-
τία». Εκεί βρέθηκε και ο Ωτακου-
στής μας και χάρηκε βλέποντας ηλι-
κιωμένους από τις λέσχες φιλίας

του Δήμου Αθηναίων να μιλούν με νέους, δηλαδή με τα εγγόνια τους, για το πόσο τυχε-
ροί αισθάνονται που βρίσκεται η Ελλάδα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Την εκδήλωση συν-
διοργάνωσαν ο Δήμος Αθηναίων και το Γραφείου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στην
Ελλάδα. «Η συμμετοχή ηλικιωμένων και νέων σε μια τόσο ευχάριστη και εκπαιδευτική
δραστηριότητα μας δείχνει ότι όλοι μπορούμε να συμβάλουμε στην προώθηση των ευ-
ρωπαϊκών αξιών και να ενισχύσουμε τη συμμετοχή στις επερχόμενες ευρωεκλογές»,
είπε ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας. 

Ποιοι δήμαρχοι ήταν
βραχνιασμένοι μετά τη

νίκη του Ολυμπιακού και
δυσκολεύονταν να μιλήσουν
κατά τη συνεδρίαση του ΔΣ της
ΚΕΔΕ;

Αποκέντρωση…
Την πρώτη συνεδρίαση εκτός Αθη-

νών, στο Αγρίνιο, πραγματοποίησε χθες
η ΚΕΔΕ, με τον πρόεδρό της Λ. Κυρίζο-

γλου να ενημερώνει ότι θα
ακολουθήσουν και άλ-
λες συνεδριάσεις
εκτός των τειχών της

πρωτεύουσας. «Η ΚΕ-
ΔΕ θα πάει παντού και θα

αποκεντρώσει τη λειτουργία της σε όλη
την Ελλάδα», είπε ο Λ. Κυρίζογλου. 

Παράπονα…
«Χάνουμε το παράθυρο ευκαιρίας

ενόψει ευρωεκλογών και δεν μπαί-
νουν για άλλη μια φορά στην ατζέντα
των κομμάτων τα θέματα της Αυτοδιοί-
κησης», είπε κατά τη συνεδρίαση της
ΚΕΔΕ ο α’ αντιπρόεδρος Γρηγόρης
Κωνσταντέλλος. Φαίνεται το παράπονό

του να το άκουσε η Έφη
Αχτσιόγλου της Νέας
Αριστεράς και προ-
σήλθε προς το τελεί-

ωμα της συνεδρίασης.
«Έχουμε καταγράψει θε-

τικά την παρουσία σας ως υπουργού
Εργασίας», είπε ο Λ. Κυρίζογλου προς
την Έφη Αχτσιόγλου και πρόσθεσε:
«Δεν αποδίδω επαίνους αν κάποιος
δεν το αξίζει», πρόσθεσε.

Με την ΠτΔ
Αποδέχτηκε την πρόσκληση της ΚΕ-

ΔΕ η Πρόεδρος της Δημοκρατίας Κα-
τερίνα Σακελλαροπού-

λου προκειμένου να
παρευρεθεί στην
έναρξη του τακτικού

συνεδρίου του αυτοδι-
οικητικού οργάνου που

θα πραγματοποιηθεί στη Ρόδο από τις
6 έως τις 10 Νοεμβρίου. 

Αναβάλλεται η πώληση 
της Κεραμικής Αμαρουσίου
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Ψ
ηλά στην ατζέντα βάζει η Αυτοδιοί-
κηση πλέον τα θέματα της ανακύ-
κλωσης, με τους δημάρχους να αγω-

νιούν για το κόστος με το οποίο πρόκειται να
επιβαρυνθούν τόσο τα ταμεία των δήμων όσο
και οι δημότες. Αυτό γιατί η Ελληνική Εται-
ρεία Αξιοποίησης Ανακύκλωσης (ΕΕΑΑ ΑΕ)

τους έχει έγκαιρα ενημερώ-
σει ότι αν δεν υπογράψουν
συμβάσεις με τις οποίες θα
επιβαρυνθούν οι δήμοι το
κόστος της ανακύκλωσης,
τότε δεν θα υπάρχει συνερ-
γασία μέσω αυτής με τα Κέν-
τρα Διαλογής Ανακυκλώσι-
μων Υλικών. Αυτό πρακτικά
ανεβάζει υπερβολικά το κό-

στος ανακύκλωσης για κάθε δήμο ξεχωρι-
στά, που συνιστά όμως μια υποχρεωτική επι-
βάρυνση με βάση την εθνική και ευρωπαϊκή
νομοθεσία!

Η συζήτηση ήρθε εκ νέου στη χθεσινή συ-
νεδρίαση του ΔΣ της Κεντρικής Ένωσης Δή-
μων Ελλάδος (ΚΕΔΕ), καθώς για σήμερα εί-
ναι προγραμματισμένη η ετήσια γενική συνέ-
λευση της ΕΕΑΑ, όπου εκεί θα παρευρεθούν
και εκπρόσωποι της ΚΕΔΕ προκειμένου να
την εκπροσωπήσουν, αφού κατέχει το 35%
του μετοχικού κεφαλαίου της ΕΕΑΑ, και να
συμμετάσχουν στην ανάδειξη νέου διοικητι-
κού συμβουλίου.

Εν τω μεταξύ, πληθαίνουν οι πληροφορίες
ότι υπάρχει στο τραπέζι το σενάριο να επι-
βληθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση πρόστιμο
ή διακοπή χρηματοδότησης στη χώρα μας,
είτε λόγω μη επίτευξης των στόχων της ανα-
κύκλωσης για το 2025 ή είτε λόγω καθυστε-
ρήσεων στην υλοποίηση έργων και δράσεων
για τη διαχείριση απορριμμάτων στην κατεύ-
θυνση της ανακύκλωσης και της κυκλικής οι-
κονομίας εν γένει. Να σημειωθεί ότι την πρώ-
τη διακοπή χρηματοδότησης την είδαμε προ
ημερών για το έργο διαχείρισης απορριμμά-
των της Περιφέρειας Πελοποννήσου και την
είχαμε δημοσιεύσει στην «Political»
(18/5/2024).

Οι στόχοι της
Το πρόστιμο από την ΕΕ θα συναρτηθεί από

την επίτευξη ή μη των στόχων της ανακύκλω-
σης. Ας δούμε λοιπόν ποιοι είναι αυτοί. Για το
2025 ο στόχος ανακύκλωσης βρίσκεται στο
65% του συνολικού όγκου των συσκευασιών,
οι οποίοι επιμερίζονται ανά υλικό ως εξής:
50% για τα πλαστικά, 25% για το ξύλο, 70% για
τα σιδηρούχα μέταλλα, 50% για το αλουμίνιο,
70% για το γυαλί και 75% για χαρτί και χαρτόνι.
Ενώ για το 2030 ο στόχος ανακύκλωσης ανε-
βαίνει στο 70%. Οι στόχοι ανά υλικό είναι 55%
για τα πλαστικά, 30% για το ξύλο, 80% για τα

σιδηρούχα μέταλλα, 60% για το αλουμίνιο,
75% για το γυαλί και 85% για χαρτί και χαρτόνι.
Παράλληλα, ο στόχος ταφής απορριμμάτων
θα πρέπει να προσανατολίζεται στο 10% έως
το 2030, ενώ στη χώρα μας δεν έχουν φτια-
χτεί ακόμη οι απαιτούμενες υποδομές για να
επιτευχθεί αυτός ο στόχος. 

Εμπλοκή
Παράλληλα, οι δήμαρχοι προβληματίζον-

ται από τη στάση του υπουργείου Περιβάλ-
λοντος στο ζήτημα της προόδου της ανακύ-
κλωσης. Βλέπουν μάλιστα καθυστέρηση στο
να ψηφιστεί όσο το δυνατόν γρηγορότερα η
νομοθετική ρύθμιση, η οποία θα ρυθμίζει
επακριβώς την απόδοση των τελών συ-
σκευασίας, που όλες οι εταιρείες που παρά-
γουν περιεχόμενο και το πουλούν σε συ-
σκευασίες είναι υποχρεωμένες να αποδί-
δουν στο κράτος και ακολούθως μέσω του
Ελληνικού Οργανισμού Ανακύκλωσης και εν
συνεχεία μέσω των Δήμων να αποδίδονται
στην ΕΕΑΑ, η οποία είναι υποχρεωμένη να
παρέχει υπηρεσίες ανακύκλωσης (κάδοι,
απορριμματοφόρα, κέντρα διαλογής ανακυ-
κλώσιμων υλικών) στους δήμους και άρα
στους δημότες.

Το μέγεθος της διαχρονικής εισφοροδια-
φυγής είναι τέτοιο πλέον που καθίσταται οι-
κονομικά αδύνατο για την ΕΕΑΑ να λειτουρ-

γήσει προς όφελος των δήμων. Εξάλλου, η
ΕΕΑΑ εκ του νόμου προβλέπεται ότι έχει αν-
ταποδοτικό χαρακτήρα στις υπηρεσίες ανα-
κύκλωσης που παρέχει. Σε περίπτωση που
δεν μπορέσει να επιτελέσει τον ρόλο της, τότε
αυτό το γεγονός θα προκαλέσει πρόσθετη
επιβάρυνση στους δημότες!

«Δεν πρέπει να θεωρήσουμε ότι η ΕΕΑΑ
έχει εχθρική στάση απέναντί μας. Γιατί η
ΕΕΑΑ είμαστε εμείς!», ξεκαθάρισε στην πα-
ρέμβασή του ο α’ αντιπρόεδρος της ΚΕΔΕ
Γρηγόρης Κωνσταντέλλος αναφερόμενος
στην ειδοποίηση της εταιρείας προς τους δή-
μους να υπογράψουν συμβάσεις με τις οποί-
ες θα επιβαρυνθούν οι τελευταίοι το κόστος
της ανακύκλωσης. Ο Γρ. Κωνσταντέλλος υπο-
στήριξε ότι οι χειρισμοί εκ μέρους του
υπουργείου Περιβάλλοντος δεν συνέβαλαν
στο να βρεθεί λύση αφενός στο ζήτημα της
λειτουργίας της ΕΕΑΑ, αφετέρου στο ζήτημα
της πάταξης της εισφοροδιαφυγής των εται-
ρειών, που υποχρεούνται εκ του νόμου να εί-
ναι συμβεβλημένες με κάποιο σύστημα ανα-
κύκλωσης, όπως είναι η ΕΕΑΑ.

Ο Γρ. Κωνσταντέλλος ανέφερε ότι η οικο-
νομική θέση της ΕΕΑΑ «είναι σχεδόν αρνητι-
κή» και εξ αυτού του λόγου αναγκάζεται να
τροποποιήσει τις συμβάσεις με τους δήμους.
«Αυτό σημαίνει ότι θα γίνουμε η πρώτη χώρα
στην Ευρώπη που οι δήμοι θα πληρώνουν για

την ανακύκλωση», τόνισε ο Γρ. Κωνσταντέλ-
λος, πράγμα που θα οδηγήσει στην αύξηση
των δημοτικών τελών! «Αυτή η εξέλιξη δεν
είναι η αιτία του προβλήματος. Είναι το απο-
τέλεσμα!», υπογράμμισε. 

Το πρόβλημα
Από πού ξεκινά το πρόβλημα; «Σήμερα

υπάρχουν 15 εκατ. ευρώ τα οποία, αν τα είχε
διαθέσιμα η ΕΕΑΑ, αν δηλαδή επέτρεπε το
υπουργείο Περιβάλλοντος να επιστρέψουν
στους δήμους για να πληρώσουμε την ΕΕΑΑ,
δεν θα είχαμε καμία απολύτως ανάγκη τις
τροποποιημένες συμβάσεις», εξήγησε ο Γρ.
Κωνσταντέλλος. Σημειωτέον ότι τα 15 εκατ.
ευρώ αντιστοιχούν στο τέλος συσκευασίας
που κανονικά πρέπει να αποδίδει το 45% των
παραγωγών συσκευασίας στο υπουργείο Πε-
ριβάλλοντος. «Ωστόσο, αυτοί οι παραγωγοί
της συσκευασίας εισφοροδιαφεύγουν», δι-
ευκρίνισε ο Γρ. Κωνσταντέλλος, την ώρα που,
όπως εξήγησε, «υπάρχουν μηχανισμοί και
από τον Ελληνικό Οργανισμό Ανακύκλωσης
και από το υπουργείο Περιβάλλοντος να
αφαιρεθεί η δυνατότητα για όσους παραγω-
γούς συσκευασίας επιλέγουν να εισφορο-
διαφεύγουν να μην μπαίνουν τα προϊόντα
τους στα ράφια των σουπερμάρκετ».

Με αυτά τα δεδομένα, σήμερα οι αιρετοί θα
προσέλθουν στην ετήσια γενική συνέλευση
της ΕΕΑΑ για τον ορισμό νέας διοίκησης και
ακολούθως το θέμα θα συζητηθεί σε επίπεδο
ΔΣ της ΚΕΔΕ στην επόμενη συνεδρίαση την
13η Ιουνίου στη Χαλκίδα. 

Ο πονοκέφαλος της ανακύκλωσης 

Σε αγωνία οι δήμαρχοι μπροστά στο ενδεχόμενο 
αύξησης των δημοτικών τελών

της Ηλέκτρας
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com



Η
αύξηση των καταθέσεων τον
Απρίλιο λόγω του Δώρου Πά-
σχα «έκρυψε» το τέλμα στο

οποίο έχουν περιέλθει οι αποταμιεύσεις
πολιτών και επιχειρήσεων λόγω της
ακρίβειας, ενώ το απότομο «φρενάρι-
σμα» στις χορηγήσεις δανείων σχετίζε-
ται με το υψηλό ρίσκο και την αβεβαι-

ότητα που προκαλούν ο
πληθωρισμός και τα
υψηλά επιτόκια.

Σύμφωνα με τα στοι-
χεία της Τραπέζης της
Ελλάδος, τον Απρίλιο ο
ετήσιος ρυθμός αύξησης
της χρηματοδότησης της
οικονομίας διαμορφώ-

θηκε σε 2,6% από 3% τον Μάρτιο. Την ίδια
στιγμή, ο ετήσιος ρυθμός μεταβολής του
συνόλου των καταθέσεων παρέμεινε αμε-
τάβλητος τον Απρίλιο στο 1,3% σε σχέση με
τον προηγούμενο μήνα, ενώ οι καταθέ-
σεις του ιδιωτικού τομέα αυξήθηκαν κατά
384 εκατ. ευρώ έναντι αύξησης 1,678 δισ.
ευρώ τον Μάρτιο. Από τα 384 εκατ. ευρώ,
τα 348 εκατ. ευρώ αφορούσαν τα νοικο-
κυριά λόγω του Δώρου του Πάσχα που
κάποιο... υπόλοιπο άφησε στους τραπεζι-
κούς λογαριασμούς, ενώ τα υπόλοιπα 36
εκατ. ευρώ αφορούσαν επιχειρήσεις.

Παρά τη στασιμότητα κατά το α’ εξάμη-
νο του έτους, εκτιμάται ότι στο β’ εξάμηνο
η παραπάνω εικόνα θα αλλάξει προς το
καλύτερο, καθώς αναμένονται ενίσχυση
των τουριστικών εισπράξεων, αυξημένη
ροή πόρων από το Ταμείο Ανάκαμψης και
το ΕΣΠΑ αλλά και τόνωση των χορηγήσε-
ων δανείων προς τις επιχειρήσεις και τα
νοικοκυριά. Άλλωστε, οι τράπεζες σχε-
διάζουν σημαντική αύξηση των νέων χο-
ρηγήσεων κατά τη φετινή χρονιά, ενώ προ
ημερών ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης
προανήγγειλε την προώθηση μέτρων για
την ενίσχυση της αποταμίευσης με πιο δε-
λεαστικά επιτόκια, αν και η ακρίβεια δεν
επιτρέπει παρά μόνο σε ελάχιστους να
αυξήσουν τις καταθέσεις τους.

Την ερχόμενη Πέμπτη η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα θα προχωρήσει στην
πρώτη μείωση των βασικών επιτοκίων του
ευρώ κατά 0,25 μονάδα, δίνοντας το σήμα

προς τις αγορές, τις επιχειρήσεις και τα
νοικοκυριά ότι ο πληθωρισμός έχει υπο-
χωρήσει και η πτωτική πορεία των επιτο-
κίων έχει ξεκινήσει χωρίς προς το παρόν

να υπάρχουν ενδείξεις ανακοπής. Οι προ-
βλέψεις για εντυπωσιακή αποκλιμάκωση
των βασικών επιτοκίων έως το τέλος του
2025 αναμένεται να... ζεστάνει την αγορά,
καθώς χιλιάδες επιχειρήσεις θα δουν ως
πιο ελκυστικά τα δανειοδοτικά προγράμ-
ματα μέσω Ταμείου Ανάκαμψης και
ΕΣΠΑ.

Σε όλες τις κατηγορίες δανείων θα
υπάρξουν σημαντικές μειώσεις, ενώ
ταυτόχρονα για τα επιδοτούμενα προ-
γράμματα που αφορούν φυσικά πρόσω-
πα και επιχειρήσεις η ιδιωτική συμμετο-
χή θα είναι μικρότερη. Ιδίως για τα φυσι-
κά πρόσωπα αξίζει να σημειωθεί ότι πα-
ρατηρείται σημαντική μείωση της ζήτη-
σης στεγαστικών δανείων, γεγονός που
σχετίζεται τόσο με τα υψηλά επιτόκια
όσο και με τις υψηλές τιμές των ακινή-
των, οι οποίες αποθαρρύνουν υποψήφι-
ους αγοραστές, καθώς εκτιμούν ότι το
ρίσκο είναι μεγάλο και ξεπερνάει τις δυ-
νατότητες που έχουν για την αποπληρω-
μή των μηνιαίων δόσεων.
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Η στροφή προς τα τεχνικά επαγγέλματα, όπου υπάρχει
μεγάλη έλλειψη εργατικών χεριών, αυξάνει ταυτόχρονα
και τις εγγραφές νέων ομοειδών επιχειρήσεων, κρατών-
τας σε υψηλά επίπεδα τη διείσδυση του επιχειρείν, ενώ
«απογείωση» σημειώνουν οι εταιρείες που σχετίζονται με
τον πρωτογενή τομέα.

Σύμφωνα με τα στοιχεία της Ελληνικής Στατιστικής Αρ-
χής, το α’ τρίμηνο του έτους καταγράφηκε εντυπωσιακή
αύξηση 63,8% στην ίδρυση νέων εταιρειών στον τομέα
«Μεταφορά-Αποθήκευση» και 45,6% στις «Κατασκευές»,
συμβάλλοντας καθοριστικά στην αύξηση των εγγραφών

νέων επιχειρήσεων. Σύμφωνα με τα στοιχεία, κατά το διά-
στημα Ιανουαρίου-Μαρτίου 2024 έκαναν εγγραφή στο Γε-
νικό Εμπορικό Μητρώο 39.128 επιχειρήσεις έναντι 34.213
επιχειρήσεων το αντίστοιχο περσινό διάστημα και 27.542
το τελευταίο τρίμηνο του 2023. Από την άλλη πλευρά, οι
πτωχεύσεις επιχειρήσεων κατά το α’ τρίμηνο του έτους
ανήλθαν σε μόλις 3! Αυτό δείχνει μια ισχυρή τάση ανά-
πτυξης της επιχειρηματικότητας, ασχέτως αν στην πορεία
κάποιες επιχειρήσεις μπορεί να κλείσουν.

Το σημαντικό στοιχείο που προκύπτει από τα αριθμη-
τικά δεδομένα είναι ότι ενισχύεται συνεχώς η τάση κυ-

ρίως νέων σε ηλικία ανθρώπων προκειμένου να αναπτύ-
ξουν τη δική τους επαγγελματική δραστηριότητα. Σύμ-
φωνα με την ΕΛΣΤΑΤ, τον Μάρτιο ο τομέας οικονομικής
δραστηριότητας στον οποίο σημειώθηκε το μεγαλύτερο
πλήθος εγγραφών νέων επιχειρήσεων ανά γεωγραφική
περιοχή ήταν η «Γεωργία-Δασοκομία-Αλιεία» σε Κεν-
τρική Ελλάδα με 2.262 εγγραφές, σε Κρήτη-Νησιά Αι-
γαίου με 1.359 και σε Βόρεια Ελλάδα με 1.299 εγγραφές.
Οι νέες επιχειρήσεις που ιδρύονται είναι κυρίως ατομι-
κές και ακολουθούν οι προσωπικές, οι λοιπές και οι κε-
φαλαιουχικές (ΙΚΕ).

Αυξάνονται οι νέες επιχειρήσεις σε Γεωργία, Κατασκευές και Μεταφορές

Αρχίζει η πτώση των επιτοκίων - Κρίσιμη παράμετρος 
τα κίνητρα για τις αποταμιεύσεις

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Γιατί δάνεια 
και καταθέσεις
βρίσκονται σε...
νέα αφετηρία 
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Σ
ήμερα Παρασκευή αναμένεται να πραγματο-
ποιηθεί η καταβολή των ποσών του Youth Pass
ύψους 150 ευρώ στους τραπεζικούς λογαρια-

σμούς των δικαιούχων πολιτών ηλικίας 18 και 19
ετών. Η πληρωμή αυτή αφορά τους δυνητικά δικαιού-
χους που υπέβαλαν αίτηση μέχρι τις 15 Μαΐου για το
Youth Pass στο https://vouchers.gov.gr/youthpass
με τους κωδικούς του Taxisnet.

Υπενθυμίζεται δε πως δικαιούχοι του voucher είναι
οι πολίτες που έχουν συμπληρώσει το 18ο έτος ή το
19ο έτος της ηλικίας τους από την 1η Ιανουαρίου 2023
μέχρι και τις 31 Δεκεμβρίου του ίδιου έτους και είναι
φορολογικοί κάτοικοι Ελλάδας αλλά και έχουν υπο-
βάλει την αίτηση στην πλατφόρμα. Σημειώνεται δε
πως δεν υπάρχουν περιουσιακά ή εισοδηματικά κρι-
τήρια για του χορήγηση του Youth Pass. Συνολικά

145.000 νέοι 18 ετών θα μοιραστούν ποσό 11.379.450
ευρώ. Μέσα σε αυτούς περιλαμβάνονται και αυτοί
που είχαν κάνει ήδη αίτηση το προηγούμενο έτος.

Υπενθυμίζεται πως κατά τον πρώτο χρόνο εφαρμο-
γής του προγράμματος, έως το τέλος του 2023, περί-
που 140.000 νέοι έλαβαν ενισχύσεις που έφθασαν
συνολικά σχεδόν στο ποσό των 21 εκατ. ευρώ.

Δικαιούχοι του Youth Pass είναι φορολογικοί κά-
τοικοι Ελλάδας που έχουν συμπληρώσει το 18ο ή 19ο
έτος της ηλικίας τους εντός του προηγούμενου από

την αίτηση έτους και υποβάλλουν αίτηση στην πλατ-
φόρμα έως και την 15η Μαΐου κάθε έτους. Τονίζεται
πως δεν υπάρχουν περιουσιακά ή εισοδηματικά κρι-
τήρια.

Η αίτηση υποβάλλεται άπαξ και δεν επανυποβάλ-
λεται μετά και τη συμπλήρωση του 19ου έτους της
ηλικίας του δικαιούχου. Ωστόσο, αν για τον οποιοδή-
ποτε λόγο ένας νέος δεν υποβάλει την αίτησή του
όταν είναι 18 ετών, μπορεί να το πράξει όταν γίνει 19
ετών, λαμβάνοντας την ενίσχυση μόνο για το δεύτερο
έτος και όχι αναδρομικά.

Η καταβολή των χρημάτων στους δικαιούχους θα
εμφανιστεί στο «ψηφιακό πορτοφόλι» στα τέλη της
εβδομάδας, με τους νέους να μπορούν να εξαργυρώ-
νουν το ποσό της ενίσχυσης σε πολύ συγκεκριμένες
δραστηριότητες.

Περίπου 145.000 νέοι ηλικίας 18 
και 19 ετών θα μοιραστούν ποσό

συνολικού ύψους 11.379.450 ευρώ

Σήμερα η καταβολή των 150 ευρώΣήμερα η καταβολή των 150 ευρώΣήμερα η καταβολή των 150 ευρώ
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Ε
νόψει ευρωεκλογών, οι ξενοδό-
χοι θέτουν ψηλά τον πήχη της φι-
λοξενίας, εκφράζοντας την

ανάγκη να τεθεί η τουριστική πολιτική
στο επίκεντρο της ευρωπαϊκής ατζέντας. 

Η Ευρωπαϊκή Συνομοσπονδία Ξενοδο-
χίας, Εστίασης και Αναψυχής
(HOTREC), μέλος της οποίας είναι το
Ξενοδοχειακό Επιμελητήριο Ελλά-
δας (ΞΕΕ), παρουσίασε το «Μανιφέ-
στο», το οποίο περιλαμβάνει πέντε
βασικές προτεραιότητες για τον το-

μέα της ευρωπαϊκής φιλοξενίας, σε
ειδική εκδήλωση.

«Ο τουρισμός έχει ειδικό βάρος και
σημασία για την ευρωπαϊκή οικονομία,
καθώς στηρίζει μικρομεσαίες επιχειρή-
σεις και συνεισφέρει καταλυτικά στην
απασχόληση. Αυτό ισχύει ακόμη περισ-
σότερο για την Ελλάδα. Είναι ο λόγος που
το ΞΕΕ πρωταγωνιστεί, προκειμένου ο
τουρισμός να έχει τη θέση που αξίζει
στην ευρωπαϊκή ατζέντα. Κι αυτό πρέπει
να εκφράζεται στην πράξη με βάση τις
προτεραιότητες που παρουσιάσαμε, με
ειδική χρηματοδοτική γραμμή για τον
τουρισμό και με τη θέσπιση Επιτρόπου
Τουρισμού. Ακούσαμε με πολύ μεγάλο
ενδιαφέρον τις θέσεις των υποψήφιων

ευρωβουλευτών που μας τίμησαν με την
παρουσία τους, προσβλέπουμε σε μια
παραγωγική συνεργασία με το νέο Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο και για αυτό έχει ιδι-
αίτερη αξία να υπάρχει σε αυτό ισχυρή
ελληνική φωνή και εκπροσώπηση», υπο-
γράμμισε ο πρόεδρος του ΞΕΕ Αλέξαν-
δρος Βασιλικός.

Για την επόμενη πενταετία η HORTEC
ζητά από τα νέα θεσμικά όργανα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης να λάβουν αποφάσεις
για:

1. Την ενίσχυση του τουρι-
σμού, ο οποίος, όπως αναφέ-
ρουν, πρέπει να βρίσκεται στο
επίκεντρο της πολιτικής στην
ΕΕ επειδή σχετίζεται με πολ-
λούς άλλους κλάδους και πα-
ράγει το 10% του Ακαθάριστου
Προϊόντος της Ευρώπης.

2. Για την αντιμετώπιση ελ-
λείψεων σε δεξιότητες και
εργατικό δυναμικό, καθώς η

λήψη αποτελεσματικών μέτρων σε ευ-
ρωπαϊκό και εθνικό επίπεδο είναι απα-

ραίτητη για την προσέλκυση,
εκπαίδευση και διατήρηση τα-
λέντων.

3. Για τη διασφάλιση δίκαιων
ψηφιακών κανόνων. Πρέπει να
διαφυλάσσεται μια δίκαιη σχέ-
ση μεταξύ των επιχειρήσεων
φιλοξενίας και των διαδικτυα-
κών διαμεσολαβητών. Ειδική
έμφαση στην εξασφάλιση απο-
τελεσματικών κανόνων για τις
βραχυπρόθεσμες μισθώσεις

που να εξισώνουν τους όρους στον τομέα
της διαμονής και να προάγουν τον θεμιτό
ανταγωνισμό.

4. Για την επένδυση στη βιωσιμότητα,

με τη δημιουργία ενός βιώσιμου επιχει-

ρηματικού περιβάλλοντος και παροχή

επαρκούς υποστήριξης από την ΕΕ, με

σκοπό να επιταχυνθεί η πράσινη μετάβα-

ση στον τομέα της φιλοξενίας και να επι-

τραπεί στις επιχειρήσεις να επενδύσουν

στην απεξάρτηση από τον άνθρακα και σε

βιώσιμες πρακτικές.

5. Για την προσαρμογή στις προτιμή-

σεις των καταναλωτών, με την επίτευξη

ισορροπίας μεταξύ της ικανοποίησης των

εύλογων απαιτήσεων των καταναλωτών

για σαφήνεια και ενημέρωση, παράλλη-

λα με την επιβολή αναλογικών απαιτήσε-

ων στους επιχειρηματίες φιλοξενίας.

Το Ξενοδοχειακό Επιμελητήριο Ελλάδας (ΞΕΕ) 
παρουσίασε τα ακανθώδη ζητήματα που πρέπει 
να δουν τα νέα θεσμικά όργανα της ευρωβουλής

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Το εμβληματικό green project της Astir Marina Βου-
λιαγμένης, για το οποίο επενδύθηκαν περισσότερα από
53 εκατομμύρια ευρώ, άνοιξε κι επίσημα τις πύλες του. Η
Αθηναϊκή Ριβιέρα περνά σε μια νέα εποχή και με την
ολοκλήρωση αυτού του έργου αναβαθμίζονται συνολικά
τα δεδομένα για τις μαρίνες της Ελλάδας. 

Πρόκειται για μια από τις κορυφαίες home-port μαρί-
νες στην περιοχή της Νοτιοανατολικής Μεσογείου, τοπο-
θετώντας την Ελλάδα στην κορυφή του παγκόσμιου
elite yachting. Ο σχεδιασμός της βασίστηκε στους πλέον
σύγχρονους περιβαλλοντικούς όρους και στα αυστηρά
κριτήρια διεθνώς αναγνωρισμένων προτύπων, αναφορι-
κά με το σύνολο των υποδομών και των λειτουργιών της.

Η Astir Marina Βουλιαγμένης προσφέρει την καλύτε-
ρη φιλοξενία σε συνδυασμό με τις σύγχρονες υπηρεσίες

μέσω καλών πρακτικών και βιώσιμης λειτουργίας σε όλα
της τα επίπεδα. Η σημασία της ανάπλασης της Astir Μα-
ρίνα, ως πρότυπο βιώσιμης ανάπτυξης και υλοποίησης

ενός οράματος που δημιουργεί αξία τόσο για την Αθηναϊ-
κή Ριβιέρα όσο και για τη χώρα, αποτέλεσε κεντρικό μή-
νυμα της τελετής των εγκαινίων, που κορυφώθηκε με το
σάλπισμα των ελλιμενισμένων σκαφών που ήχησαν, ση-
ματοδοτώντας συμβολικά την επίσημη έναρξη της νέας
εποχής της Astir Marina.

Έπειτα από επτά δεκαετίες, μια νέα σελίδα γράφεται
στην ιστορία της Αθηναϊκής Ριβιέρας, φέρνοντας μια νέα
εποχή προστιθεμένης αξίας για τον ελληνικό τουρισμό.
Το στοίχημα της Ελλάδας για εξωστρέφεια επιτυγχάνεται
με τον καλύτερο τρόπο, καθώς με την ολοκλήρωση αυ-
τού του πρότζεκτ αποδεικνύεται πως η χώρα μας μπορεί
και υλοποιεί μεγάλα έργα υποδομής σύμφωνα με τις
απαιτήσεις της διεθνούς κοινότητας.

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Astir Marina Βουλιαγμένης: Άνοιξε μια από τις κορυφαίες home-port μαρίνες της ΝΑ Μεσογείου

Ποιες είναι οι πέντε
προτεραιότητες 
της επόμενης 5ετίας
για τους ξενοδόχους

Ο πρόεδρος του
ΞΕΕ Αλέξανδρος

Βασιλικός 
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Ο
ι διαδοχικές προκλήσεις που κλήθηκε να διαχειριστεί τα

τελευταία χρόνια ο ενεργειακός κλάδος, αρχής γενομένης

από την πανδημία και πιο πρόσφατα με τον πόλεμο στην

Ουκρανία, ανέδειξαν στην κορυφή της ευρωπαϊκής ατζέντας την

ανάγκη της ενεργειακής διαφοροποίησης και της πράσινης μετά-

βασης.

Σε αυτό το ιδιαίτερα απαιτητικό πλαίσιο, η ΔΕΠΑ Εμπορίας

επενδύει «καθαρά» προασπίζοντας την ενεργειακή επάρκεια της

χώρας και αποτελώντας, την ίδια στιγμή, φάρο πράσινης μετάβα-

σης και βιώσιμης ανάπτυξης.

Από το ξεκίνημά της η ΔΕΠΑ Εμπορίας αποτέλεσε συνώνυμο

της αξιόπιστης προμήθειας φυσικού αερίου. Πλέον, μετασχηματί-

ζεται από μια παραδοσιακή εταιρεία ενέργειας σε μια σύγχρονη,

καθετοποιημένη ενεργειακή επιχείρηση, επεκτείνοντας τις δρα-

στηριότητές της σε έργα Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) και

επενδύοντας σε καινοτόμα εργαλεία και μεθόδους που φέρνουν το

μέλλον στο τώρα.

Το πράσινο σχέδιο που πάει τη χώρα μπροστά
Με «όπλα» της τη βιωσιμότητα και την καινοτομία, η ΔΕΠΑ Εμ-

πορίας βρίσκεται πίσω από το πράσινο σχέδιο που πάει τη χώρα

μπροστά. Έχει δημιουργήσει ένα ισχυρό χαρτοφυλάκιο φωτοβολ-

ταϊκών δυναμικότητας άνω των 800 MW, με άμεσο στόχο την υπέρ-

βαση του 1 GW, ενώ παράλληλα έχει σημειώσει ουσιαστική πρόοδο

στην ανάπτυξη των πράσινων καυσίμων, συγκεκριμένα του υδρο-

γόνου και του βιομεθανίου, με ενεργό συμμετοχή σε καινοτόμα

προγράμματα.

Επίσης, συμμετέχει σε μεγάλα διεθνή έργα, όπως ο αγωγός IGB

και η πλωτή Μονάδα Αποθήκευσης και Επαναεριοποίησης Φυσι-

κού Αερίου (FSRU) στην Αλεξανδρούπολη, τα οποία επιτρέπουν τη

μεταφορά φυσικού αερίου, που είναι μεταβατικό καύσιμο, και εί-

ναι σχεδιασμένα για να προσαρμοστούν στη μετάβαση σε «καθα-

ρές» μορφές ενέργειας.

Τα έργα αυτά, τα οποία μαρτυρούν την προνοητικότητα και το

όραμα της εταιρείας για ένα πιο πράσινο μέλλον, συμβάλλουν πα-

ράλληλα στη θωράκιση της ενεργειακής ασφάλειας τόσο της χώ-

ρας όσο και της ευρύτερης περιοχής μέσω της προμήθειας φυσι-

κού αερίου στη ΝΑ Ευρώπη.

Προς την ίδια κατεύθυνση και έχοντας ήδη μεγάλη παρουσία

στη λιανική αγορά, μέσω της θυγατρικής της, Φυσικό Αέριο - Ελ-

ληνική Εταιρεία Ενέργειας, η ΔΕΠΑ Εμπορίας έκανε δυναμική εί-

σοδο στον κλάδο της ηλεκτροπαραγωγής με την απόκτηση του 29%

του μετοχικού κεφαλαίου της νέας μονάδας συμπαραγωγής ηλε-

κτρικής ενέργειας και θερμότητας με καύσιμο φυσικό αέριο,

ισχύος 840 MW, στην Αλεξανδρούπολη, προς αντικατάσταση τριών

ρυπογόνων λιγνιτικών μονάδων, η οποία μελλοντικά θα μπορεί να

λειτουργήσει με «πράσινα» καύσιμα.

Επιπλέον, επενδύοντας στη βιωσιμότητα η ΔΕΠΑ Εμπορίας έχει

δεσμευτεί να περιορίσει το περιβαλλοντικό αποτύπωμά της εφαρ-

μόζοντας τα κριτήρια ESG και τους Στόχους Βιώσιμης Ανάπτυξης

του ΟΗΕ. Η πρόοδος που έχει σημειώσει προς αυτή την κατεύθυν-

ση είναι αισθητή με περισσότερο από 26% λιγότερες εκπομπών ρύ-

πων μέσα σε ένα χρόνο.

Παραγωγή και χονδρεμπορία ηλεκτρικού ρεύματος:
Ενισχύοντας το ενεργειακό χαρτοφυλάκιο

Πέρα από τη μονάδα συμπαραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας και

θερμότητας στην Αλεξανδρούπολη, η ΔΕΠΑ Εμπορίας εισήλθε

πρόσφατα και στο μετοχικό κεφάλαιο της FIER THERMOELECTRIC

SA, με ποσοστό 35%, για την ανάπτυξη μονάδας ηλεκτροπαραγω-

γής με φυσικό αέριο στην Αλβανία.

Ισχυροποιώντας τη θέση της στον ενεργειακό χάρτη της ευρύτε-

ρης περιοχής των Βαλκανίων και της ΝΑ Ευρώπης και επιδιώκον-

τας τη διεύρυνση του ενεργειακού της χαρτοφυλακίου, η εταιρεία

έχει εισέλθει στις αγορές ηλεκτρικής ενέργειας των γειτονικών

χωρών, της Ιταλίας, της Βουλγαρίας, της Βόρειας Μακεδονίας και

της Αλβανίας, αλλά και μεγάλων ενεργειακών παικτών όπως είναι

η Γερμανία, η Γαλλία και η Ουγγαρία.

Η συνολική πορεία που σημειώνει η ΔΕΠΑ Εμπορίας στη χον-

δρεμπορική αγορά ενέργειας είναι αξιοσημείωτη. Οι αριθμοί

συμφωνούν. Το 2023 το μέγεθος της δραστηριότητας ήταν 1.373

GWh (1,37 Twh), ενώ για το α’ τρίμηνο του 2024 η δραστηριότητα

άγγιξε τα 1.524 GWh (1,52 Twh). Αυτό σημαίνει ότι οι μέχρι στιγ-

μής πωλήσεις του 2024 έχουν ήδη ξεπεράσει σε μέγεθος τις πω-

λήσεις όλου του προηγούμενου έτους με τις προοπτικές για τα

συνολικά αποτελέσματα του 2024 να είναι πολλά υποσχόμενες.

Καινοτομία και εξωστρέφεια τροφοδοτούν την
ενεργειακή ασφάλεια

Μετά τον πόλεμο στην Ουκρανία η διαφοροποίηση των πηγών και

οδεύσεων εφοδιασμού έχει ανέλθει σε προτεραιότητα της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης, η οποία υλοποιεί προς αυτή την κατεύθυνση ένα νέο

στρατηγικό πλάνο, γνωστό ως REPowerEU. Μέσω στοχευμένων κι-

νήσεων κάνει εξοικονόμηση ενέργειας, προωθεί την παραγωγή κα-

θαρής ενέργειας και διαφοροποιεί τις πηγές εφοδιασμού της.

Τι επιδιώκει
Στο νέο αυτό πλαίσιο η ΔΕΠΑ Εμπορίας επιδιώκει να διαδραματί-

σει καθοριστικό ρόλο στη θωράκιση της ενεργειακής ασφάλειας όχι

μόνο της χώρας αλλά και της ευρύτερης περιοχής διευκολύνοντας

την απρόσκοπτη ενεργειακή τροφοδοσία σε ολόκληρη τη ΝΑ Ευρώ-

πη. Προς αυτή την κατεύθυνση έχει εισέλθει σε όλες τις βασικές πε-

ριφερειακές αγορές φυσικού αερίου και συμμετέχει στα πλέον βα-

σικά χρηματιστήρια της περιοχής, όπως το GME της Ιταλίας, το CEE-

GEX της Ουγγαρίας και το Balkan Gas Hub της Βουλγαρίας.

Στην Ελλάδα η εταιρεία συνδυάζει μακροχρόνια συμβόλαια

προμήθειας αλλά και την παροχή φορτίων LNG στην αγορά spot

βάσει των αναγκών, ενώ παράλληλα αναλαμβάνει πρωτοβουλίες

για τη διεύρυνση και εμβάθυνση της συγκεκριμένης αγοράς.

Αξιοσημείωτη είναι η αύξηση του μεριδίου της στον ανεφοδιασμό

βυτίων υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG) μέσω της υπηρεσίας

φόρτωσης φορτηγών πλοίων (truck loading), καθώς και η υλοποίηση

έργων αιχμής, όπως το small-scale δίκτυο LNG, το οποίο επιτρέπει

την τροφοδοσία βιομηχανικών πελατών και πρατηρίων ανεφοδιασμού

βαρέων οχημάτων και θέτει τις βάσεις για τη δημιουργία ενός ολοκλη-

ρωμένου δικτύου τροφοδοσίας με LNG στη χώρα. Χάρη στον μακρό-

πνοο σχεδιασμό, τις στοχευμένες επενδύσεις και τις στρατηγικές συ-

νεργασίες, η ΔΕΠΑ Εμπορίας καταφέρνει να αντιμετωπίζει με επιτυ-

χία τις προκλήσεις της ενεργειακής κρίσης, να θωρακίζει την ενεργει-

ακή ασφάλεια της χώρας και να ενισχύει τη θέση της ως ενεργειακού

κόμβου στη ΝΑ Ευρώπη. Επενδύοντας σε ηλεκτροπαραγωγή από φυ-

σικό αέριο, ΑΠΕ και καθαρά καύσιμα, είναι πίσω από το πράσινο σχέ-

διο που πάει τη χώρα στο μέλλον.

Επενδύοντας «καθαρά» 
φέρνει το μέλλον στο τώρα

ΔΕΠΑ ΕΜΠΟΡIΑΣ

Μετασχηματίζεται από μια
παραδοσιακή εταιρεία ενέργειας 

σε μια σύγχρονη, καθετοποιημένη
ενεργειακή επιχείρηση επεκτείνοντας
τις δραστηριότητές της σε έργα ΑΠΕ

και επενδύει σε καινοτόμα 
εργαλεία και μεθόδους



Μ
ειωμένες τιμές σε δεκάδες
προϊόντα αναμένονται μέσα
στον Ιούνιο, σύμφωνα με

τους καταλόγους που έχουν φτάσει
στο υπουργείο Ανάπτυξης, ενώ οι πα-
ράγοντες του λιανικού εμπορίου ζη-

τούν από την κυβέρ-
νηση να αποσύρει τα
περιοριστικά μέτρα
που ισχύουν από πέ-
ρυσι, καθώς εμποδί-
ζουν τη λειτουργία του
ανταγωνισμού.

Τα υπουργεία Εθνι-
κής Οικονομίας-Οικο-

νομικών και Ανάπτυξης διαπιστώνουν
ότι η καθήλωση των τιμών της ενέρ-
γειας βοηθά τη βιομηχανία να συγ-
κρατήσει το κόστος παραγωγής, αλλά
από την άλλη οι επιχειρήσεις καλούν-
ται να λάβουν υπ’ όψιν τους τις τελευ-
ταίες εξελίξεις στο μέτωπο των μι-
σθών με την αύξηση του βασικού στα
830 ευρώ, την αναπροσαρμογή των
τριετιών αλλά και τις υψηλότερες
αποδοχές που πρέπει να καταβλη-
θούν σε εργαζομένους με αυξημένες
δεξιότητες και ικανότητες. Σημειώνε-
ται ότι ενώ πριν από μερικά χρόνια

παρακαλούσαν οι εργαζόμενοι ή οι
άνεργοι για μια δουλειά, τώρα παρα-
τηρείται το φαινόμενο πολλοί εργοδό-
τες να αναζητούν μέσω αγγελιών ή
των Ημερών Καριέρας της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης.

Την ίδια στιγμή υπάρχουν σημαντι-
κά εμπόδια στην ταχύτερη αποκλιμά-
κωση των τιμών, τα οποία σχετίζονται
με την εκτίναξη του ελαιόλαδου, του
κακάο, του χυμού πορτοκαλιού και
μερικών άλλων. Έτσι, η κλιματική αλ-

λαγή εξελίσσεται σε βασικό ρυθμιστή
της ακρίβειας σε ολόκληρο τον κό-
σμο, ενώ προς το παρόν φαίνεται ότι
δεν υπάρχουν ουσιαστικοί λόγοι για
αύξηση των τιμών στη συντριπτική
πλειονότητα των προϊόντων. Από την
άλλη πλευρά, η επικείμενη έναρξη
του πτωτικού κύκλου των επιτοκίων
εκτιμάται ότι θα αποκλιμακώσει το
κόστος για όλες τις επιχειρήσεις που
έχουν δανειστεί, αυξάνοντας τα περι-

θώρια που έχουν για να συγκρατή-
σουν ή και να μειώσουν τις τιμές.

Οι παράγοντες της αγοράς δεν είναι
τόσο αισιόδοξοι για την πορεία των τι-
μών, καθώς εκτιμούν ότι είναι δύσκο-
λη η αποκλιμάκωσή τους. Ο πρόεδρος
της Ένωσης Σούπερ Μάρκετ Αριστο-
τέλης Παντελιάδης δήλωσε χθες ότι
«είναι πολύ δύσκολο να ελπίζουμε ότι
θα δούμε μια σοβαρή αποκλιμάκωση
των τιμών και δεν είμαι αισιόδοξος ότι
θα δούμε ευρείας κλίμακας αποκλι-
μάκωση». Χαρακτήρισε ως μη υγιές
σημάδι την πληθωριστική αύξηση τι-
μών και τζίρου, τονίζοντας ότι «θέ-
λουμε έναν καταναλωτή που έχει την
οικονομική δυνατότητα να ψωνίσει».
Αφού εξέφρασε την ευχή για μείωση
των τιμών, ο κ. Παντελιάδης ζήτησε
από την κυβέρνηση να άρει τα περιο-
ριστικά μέτρα που ισχύουν σήμερα,
καθώς κάποια από αυτά κάνουν κακό
και εμποδίζουν τον ανταγωνισμό.
Σύμφωνα με τον κ. Παντελιάδη, τα
σουπερμάρκετ δεν μπορούν να αυξή-
σουν το περιθώριο κέρδους με αποτέ-
λεσμα να μη μειώνουν τις τιμές σε κά-
ποια άλλα προϊόντα, όπου υπάρχει τέ-
τοιο περιθώριο. 
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Αίτημα των σουπερμάρκετ
για άρση των περιορισμών

στο περιθώριο κέρδους

Μειώνονται συνεχώς
οι άνεργοι, αυξάνονται
οι απασχολούμενοι

Νέα σημαντική αύξηση κατά
150.157 άτομα σημείωσαν οι απασχο-
λούμενοι τον Απρίλιο σε σχέση με τον
αντίστοιχο περσινό μήνα, φτάνοντας
τα 4.323.213 άτομα, ενώ από την άλλη ο
αριθμός των ανέργων μειώθηκε κατά
20.910 άτομα, περιορίζοντας τον αριθ-
μό όσων δεν έχουν εργασία στα
521.295 άτομα. Όπως προκύπτει από
τα στοιχεία της Ελληνικής Στατιστικής
Αρχής, το ποσοστό της ανεργίας παρέ-
μεινε σταθερό στο 10,8%, ωστόσο από
την επεξεργασία των στοιχείων κατα-
γράφεται μια σαφής τάση μείωσης.
Ωστόσο, ο αριθμός των απασχολούμε-
νων θα μπορούσε να είναι μεγαλύτε-
ρος, με δεδομένο ότι αυτήν τη στιγμή
λείπουν από την οικονομική δραστη-
ριότητα τουλάχιστον 200.000 εργατικά
χέρια, σύμφωνα με τους παράγοντες
της αγοράς. Από τα στοιχεία προκύ-
πτει ότι σε σχέση με τον Μάρτιο παρα-
τηρήθηκε αύξηση του αριθμού των
απασχολούμενων κατά 52.408 άτομα,
γεγονός που συνδέεται με την έναρξη
της τουριστικής περιόδου και την αυ-
ξημένη ζήτηση για εργατικά χέρια. 

Εφορία: Με λίγα... κλικ
κλείνετε επιχείρηση
και μπλοκάκια!

Με αυτοματοποιημένο ψηφιακό
τρόπο θα μπορούν να κατεβάζουν...
ρολά στις επιχειρήσεις τους οι επιτη-
δευματίες ή όσοι έχουν μπλοκάκια τα
οποία δεν χρησιμοποιούν και θέλουν
να τα κλείσουν. Μέσα στον Ιούνιο η
Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων
θα θέσει σε εφαρμογή την πλατφόρμα
οικειοθελούς διακοπής εργασιών για
επιχειρήσεις, καταργώντας ένα ακό-
μη γραφειοκρατικό εμπόδιο, αλλά και
την απευθείας επαφή του επιχειρημα-
τία με τον ελεγκτή! Οι σχετικές δηλώ-
σεις πρέπει να υποβάλλονται στην
πλατφόρμα εντός 30 ημερών από την
ημερομηνία που έγινε η πραγματική
διακοπή της επιχειρηματικής δραστη-
ριότητας. Στη συνέχεια θα γίνεται ο
αυτοματοποιημένος έλεγχος προκει-
μένου να διαπιστωθεί αν έγιναν συ-
ναλλαγές μετά τη δηλωθείσα ημερο-
μηνία διακοπής των εργασιών ή υπάρ-
χουν φορολογικές εκκρεμότητες του
επιχειρηματία που κατεβάζει... ρολά ή
έχει γίνει μεταβίβαση περιουσιακών
στοιχείων.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Αισιοδοξία για μειώσεις
τιμών στα τρόφιμα τον Ιούνιο
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Ε
κτεταμένη κάλυψη γνωρίζει στα ρου-
μανικά ΜΜΕ η έναρξη λειτουργίας του
δεύτερου Μηχανήματος Διάνοιξης Ση-

ράγγων (TBM) της Άκτωρ, θυγατρικής του
Ομίλου Intrakat, η οποία κατασκευάζει τη σι-
δηροδρομική γραμμή Brasov - Sighisoara,
που αποτελεί τμήμα του στρατηγικής σημα-
σίας διευρωπαϊκού άξονα Ρήνου - Δουνάβε-
ως. Πρόκειται για το δεύτερο από τα τέσσερα
TBM που ενεργοποιείται στο πλαίσιο του έρ-
γου, με στόχο τη διάνοιξη της πρώτης (Or-
meni�) από τις δύο δίδυμες σήραγγες του έρ-
γου, μήκους 6,9 χλμ εκάστη, στην περιοχή Or-
meni� της επαρχίας Brasov. Συνολικά, το τεχνικό αντι-
κείμενο του έργου της αναβάθμισης του τμήματος Apa�a
- Ca�a της σιδηροδρομικής γραμμής Brasov -
Sighisoara, προϋπολογισμού 573 εκατ. ευρώ, περιλαμ-
βάνει τη διάνοιξη των βουνών μεταξύ των περιοχών A-
pa�a και Raco� για την κατασκευή των μεγαλύτερων σι-
δηροδρομικών σηράγγων της Ρουμανίας, συνολικού μή-
κους 12 χλμ, με την παράλληλη χρήση 4 TBM μεγάλης
κλίμακας.

Σε δηλώσεις του στα ρουμανικά ΜΜΕ ο πρόεδρος και
διευθύνων σύμβουλος της Άκτωρ Αλέξανδρος Εξάρχου
χαρακτήρισε το έργο εμβληματικό, διότι η τεχνική του
δυσκολία το καθιστά μοναδικό στη Ρουμανία. Και πρό-

σθεσε ότι η επιτυχημένη εξέλιξή του επιβεβαιώνει τις δυ-
νατότητες της Άκτωρ στην ανάληψη και υλοποίηση σύν-
θετων και δύσκολων τεχνικών έργων, αλλά και την εμπι-
στοσύνη του Ομίλου Ιntrakat στις προοπτικές της Ρουμα-
νίας. Η πρόοδος του έργου είναι αξιοσημείωτη, καθώς το
πρώτο TBM λειτουργεί ήδη από τον Μάρτιο, έχοντας δια-
νοίξει τη σήραγγα σε σημαντική απόσταση. Σύντομα, ένα
δεύτερο ζεύγος σηράγγων (Homorod) μήκους 5,1 χλμ θα
διανοιχθεί στην άλλη πλευρά του βουνού, μεταξύ των θέ-
σεων Raco� και Homorod από άλλα δύο TBM, τα οποία
έχουν παραδοθεί στην Άκτωρ, βρίσκονται σε φάση συ-
ναρμολόγησης και αναμένεται να ξεκινήσουν τη λειτουρ-
γία τους τον Ιούλιο και τον Αύγουστο αντίστοιχα.

ΔΕΗ: Στις 27 Ιουνίου 
η ΓΣ για την εισφορά 
στη Fibergrid 

Την απόσχιση του τηλεπικοινωνιακού
κλάδου χονδρικής και εισφοράς του
στην 100% θυγατρική Fibergrid καλείται
να εγκρίνει, μεταξύ άλλων, η τακτική Γε-
νική Συνέλευση των μετόχων της ΔΕΗ
που θα πραγματοποιηθεί στις 27 Ιουνίου
2024. Οι μέτοχοι καλούνται επίσης να
εγκρίνουν τη διανομή μερίσματος για τη
χρήση 2023, καθώς και τη θέσπιση προ-
γράμματος επαναγοράς ιδίων μετοχών.

Καρέλιας: Διανομή
μερίσματος 11,78 ευρώ 
ανά μετοχή

Τη διανομή μερίσματος ύψους 11,78 ευ-
ρώ ανά μετοχή αποφάσισε η Καρέλιας για
την οικονομική χρήση του 2023. Ημερο-
μηνία ενάρξεως πληρωμής μερίσματος
ορίστηκε η 10η Ιουνίου 2024. Δικαιούχοι
του μερίσματος είναι οι εγγεγραμμένοι
στα αρχεία του Συστήματος Άυλων Τίτλων
την 4η Ιουνίου 2024 (record date).

Η Attica Bank στο ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ
για χρηματοδότηση ΜμΕ

Η Attica Bank συμμετέχει στα νέα επι-
χειρηματικά ταμεία ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ που διαχει-
ρίζεται η Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπε-
ζα ΑΕ (ΕΑΤ), συνεχίζοντας να στηρίζει τη
μικρομεσαία επιχειρηματικότητα. Η
τράπεζα προσφέρει τα νέα χρηματοδο-
τικά εργαλεία του ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ σε πολύ μι-
κρές, μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις
υποστηρίζοντας τα επενδυτικά τους
σχέδια και στηρίζοντας τη ρευστότητά
τους με ευνοϊκούς όρους, αναφέρει
ανακοίνωση.

Στις 100 εταιρείες 
με κορυφαίο εργασιακό
περιβάλλον η tbi bank

Η tbi bank συμπεριλήφθηκε στη διάση-
μη λίστα TOP 100 Global Most Loved
Workplaces®, που δημοσιεύτηκε στο πε-
ριοδικό «Newsweek» σε συνεργασία με
το Best Practice Institute (BPI), έναν κο-
ρυφαίο οργανισμό ανάπτυξης ηγεσίας και
συγκριτικής αξιολόγησης με έδρα τις
ΗΠΑ. H tbi είναι ο μοναδικός οργανισμός
από την ελληνική αγορά που κατάφερε να
συμπεριληφθεί στη λίστα αυτή τη φετινή
χρονιά.

Ρουμανικά ΜΜΕ: Θερμή υποδοχή του δεύτερου TBM της Άκτωρ
σε στρατηγικής σημασίας διευρωπαϊκό σιδηροδρομικό άξονα

Άνοδο 4,2% σε ετήσια βάση παρουσίασαν τα καθαρά
έσοδα προ εισφορών (GGR) α’ τριμήνου 2024 του
ΟΠΑΠ που ανήλθαν σε 549,7 εκατ. ευρώ λόγω της
σημαντικής ανάπτυξης του online. Τα κέρδη προ
τόκων, φόρων και αποσβέσεων (EBITDA) α’ τριμή-
νου 2024 μειώθηκαν κατά 3,1% σε ετήσια βάση στα
190,3 εκατ. ευρώ ή κατά 2,5% σε συγκρίσιμη βάση,
λόγω των υψηλότερων λειτουργικών εξόδων, και
συγκεκριμένα κυρίως λόγω της εμπροσθοβαρούς
επιβάρυνσης των εξόδων μάρκετινγκ, για την υπο-
στήριξη της πρόσφατης έναρξης του Eurojackpot

και της ανανέωσης του Λόττο και του Τζόκερ, τονίζει στην ανακοίνωσή του ο ΟΠΑΠ. Το περιθώριο EBITDA πα-
ρέμεινε στα υψηλά επίπεδα του 35%, ενώ τα καθαρά κέρδη το α’ τρίμηνο 2024 ανήλθαν σε 113,3 εκατ. ευρώ
μειωμένα κατά 3,9% σε ετήσια βάση ή κατά 2,4% σε συγκρίσιμη βάση.

Ο Όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ανακοίνωσε τα συνοπτικά οικονομι-

κά αποτελέσματα για το α’ τρίμηνο 2024. Τα καθαρά κέρδη

των μετόχων του ομίλου προσαρμοσμένα για μη λειτουργι-

κά αποτελέσματα σημείωσαν αύξηση 51,3% κατά το α’ τρί-

μηνο 2024 και ανήλθαν σε 34,8 εκατ. ευρώ. Η λειτουργική

κερδοφορία (adj.EBITDA) αυξήθηκε κατά 20% την ίδια

χρονική περίοδο, ανερχόμενη σε 148,3 εκατ. ευρώ, ενι-

σχυμένη από τους τομείς των παραχωρήσεων και των

ΑΠΕ, με το σχετικό περιθώριο (adj.EBITDA margin) να

διαμορφώνεται σε 19,8% έναντι 15,1% το αντίστοιχο τρίμηνο του 2023. Τα έσοδα του ομίλου για το α’ τρίμηνο του έτους

διαμορφώθηκαν σε 747,3 εκατ. ευρώ έναντι 819,7 εκατ. ευρώ, λόγω των χαμηλότερων τιμών στην αγορά ενέργειας.

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη 34,8 εκατ., αυξημένα κατά 51,3%
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ΟΠΑΠ: Άνοδος εσόδων στα 549,7 εκατ. το πρώτο τρίμηνο 
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Συμφωνία HDB -
Eurobank για
χρηματοδότηση ΜμΕ

H Eurobank υπέγραψε συμφωνία με την Ελ-
ληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα (HDB) για τη
συμμετοχή της στο Ταμείο Δανείων ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ
και στο Ταμείο Εγγυοδοσίας ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ, στο
πλαίσιο του Ταμείου Χαρτοφυλακίου Ταμείο
Επιχειρηματικότητας - ΤΕΠΙΧ ΙΙΙ, εξασφαλί-
ζοντας τη δυνατότητα να προσφέρει δύο ιδιαί-
τερα ανταγωνιστικά προγράμματα χρηματο-
δότησης που στηρίζουν έμπρακτα τις μικρο-
μεσαίες επιχειρήσεις (ΜμΕ) της χώρας. Τα τα-
μεία συγχρηματοδοτούνται από την Ευρωπαϊ-
κή Ένωση μέσω του ΕΣΠΑ 2021-2027, ενώ εί-
ναι υπό τη διαχείριση της Ελληνικής Αναπτυ-
ξιακής Τράπεζας.

Νέος αναπληρωτής CEO
στην Kaizen Gaming 
ο Άρης Δημαράκης

Η Kaizen Gaming, μία από τις μεγαλύτερες
εταιρείες Gametech παγκοσμίως, ανακοίνω-
σε πως από την 1η Ιουνίου 2024 ο Άρης Δημα-
ράκης, Chief Operating Officer (COO) της εται-
ρείας, αναλαμβάνει παράλληλα και τον ρόλο
του Deputy CEO (αναπληρωτή διευθύνοντος
συμβούλου). Όπως επισημαίνεται σε σχετική
ανακοίνωση, ο Άρης Δημαράκης αποτελεί ένα
από τα ιδρυτικά στελέχη της Kaizen Gaming.
Ξεκίνησε στην εταιρεία από τη θέση του Chief
Technology Officer (CTO), στην οποία παρέ-
μεινε μέχρι και το 2021, όταν ανέλαβε καθή-
κοντα COO, ρόλο που διατηρεί μέχρι και σήμε-
ρα. Στο παρελθόν έχει διατελέσει επίσης επι-
κεφαλής τεχνολογίας σε εταιρείες tech και
μέσων ενημέρωσης μεταξύ άλλων.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

ΣΙΔΜΑ: Πούλησε τη θυγατρική της 
στη Ρουμανία έναντι 9 εκατ. ευρώ

Η ΣΙΔΜΑ με ανακοίνωσή της στο χρηματιστήριο
ενημέρωσε το επενδυτικό κοινό ότι, σε συνέχεια
σχετικής απόφασης του Διοικητικού Συμβουλίου
της, στις 29/5/2024 η εταιρεία, από κοινού με την
100% θυγατρική της εταιρείας Sidma Worldwide
(Cyprus) Limited (Sidma Cyprus), συνήψε σύμβα-
ση αγοραπωλησίας του συνόλου των μετοχών της
θυγατρικής της εταιρείας με την επωνυμία Sidma
Romania SRL, εταιρείας συσταθείσας σύμφωνα με
το ρουμανικό δίκαιο (Sidma Romania) με την εται-
ρεία με την επωνυμία AGIR HADDECILIK AS έναντι
τιμήματος αγοράς 9.000.000 ευρώ. Η ολοκλήρωση
της μεταβίβασης των μετοχών της SIDMA Romania
τελεί υπό την αίρεση της έγκρισης της συναλλαγής
από τις αρμόδιες αρχές της Ρουμανίας. 

Cenergy Holdings: Αύξηση 24% 
στα καθαρά κέρδη στο α’ τρίμηνο

Στα 396 εκατ. ευρώ ανήλθαν οι πωλήσεις της
Cenergy Holdings για το α’ τρίμηνο καταγράφοντας
αύξηση 4% σε σύγκριση με πέρσι. Η λειτουργική
κερδοφορία (αναπροσαρμοσμένο EBITDA) ανήλθε
σε 54,4 εκατ. ευρώ, 24% υψηλότερη σε σχέση με το
αντίστοιχο περσινό τρίμηνο, με σταθερά υψηλά πε-
ριθώρια κέρδους στο 13,7%. Οι δύο τομείς παρου-
σίασαν βελτιωμένες επιδόσεις, διαμορφώνοντας τα
ενοποιημένα καθαρά κέρδη μετά φόρων σε 23,6
εκατ. ευρώ έναντι 15,4 εκατ. ευρώ το α’ τρίμηνο
2023 (+54%).

Κρι-Κρι: Στα 6,82 εκατ. 
τα κέρδη - Αύξηση 
τζίρου 14,4%
Αύξηση 14,4% κατέγραψε ο κύκλος εργασίας
της βιομηχανίας γάλακτος ΚΡΙ-ΚΡΙ το α’ τρίμη-
νο του 2024 και διαμορφώθηκε στα 52,48 εκατ.
ευρώ, έναντι 45,90 εκατ. ευρώ το 2023, ενώ άνο-
δο σημείωσαν και τα λειτουργικά κέρδη (EBIT-
DA) που ανήλθαν σε 9,86 εκατ. ευρώ έναντι 9,71
εκατ. ευρώ το 2023. Τα κέρδη προ φόρων άγγι-
ξαν τα 8,72 εκατ. ευρώ, έναντι 8,46 εκατ. ευρώ το
2023, ενώ, τέλος, τα καθαρά κέρδη μετά από φό-
ρους έφτασαν τα 6,82 εκατ. ευρώ, έναντι 6,68
εκατ. ευρώ το 2023.

O Συμεών Διαμαντίδης
εξελέγη για δεύτερη θητεία
στο τιμόνι του ΣΕΒΕ
Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο του ΣΕΒΕ-Συνδέσμου
Εξαγωγέων, το οποίο προέκυψε από τις αρχαιρε-
σίες της 49ης Γενικής Συνέλευσης των μελών του
συνδέσμου, στην πρώτη του συνεδρίαση για τη συγ-
κρότηση σε σώμα εξέλεξε ομόφωνα και πάλι, για
δεύτερη συνεχή θητεία, ως πρόεδρό του τον Συμε-
ών Διαμαντίδη, καθώς και τα λοιπά μέλη της Διοικη-
τικής Επιτροπής του ΣΕΒΕ. Η θητεία της νέας διοί-
κησης του ΣΕΒΕ, όπως ορίζει το καταστατικό του
συνδέσμου, είναι διετής και θα διαρκέσει μέχρι τον
Ιούνιο του 2026.
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Η
ταν κάτι σαν ερυθρόλευκη παλιγγενεσία
αυτό που ακολούθησε την κατάκτηση του
τροπαίου του Conference League από τον

Ολυμπιακό, νικητή 1-0 της Φιορεντίνα στην πα-
ράταση στην «ΟΠΑΠ Arena». Οι απανταχού οπα-
δοί του Ολυμπιακού συγκεντρώθηκαν στο Πασα-
λιμάνι και στο Δημοτικό Θέατρο του Πειραιά -δε-
κάδες χιλιάδες με φυσική παρουσία και εκατον-
τάδες χιλιάδες νοερά- για να πανηγυρίσουν την
ευρωπαϊκή κούπα που για πρώτη φορά κατακτά ελληνι-
κός σύλλογος. Αφού όλη η Ελλάδα πανηγύρισε, η τελετή
κατέληξε στην καρδιά του Πειραιά, εκεί όπου χτυπούσαν
αμέτρητες καρδιές. Και με ξεσκέπαστο λεωφορείο. Ακο-
λούθησαν ομιλίες εν τω μέσω της νυκτός από τον Μαρι-
νάκη και τον Φορτούνη και τα πανηγύρια τελείωσαν περί
τα ξημερώματα. Στο μεταξύ σε όλο τον Πειραιά έπεφταν
πυροτεχνήματα.

Σήμερα ωστόσο είναι μια άλλη μέρα και στον Ολυμπιακό
κάνουν τον απολογισμό τους και πρέπει να πάρουν απο-
φάσεις. Πρώτο και κύριο, θα κρατήσει ο Ολυμπιακός τον
Μαροκινό φορ Αγιούμπ ελ Κααμπί, ο οποίος σε νοκ άουτ

φάση πέτυχε 11 γκολ ξεπερνώντας τον Κριστιάνο Ρο-
νάλντο και τον Καρίμ Μπενζεμά; Έχει προτάσεις από
τους Άραβες για συμβόλαιο 5 εκατ. ευρώ τον χρόνο.
Από εκεί και πέρα, ο Ολυμπιακός κέρδισε και κάτι
πολύ σημαντικό με την κατάκτηση του τροπαίου. Θα
μπει κατευθείαν στους ομίλους του Europa League
την προσεχή σεζόν, που σημαίνει ότι θα αρχίσει την
ευρωπαϊκή του περιπέτεια στις 25 Σεπτεμβρίου.
Οπότε δεν χρειάζεται να πιέσει τον χρόνο για προ-

ετοιμασία κ.λπ. Οι άλλοι τρεις Ευρωπαίοι (ΠΑΟΚ, Παναθη-
ναϊκός, ΑΕΚ) στις 25 Ιουλίου θα παίξουν τα πρώτα τους
παιχνίδια στους προκριματικούς γύρους του Champions,

Europa και Conference League αντίστοιχα. Η δε συνει-
σφορά του Ολυμπιακού στον εθνικό κουμπαρά είναι τερά-
στια, καθότι η Ελλάδα από την περίοδο 2025-2026 θα βγά-
λει πέντε ομάδες στην Ευρώπη, δύο εκ των οποίων στα
προκριματικά του Champions League. Ο πρωταθλητής θα
αγωνιστεί στον 2ο προκριματικό του Champions League
στο μονοπάτι των πρωταθλητών, ο δευτεραθλητής στον
ίδιο γύρο στο μονοπάτι των μη πρωταθλητών, ο κυπελλού-
χος στον 3ο προκριματικό του Europa League και ο τρίτος
με τον τέταρτο του πρωταθλήματος στον 2ο προκριματικό
του Conference League.

Και κάτι άλλο σημαντικό για την επιτυχία του Ολυμπια-
κού. Συνήθως οι ευρωπαϊκοί τίτλοι καταλήγουν σε κάποια
ομάδα των τεσσάρων κορυφαίων ευρωπαϊκών πρωταθλη-
μάτων (Αγγλία, Ισπανία, Γερμανία, Ιταλία). Τελευταία φορά
που κατέκτησε κάποιον ευρωπαϊκό τίτλο ομάδα εκτός του
Big 4 ήταν το 2011, όταν η Πόρτο πήρε το Europa League
στο Δουβλίνο νικώντας την Μπράγκα 1-0.

Οι ποδοσφαιριστές του Ολυμπιακού θα μοιραστούν πριμ
5 εκατ. ευρώ από τον Μαρινάκη. Αυτό είχε συμφωνηθεί
μετά την πρόκριση επί της Φενερμπαχτσέ. 

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

«Κάηκε» ο Πειραιάς και 
οι απανταχού «γαύροι» το ξημέρωσαν 
με τους πανηγυρισμούς, αλλά σήμερα 

είναι μια άλλη μέρα και το μεγάλο ερώτημα
είναι αν θα μείνει ο Ελ Κααμπί

Τα κουρέλια τραγουδάνε ακόμα...



Η Αγια-Σοφιά στη θέση της Ο Αλμέιδα 
απέρριψε τη Μαρσέιγ

Η Μαρσέιγ ενδιαφέρθηκε για τον Ματίας Αλ-
μέιδα, αλλά ατύχησε. Οι Γάλλοι είδαν τη δουλειά
του στα ματς της Μαρσέιγ με την ΑΕΚ στον όμιλο
του Europa League και τους άρεσε. Σύμφωνα με
την ιστοσελίδα Le10Sport, ο Αργεντινός τεχνι-
κός, ο οποίος έχει συμβόλαιο με την Ένωση έως
το 2028 και ρήτρα αποδέσμευσης 10 εκατ. ευρώ,
δεν έχει καμία πρόθεση να φύγει από την Ελλάδα
αυτό το καλοκαίρι, για αυτό απέρριψε την κρού-
ση της Μαρσέιγ.

Ο Κάρμο θέλει να μείνει

Ο Κάρμο άφησε ελπίδες ότι μπορεί να παρα-
μείνει στον Ολυμπιακό, έστω και αν τελείωσε ο
δανεισμός του από την Πόρτο. Σχετικά δήλωσε:
«Βρήκα μια οικογένεια εδώ και θα είμαι πάντα
ευγνώμων στην ομάδα. Η ζωή είναι έτσι, σε κά-
ποιες όχι καλές στιγμές πρέπει να είμαστε δυνα-
τοί, τότε φαίνεται πως είναι πραγματικά σπου-
δαίος. Βρήκα σπουδαίους συμπαίκτες εδώ, αλλά
είμαι ευγνώμων και για τους μήνες που πέρασα
στην Πόρτο. Κάποιοι πάντα θα λένε άσχημα
πράγματα, είναι μέρος του αθλήματος». Η ρήτρα
του είναι 18 εκατ. ευρώ.

Αιχμές Όρτα για Μπράγκα
Δήλωση με νόημα από τον Πορτογάλο μέσο

του Ολυμπιακού Αντρέ Όρτα μετά την κατάκτηση
του τροπαίου: «Αφιερώνω τον τίτλο σε αυτούς
που δεν με πίστεψαν, αυτό με έκανε να αλλάξω.
Ίσως τώρα με πιστέψουν λίγο περισσότερο». Ήρ-
θε δανεικός από την Μπράγκα τον περασμένο Ια-
νουάριο γιατί στην ομάδα αυτή δεν θεωρήθηκε
απαραίτητος. Η ρήτρα αποδέσμευσής του είναι
στα 4 εκατ. ευρώ.

Και άλλοι μνηστήρες
για τον Φώτη

Χθεσινό ρεπορτάζ της πορτογαλικής «Record»
αναφέρει την έντονη διάθεση της Σπόρτινγκ Λι-
σαβόνας και του Ρούμπεν Αμορίμ να κάνουν την
τελική τους επίθεση για αποκτήσουν τον Έλληνα
επιθετικό Φώτη Ιωαννίδη από τον Παναθηναϊκό.
Ωστόσο, αποκαλύπτει εμπλοκή δύο ακόμη ομά-
δων για τον παίκτη. Πέραν της Λιλ, ενδιαφέρον-
ται η Στουτγάρδη και η Σεβίλλη, οι οποίες πάντως
ήταν γνωστό ότι ενδιαφέρονται να τον αποκτή-
σουν.

Η κούπα στον Γιαννάκη
Η πλέον συγκινητική στιγμή του τελικού
του Conference League ήταν όταν ο Ελ
Κααμπί και ο Κώστας Φορτούνης συνάν-
τησαν στο χορτάρι το πιο αγνό ΠΑΟΚάκι,
τον Γιαννάκη, ο οποίος κάθεται σε αναπη-
ρικό καροτσάκι. Τον ασπάστηκαν και του
έδωσαν να φιλήσει το κύπελλο. 
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Δίας 
ο Μεντιλίμπαρ

E
να μεγάλο μπράβο στον Δη-
μήτρη Μελισσανίδη για την
άρνησή του προς την UEFA

σχετικά με τις δύο τεράστιες φωτο-
γραφίες στην «OPAP Arena». Η UE-
FA «έντυσε» με τα χρώματα του Con-
ference το γήπεδο, όπως κάνει πάν-
τα σε όποιο γήπεδο επιλέξει για τον
τελικό. Στον προγραμματισμό της
ήταν να καλυφθούν και οι δύο μεγά-
λες φωτογραφίες στη φυσούνα. Δη-
λαδή, η μεγάλη της Αγια-Σοφιάς και
αυτή με τους πρόσφυγες μπροστά
στο τρένο. Το ενδεχόμενο αυτό όμως
απορρίφθηκε κατηγορηματικά από
τον Δημήτρη Μελισσανίδη, ο οποίος
τόνισε ότι δεν συζητά με τίποτα τέ-
τοιο ενδεχόμενο, ακόμη και αν τεθεί
με αυτό ζήτημα ομαλής τέλεσης του

τελικού. Δεν επέτρεψε να σκεπαστεί
η Αγια-Σοφιά, ειδικά ανήμερα την
29η Μαΐου, επέτειο της Άλωσης της
Πόλης. Καμία από τις δύο φωτογρα-

φίες στη φυσούνα δεν καλύφθηκε
τελικά. Διότι ένας τελικός δεν είναι
τίποτα εμπρός στην αιματοβαμμένη
ιστορία. 

Μια σπέσιαλ επινόηση είχε η ισπανική εφημερίδα «Marca» για τον Χοσέ Λουίς 
Μεντιλίμπαρ, προπονητή του Ολυμπιακού. «Ο Δίας Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ
στον Όλυμπο του ποδοσφαίρου», έγραψε η ισπανική εφημερίδα για τον προπονητή 

που κατέκτησε το Europa League το 2023 και το Conference League το 2024.

Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος
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Κωνσταντίνα Μιχαήλ

Για να κερδίζεις 
στη ζωή δεν πρέπει 
να χάνεις στο μυαλό

Συνέντευξη στη Δήμητρα Δάρδα

H
θρυλική κωμωδία «Μπαμπάδες με
ρούμι» των Θανάση Παπαθανασίου
και Μιχάλη Ρέππα με τα αλλεπάλλη-

λα sold out και το χιούμορ που... σκοτώνει
βγαίνει σε καλοκαιρινή περιοδεία σε όλη
την Ελλάδα! Στον λαμπερό θίασο πρώτης
γραμμής η πρωταγωνίστρια Κωνσταντίνα
Μιχαήλ λίγο πριν κλείσει βαλίτσα απαντά
στο ερωτηματολόγιο του Προυστ. Με συνερ-
γασίες δίπλα στους σπουδαιότερους σκηνο-
θέτες, η λαμπερή ηθοποιός, που έχει δοκι-
μαστεί σε όλα τα θεατρικά και τηλεοπτικά εί-
δη υποκριτικής με μεγάλη επιτυχία, είναι
μια γυναίκα με πάθος για τη ζωή, τολμηρή,
γοητευτική με γαλλική φινέτσα που ξεχωρί-
ζει για την προσωπική της άποψη, το στιλ και
το απίθανο χιούμορ. 

Ποια είναι η δική σας ιδέα της τέλειας
ευτυχίας;

Ισορροπία στο μέσα μου, φαντασία που γίνε-
ται πραγματικότητα, παντοτινή νιότη.

Ποιο χαρακτηριστικό αποδοκιμάζετε
περισσότερο στον εαυτό σας;

Κυκλοθυμία, παρορμητισμός και συναι-
σθηματική νοσηρότητα στα όρια της απά-
θειας.

Ποια είναι η μεγαλύτερή σας δαπάνη;
Σε συναισθήματα (μην τα ξαναλέω!).

Ποια είναι η ψυχική σας διάθεση τώ-
ρα;

Ανοιξιάτικη χαλαρότητα του νου που ετοιμά-
ζεται για καλοκαιρινή υπερβολή.

Ποια θεωρείτε ως πιο υπερεκτιμημένη
αρετή;

Την αλήθεια του καθένα μας! Όταν ακούω
«θα πω την προσωπική μου αλήθεια», γυρί-
ζουν τα μάτια μου!

Σε ποιες περιπτώσεις λέτε ψέματα;
Εγώ το ψέμα δεν το θέλω, εκείνο έρχεται και
φωλιάζει μέσα μου και πετάγεται κάτι άσχε-
τες ώρες και το ένα φέρνει τ’ άλλο!

Τι δεν σας αρέσει στην εμφάνισή σας;
Γενικά είμαι ευχαριστημένη με την εμφάνι-
σή μου, μέχρι και η βαρύτητα που έχει ρίξει
τα μουτράκια μου δεν με πειράζει!

Πότε και πού αισθανόσασταν πιο ευτυ-
χισμένη;

Ευτυχισμένη μόνο στις διακοπές και σε τα-
ξίδια. Και όχι πάντα…

Ποιο ταλέντο θα θέλατε να έχετε πε-
ρισσότερο;

Nα τραγουδάω σαν την Μποφίλιου.

Αν θα μπορούσατε να αλλάξετε κάτι
στον εαυτό σας, τι θα ήταν;

Αυτοσαμποτάζ και η αδράνεια που με
πιάνει έπειτα απ’ αυτό! Μάλλον θα
πρέπει ν’ αρχίσω να λέω πιο πολλά
«όχι»!

Ποιο θεωρείτε ότι είναι το με-
γαλύτερο κατόρθωμά σας;

Τα πιο πολλά που έχω καταφέρει
στη ζωή είναι τα προσωπικά μου κα-
τορθώματα! Ίσως να έλεγα ότι το
πτυχίο της Θεολογική Σχολής Αθη-
νών ήταν κατόρθωμα - 30 χρόνια
μετά την εισαγωγή μου στο πανε-
πιστήμιο!

Ποια πιστεύετε ότι είναι η
χειρότερη μορφή δυστυ-
χίας;

Πόλεμος, εμφύλιος πόλεμος.

Ποιο είναι το χαρακτηρι-
στικό που έχει σημαδέψει
τη ζωή σας;

Η βία.

Με ποια ιστορική φιγούρα ταυ-
τίζεστε περισσότερο;

Με καμία - εύχομαι να γράψω προσωπική
ιστορία!

Ποιοι είναι οι ήρωές σας στην πραγ-
ματική ζωή;

Πολλές γυναίκες-ζογκλέρ (multitasking).

Για τι έχετε μετανιώσει;
Μεγάλη κουβέντα...

Πώς θα θέλατε να πεθάνετε;
Ανάμεσα σε φίλους, μεθυσμένη και στα
102.

Ποιο είναι το μότο σας;
Για να κερδίζεις στη ζωή δεν πρέπει να
χάνεις στο μυαλό.

Η πρωταγωνίστρια Κωνσταντίνα Μιχαήλ λίγο πριν
κλείσει βαλίτσα για την καλοκαιρινή 

περιοδεία της κωμωδίας «Μπαμπάδες με ρούμι»
απαντά στο ερωτηματολόγιο του Προυστ
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«Σμιλεύοντας
τον έρωτα» εικαστικά!

Η
νέα ατομική έκθεση της γλύπτριας Βένιας Δημητρακο-

πούλου στην «Γκαλερί Κουρντ» αποτέλεσε το απόλυτο

εικαστικό γεγονός των ημερών. Τη βραδιά των εγκαινίων

της συλλογής «Σμιλεύοντας τον έρωτα» το φιλότεχνο κοινό έδω-

σε δυναμικό «παρών» και εντυπωσιάστηκε από τους πέτρινους

«Μαχητές», το ορειχάλκινο «Άλφα» αλλά και τον υπερμεγέθη

«Έρωτα».

Χάικ Κουρντ, Βένια Δημητρακοπούλου, Κώστας Μπακογιάννης

Ελένη Διδασκάλου, Βένια Δημητρακοπούλου, Κώστας Σφέτσας

Δανάη Στράτου, Johanna Seegy

Κωνσταντίνα Καμπισοπούλου, Εύη Αντωνιάδη Νίκος και Νέλλη Πιμπλή

Ελένη Βαροπούλου, Michael Seegy

Μίνως Μάτσας, Όλγα Κεφαλογιάννη

Μαρία Λιναρδάκη, Νίκος Μπακουνάκης

Βένια
Δημητρακοπούλου,
Μίμης
Ανδρουλάκης

Πολίνα 
Σαπουνά-Έλλις,
Βένια
Δημητρακοπούλου



Η
υπέρταση, δηλαδή η υψηλή πίεση του αί-
ματος, είναι πολύ συχνή, αλλά δεν είναι
ευρέως γνωστό ότι πολλές περιπτώσεις

υπέρτασης μπορούν να διορθωθούν με χειρουρ-
γικό τρόπο. Ειδικότερα, η υπέρταση χωρίζεται σε
δύο κατηγορίες, την πρωτοπαθή και τη δευτερο-
παθή. Η πρωτοπαθής υπέρταση οφείλεται στην
ηλικία και αντιμετωπίζεται με φάρμακα. Η χει-
ρουργική όμως μπορεί να λύσει προβλήματα της
δευτεροπαθούς υπέρτασης.

«Η δευτεροπαθής αποτελεί το 20% των περι-
πτώσεων υπέρτασης και συνήθως προέρχεται
από κάποιον όγκο στα επινεφρίδια. Αυτός ο όγ-

κος ή, αλλιώς, αδένωμα του επινεφριδίου εκκρί-
νει αυτόνομα ορμόνες που ανεβάζουν την αρτη-
ριακή πίεση, όπως η κορτιζόλη, η αλδοστερόνη
και η αδρεναλίνη. Αφαιρώντας τον όγκο του επι-
νεφριδίου με τη νέα οπισθοπεριτοναϊκή επέμβα-
ση διορθώνεται το πρόβλημα της δευτεροπαθούς
υπέρτασης, μειώνεται σημαντικά ο κίνδυνος
καρδιοαγγειακών νοσημάτων και αυξάνονται η
διάρκεια και η ποιότητα της ζωής», επισημαίνει ο
Αριστοτέλης Κεχαγιάς, MD PHD FACS γενικός
χειρουργός, χειρουργός ενδοκρινών αδένων με
εξειδίκευση στην προηγμένη λαπαροσκοπική
χειρουργική.

«Για να γίνει πιο κατανοητό», συνεχίζει, «τα
επινεφρίδια είναι δύο μικροί αδένες που βρί-
σκονται στο πιο πίσω μέρος της κοιλιάς, που ονο-
μάζεται οπισθοπεριτόναιο, στην περιοχή της μέ-
σης. Κανονικά εκκρίνουν ορμόνες που είναι ζω-
τικής σημασίας αφού ρυθμίζουν την αρτηριακή
πίεση και εν γένει τον μεταβολισμό. Πολλοί όγκοι
των επινεφριδίων βρίσκονται σε τυχαίο έλεγχο
όπως η αξονική, που παραγγέλνεται για άλλη αι-
τία (πχ, για σκωληκοειδίτιδα), οπότε αυτοί οι όγ-
κοι ονομάζονται τυχαιώματα.

Άλλες φορές γίνεται στοχευμένος έλεγχος με
αξονική ή μαγνητική γιατί ο ασθενής πάσχει από
σύνδρομα που οφείλονται σε υψηλές τιμές ορμο-
νών του επινεφριδίου. Όπως για παράδειγμα το
σύνδρομο Cushing λόγω υψηλής κορτιζόλης που
προξενεί υπέρταση, διαβήτη, παχυσαρκία και
πολλά άλλα προβλήματα. Στον πρωτοπαθή υπε-
ραλδοστερονισμό έχουμε υψηλή αλδοστερόνη
με υπέρταση με σταδιακή καταστροφή της καρ-
διάς και των αγγείων. Στο φαιοχρωμοκύττωμα
έχουμε υπερέκκριση αδρεναλίνης και νοραδρε-
ναλίνης, ειδικά σε στιγμές στρες, με παροξυσμι-
κή υπέρταση, πονοκεφάλους, ταχυκαρδία και
ζάλη». 
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kpapakosto@yahoo.gr

Πότε είναι απαραίτητη η επέμβαση  
Η επέμβαση για την αφαίρεση του επινεφριδίου είναι απαραίτητη όταν ο ορμονικός έλεγχος επιβεβαι-
ώνει ότι υπάρχει υψηλή τιμή κάποιας από τις ορμόνες του επινεφριδίου και ανεξάρτητα αν το επινεφρίδιο
είναι μικρό ή μεγάλο σε μέγεθος. Έτσι διορθώνεται το ορμονικό πρόβλημα. Στην περίπτωση που ο όγκος
του επινεφριδίου δεν παράγει ορμόνες αλλά είναι μεγάλος -πάνω από 4 εκατοστά- οπότε αφαιρείται για
να προληφθεί ή να θεραπευτεί μια κακοήθεια. Η πιθανότητα κακοήθειας αυξάνεται όσο πιο μεγάλο είναι
το αδένωμα του επινεφριδίου. Αδενώματα μεγαλύτερα από 6 εκατοστά έχουν πιθανότητα για κακοήθεια
άνω του 25%. Όταν ο όγκος είναι μεν κάτω από 4 εκατοστά αλλά μεγαλώνει σε διαδοχικές αξονικές ή, αν
και μικρός, εγείρει ήδη υποψία καρκίνου στην αξονική ή μαγνητική. Όσον αφορά το τεχνικό κομμάτι της
επέμβασης, έχουν γίνει μεγάλα βήματα προόδου χάρη στην ειδική οπισθοπεριτοναϊκή τεχνική, σε αντί-
θεση με την παλαιότερη λαπαροσκοπική επέμβαση.
« Η οπισθοπεριτοναϊκή επέμβαση προσφέρεται σε ελάχιστα κέντρα παγκοσμίως και είναι η επιτομή της
ελάχιστα επεμβατικής χειρουργικής γιατί γίνεται με 3 μικρές οπές στην περιοχή της μέσης. Εκεί βρίσκε-
ται το επινεφρίδιο το οποίο αφαιρείται εύκολα γιατί ο χειρουργός δεν συναντά κανένα άλλο όργανο σε αν-
τίθεση με την κοινή λαπαροσκοπική επέμβαση. Η νοσηλεία είναι μικρότερη των 24 ωρών, ο πόνος ελάχι-
στος έως καθόλου και με άμεση επαναφορά στην καθημερινότητα», καταλήγει ο κ. Κεχαγιάς.

Η πρωτοπαθής οφείλεται στην ηλικία 
και αντιμετωπίζεται με φάρμακα, όμως
μόνον η χειρουργική μπορεί να λύσει 
τα προβλήματα της δευτεροπαθούς

Αριστοτέλης Κεχαγιάς, MD
PHD FACS γενικός

χειρουργός, χειρουργός
ενδοκρινών αδένων με

εξειδίκευση στην προηγμένη
λαπαροσκοπική χειρουργική

Ο ρόλος της χειρουργικής
επέμβασης επινεφριδίου
στη θεραπεία της υπέρτασης 
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Η
θεραπεία με τεστοστερόνη έχει συγκεντρώ-
σει σημαντική προσοχή τα τελευταία χρόνια,
με έναν αυξανόμενο αριθμό ανδρών να τη

διερευνούν ως θεραπευτική επιλογή για διάφορα
προβλήματα υγείας. Καθώς οι άνδρες μεγαλώνουν,
τα επίπεδα τεστοστερόνης μειώνονται φυσιολογικά,
οδηγώντας σε μια σειρά συμπτωμάτων που μπορεί
να επηρεάσουν την ποιότητα ζωής. Η κατανόηση του
κατά πόσον η θεραπεία με τεστοστερόνη είναι ωφέ-
λιμη απαιτεί την εξέταση των επιδράσεων, των πιθα-
νών οφελών και των κινδύνων της.

Κατανόηση της τεστοστερόνης
και των λειτουργιών της

Η τεστοστερόνη είναι μια κρίσιμη ορμόνη στο αν-
δρικό σώμα, η οποία διαδραματίζει ζωτικό ρόλο
στην ανάπτυξη των ανδρικών αναπαραγωγικών
ιστών, στην προώθηση των δευτερογενών χαρακτη-
ριστικών του φύλου και στη διατήρηση της μυϊκής
μάζας, της οστικής πυκνότητας και των επιπέδων
των ερυθρών αιμοσφαιρίων. Τα επίπεδα τεστοστε-
ρόνης κορυφώνονται κατά την εφηβεία και την
πρώιμη ενηλικίωση και μειώνονται σταδιακά μετά
την ηλικία των 30 ετών με μέσο ρυθμό περίπου 1%
ετησίως. Αυτή η μείωση μπορεί να οδηγήσει σε συμ-
πτώματα που αναφέρονται συλλογικά ως υπογονα-
δισμός.

Συμπτώματα χαμηλής τεστοστερόνης
Η χαμηλή τεστοστερόνη μπορεί να εκδηλωθεί μέ-

σω μιας ποικιλίας συμπτωμάτων όπως:

•Μειωμένη λίμπιντο και στυτική δυσλειτουργία.

•Κόπωση και μειωμένα επίπεδα ενέργειας.

•Απώλεια μυϊκής μάζας και δύναμης.

•Αυξημένο σωματικό λίπος.

• Μειωμένη οστική πυκνότητα που οδηγεί σε
οστεοπόρωση.

•Αλλαγές στη διάθεση, όπως κατάθλιψη, ευερε-
θιστότητα και μειωμένη γνωστική λειτουργία.

Αυτά τα συμπτώματα μπορούν να επηρεάσουν
σημαντικά την ποιότητα ζωής ενός άνδρα, ωθώντας
πολλούς να αναζητήσουν θεραπεία τεστοστερόνης
ως πιθανή λύση.

Πιθανά οφέλη της θεραπείας
με τεστοστερόνη

Για τους άνδρες που έχουν διαγνωστεί με κλινικά
χαμηλά επίπεδα τεστοστερόνης, η θεραπεία τεστο-
στερόνης μπορεί να προσφέρει πολλά οφέλη:

1. Βελτιωμένη σεξουαλική λειτουργία: Η θερα-
πεία με τεστοστερόνη μπορεί να βελτιώσει τη λίμ-
πιντο και τη στυτική λειτουργία. Μελέτες έχουν δεί-
ξει ότι οι άνδρες που λαμβάνουν θεραπεία με τεστο-
στερόνη συχνά αναφέρουν βελτιώσεις στη σεξουα-
λική τους επιθυμία και απόδοση.

2. Αυξημένη μυϊκή μάζα και δύναμη: Η τεστοστε-
ρόνη είναι αναβολικό, πράγμα που σημαίνει ότι προ-
άγει την ανάπτυξη των μυών. Η θεραπεία μπορεί να
βοηθήσει στην αύξηση της μυϊκής μάζας και της δύ-
ναμης, η οποία είναι ευεργετική για τη συνολική σω-
ματική υγεία και την κινητικότητα.

3. Καλύτερη οστική πυκνότητα: Η τεστοστερόνη
διαδραματίζει κρίσιμο ρόλο στην οστική πυκνότητα.
Οι άνδρες που υποβάλλονται σε θεραπεία με τεστο-
στερόνη μπορεί να παρουσιάσουν βελτιωμένη οστι-
κή πυκνότητα, μειώνοντας τον κίνδυνο οστεοπόρω-
σης και καταγμάτων.

4. Βελτιωμένη διάθεση και γνωστική λειτουργία:

Η θεραπεία με τεστοστερόνη έχει συσχετιστεί με
βελτιώσεις στη διάθεση, μειωμένα συμπτώματα κα-
τάθλιψης και καλύτερη γνωστική λειτουργία σε ορι-
σμένους άνδρες. Αυτό μπορεί να οδηγήσει σε μια
συνολικά καλύτερη αίσθηση ευεξίας.

5. Αυξημένα επίπεδα ενέργειας: Πολ-
λοί άνδρες αναφέρουν υψηλότερα επί-
πεδα ενέργειας και μειωμένη κόπωση
με τη θεραπεία με τεστοστερόνη, γεγο-
νός που μπορεί να βελτιώσει την καθη-
μερινή λειτουργία και παραγωγικότητα.

Ποιοι πρέπει να εξετάσουν
το ενδεχόμενο θεραπείας 
με τεστοστερόνη;

Δεν είναι όλοι οι άνδρες με συμπτώ-
ματα χαμηλής τεστοστερόνης υποψήφι-
οι για θεραπεία. Είναι απαραίτητο να
υποβληθούν σε ενδελεχή ιατρική αξιο-
λόγηση και εξετάσεις για να διαπιστωθεί
αν τα επίπεδα τεστοστερόνης είναι πράγ-
ματι χαμηλά και πράγματι αποτελούν την
αιτία των συμπτωμάτων. Οι εξετάσεις αί-
ματος χρησιμοποιούνται για τη μέτρηση των επιπέ-
δων τεστοστερόνης και, συνήθως, επίπεδα κάτω
από 300 ng/dL μπορεί να θεωρηθούν χαμηλά. 

Οι υποψήφιοι για θεραπεία με τεστοστερόνη συ-
χνά περιλαμβάνουν άνδρες:

• Με σταθερά χαμηλά επίπεδα τεστοστερόνης
που επιβεβαιώνονται με εξετάσεις αίματος.

• Με συμπτώματα χαμηλής τεστοστερόνης που
επηρεάζουν την ποιότητα ζωής τους.

• Που δεν έχουν αντενδείξεις για θε-
ραπεία με τεστοστερόνη, όπως ορισμένες
μορφές καρκίνου ή καρδιαγγειακές πα-
θήσεις.

Κίνδυνοι και προβληματισμοί
Ενώ η θεραπεία με τεστοστερόνη μπο-

ρεί να προσφέρει σημαντικά οφέλη, δεν
είναι χωρίς κινδύνους και πιθανές παρε-
νέργειες:

1. Καρδιαγγειακοί κίνδυνοι: Ορισμέ-
νες μελέτες υποδεικνύουν ότι η θεραπεία
με τεστοστερόνη μπορεί να αυξήσει τον
κίνδυνο καρδιαγγειακών επεισοδίων,
όπως καρδιακές προσβολές και εγκεφα-
λικά επεισόδια. Ωστόσο, τα στοιχεία είναι
ανάμεικτα και απαιτούνται περισσότερες
έρευνες για την πλήρη κατανόηση αυτών
των κινδύνων.

2. Υγεία του προστάτη: Η θεραπεία με τεστοστε-
ρόνη μπορεί να οδηγήσει σε αύξηση του μεγέθους
του προστάτη και να επιδεινώσει τα συμπτώματα της
καλοήθους υπερπλασίας του προστάτη (ΚΥΠ). Μπο-
ρεί επίσης να αυξήσει τον κίνδυνο εμφάνισης καρ-

κίνου του προστάτη, αν και η σχέση αυτή παραμένει
αμφιλεγόμενη.

3. Άπνοια ύπνου: Η θεραπεία με τεστοστερόνη
μπορεί να επιδεινώσει την άπνοια ύπνου, μια δυνη-
τικά σοβαρή διαταραχή του ύπνου.

4. Ερυθροκυττάρωση: Η τεστοστερόνη μπορεί να
διεγείρει την παραγωγή ερυθρών αιμοσφαιρίων,
οδηγώντας σε αυξημένο κίνδυνο θρομβώσεων.

5. Ακμή και δερματικές αντιδράσεις: Ορισμένοι
άνδρες ενδέχεται να εμφανίσουν ακμή ή άλλες δερ-
ματικές αντιδράσεις λόγω της αυξημένης παραγω-
γής λιπαρών ουσιών.

Εναλλακτικές προσεγγίσεις
Για τους άνδρες που δεν πληρούν τα κριτήρια για

θεραπεία με τεστοστερόνη ή προτιμούν να μην υπο-
βληθούν σε ορμονική θεραπεία, οι εναλλακτικές
προσεγγίσεις μπορούν να βοηθήσουν στη διαχείρι-
ση των συμπτωμάτων της χαμηλής τεστοστερόνης.
Αυτές περιλαμβάνουν τροποποιήσεις στον τρόπο
ζωής όπως η τακτική άσκηση, η υγιεινή διατροφή, ο
επαρκής ύπνος και η διαχείριση του στρες. Σε ορι-
σμένες περιπτώσεις τα φάρμακα που αντιμετωπί-
ζουν συγκεκριμένα συμπτώματα, όπως τα αντικατα-
θλιπτικά για θέματα διάθεσης ή οι αναστολείς της
φωσφοδιεστεράσης για τη στυτική δυσλειτουργία,
μπορεί να είναι ευεργετικά.

Συμπέρασμα
Η θεραπεία με τεστοστερόνη μπορεί να αποτελέ-

σει πολύτιμη θεραπεία για τους άνδρες με κλινικά
χαμηλά επίπεδα τεστοστερόνης και συναφή συμ-
πτώματα, προσφέροντας βελτιώσεις στη σεξουαλι-
κή λειτουργία, τη μυϊκή μάζα, την οστική πυκνότητα,
τη διάθεση και τα επίπεδα ενέργειας. Ωστόσο, είναι
σημαντικό να εξετάζονται προσεκτικά οι πιθανοί
κίνδυνοι και τα οφέλη, να γίνεται ενδελεχής ιατρική
αξιολόγηση και να διερευνώνται εναλλακτικές προ-
σεγγίσεις. Η διαβούλευση με έναν πάροχο υγειονο-
μικής περίθαλψης που ειδικεύεται στην υγεία των
ορμονών είναι ζωτικής σημασίας για τη λήψη τεκ-
μηριωμένης απόφασης σχετικά με το αν η θεραπεία
με τεστοστερόνη είναι η σωστή επιλογή.

Θα επωφεληθώ 
από τη θεραπεία 
τεστοστερόνης;

του

Κώστα 
Γ. Κωνσταντινίδη

Χειρουργός ουρολόγος
- ανδρολόγος

Πρόεδρος 
Ανδρολογικού 

Ινστιτούτου
www.andrologia.gr
k.konstantinidis
@andrologia.gr



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Ο μήνας ολοκληρώνεται και η όψη συνό-
δου με Ερμή - Ουρανό είναι αρκετά έντονη
και ανατρεπτική. Θα αναρωτιέστε τι είναι
εκείνο που θα σας αλλάξει τα σχέδια, αλλά
σταδιακά θα αντιληφθείτε ότι νιώθετε ανα-
σφάλειες μέσα από τις αποφάσεις σας.
Φροντίστε λοιπόν να μην έχετε κατά νου τί-
ποτα σταθερό, αλλά αφεθείτε στη ρευστό-
τητα της μέρας. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η σύνοδος του Ερμή με τον Ουρανό στο δικό
σας ζώδιο θα φέρει ανατροπές στην επικοινω-
νία σας, ίσως να τσακωθείτε με κάποιο πρόσω-
πο ή να αλλάξετε το καθημερινό σας πρόγραμ-
μα λόγω συνθηκών. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η σύνοδος Ερμή - Ουρανού στον 12ο τομέα
σας είναι μια βόμβα ειδήσεων ή και περίερ-
γων καταστάσεων που θα παρουσιαστούν. Η
μεγάλη ενέργεια αυτής της όψης θα γίνει το
πρωί, όταν και καλό είναι να μην κάνετε ση-
μαντικές εργασίες.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι μέρα πολλών εξελίξεων, που μάλλον
κάποιες από αυτές τις περιμένατε. Ο λόγος
που μπορεί να σας ενοχλήσουν κάποια
πράγματα είναι ότι πρόσωπα της απολύτου
εμπιστοσύνης σας θα σας πληγώσουν με τη
στάση τους. 

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες, κυρίως του τρί-
του δεκαημέρου, η σύνοδος Ουρανού
με Ερμή θα φέρει κάποιες απροσδόκη-
τες ανατροπές σε επαγγελματικά ή κοι-
νωνικά θέματα. Χαλαρώστε και μην πά-
ρετε σήμερα καμία απόφαση.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η σύνοδος του Ερμή - Ουρανού στο ζώδιο
του Ταύρου είναι ένδειξη για να αποχωρίσε-
τε τα συνηθισμένα και να κάνετε κάτι διαφο-
ρετικό. Ίσως είναι η ανάγκη σας να φροντί-
σετε την ψυχή σας ή τις γνώσεις σας μέσα
από διαφορετικές προσεγγίσεις. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς η τελευταία μέρα
του μήνα θα σας φέρει μπροστά από ανα-
τροπές, οικονομικές αλλά και συναισθη-
ματικές. Κάτι θα μάθετε και αυτό θα σας
ταράξει.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς η σύνοδος του Ερ-
μή - Ουρανού μπορεί να σημαίνει μια έντονη
αντιπαλότητα με τον σύντροφό σας ή τον συ-
νεργάτη σας. Αφήστε τις εντάσεις και φρον-
τίστε τον εαυτό σας σωματικά και ψυχικά.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες η τελευταία μέρα
του Μαΐου σάς βρίσκει αρκετά αναστα-
τωμένους και αυτό που χρειάζεστε εί-
ναι η αλλαγή στην καθημερινότητά σας,
να σπάσετε ένα πρόγραμμα που σας
έχει κουράσει και σας δημιουργεί έν-
τονη ανασφάλεια.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Η σύνοδος του Ερμή με τον Ουρανό είναι η
διαφορετική προσέγγιση μιας προσωπικής
σας επιλογής. Μπορεί να χρειαστεί να μιλή-
σετε με ειλικρίνεια για ό,τι σας απασχολεί
αλλά και να κάνετε μια νέα γνωριμία που θα
σας αναστήσει πνευματικά. Γενικότερα είναι
μέρα ανατροπών.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είναι μέρα έντονων κραδασμών, συναι-
σθηματικών αλλά και οικογενειακών.
Κάτι θα συμβεί και ίσως δεν είστε έτοι-
μοι για αυτό ή θα πρέπει να κάνετε μια
αλλαγή μέσα στο σπίτι σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι μέρα έντονης επικοινωνιακής ανα-
ζήτησης, χρειάζεστε να μάθετε αλήθειες
αλλά μέσα σε όλη αυτή την αναστάτωση
είστε έτοιμοι για κάποιες μετακινήσεις
που καλό είναι να τις προγραμματίσετε
με περισσότερη λεπτομέρεια για να μη
σας βγουν προβλήματα.
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ΟΕρμής θα έρθει σε σύνοδο με τον Ουρανό στις 8.54,
μια όψη πολύ απρόβλεπτη, έντονα επικίνδυνη για
ατυχήματα και ξαφνικές ειδήσεις που σοκάρουν.
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Από Σαλονικιός... Κρητικός
Α υτά παθαίνεις όταν μπλέκεις με Κρητικούς... Μπορεί ο Σκέρτσος να γεννήθηκε και να

μεγάλωσε στη Θεσσαλονίκη, αλλά στην περιοδεία του στη μεγαλόνησο τον πλάκωσαν

στις ρακές και του φόρεσαν και την παραδοσιακή μαντίλα, το σαρίκι, και ο ίδιος άρχισε να

φτιάχνει και μαντινάδες.


